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VERSLAG

1. Opening en vaststelling agenda

De voorzitter: lk open de vergadering. Er is bericht van verhindering van de heer Schoonbeek en
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mevrouw Yula en mevrouw Bout heeft laten weten iets later te komen. En we hebben vanavond weer
een jarige in ons midden en dat is wethouder Ter Laak, die is jarig. Op school moet je op je stoel
staan, maar dat hoeft hier niet, maar wij zingen wel voor de jarige. (wethouder Ter Laak wordt
toegezongen door alle aanwezigen) Sommigen van u zien meer in de wave dan in gewoon hoera,
merk ik al.
Dan de vaststelling van de agenda. De heer Bauer heeft bij agendapunt 7a. gevraagd om een extra
minuut. De heer Schotel ook een minuut extra bij 7a., de heer Mooiman bij 7b. een extra minuut, de
heer van Gils bij 7b. twee extra minuten. lk wilde eigenlijk voorstellen om dat niet te doen als van de
dertien fracties er twaalf of elf het in die trld kunnen. Want we merken dat het lang duurt. lk heb
overigens vanmiddag wel even iedereen laten bellen dat ik dit voor zou stellen, maar u beslist als
raad. Dus als u zegt: 'We doen die extra minuten wel', is dat uw besluit, maar ik heb ook een beetje
het gevoel dat het een kwestie is van met elkaar leren om het binnen een beperkte tijd te doen, maar
aan u het woord. De heer Van Gils.

De heer Van Gils (WD): lk zie af van de extra tijd

De voorzitter: Dank u wel. Anderen? Mevrouw Van der Meer

Mevrouw Van der Meer (Zól Zoetermeer): Voozitter, wij hebben niet aangevraagd maar we weten
dat het vaak een hele worsteling is. lk stel voor het verschil te delen en iedereen die een minuutje
wilde een halfminuutje te geven.

De voorzitter: Dat is een andere vraag. lk begrijp dat de heer Van Gils van de extra tijd afziet. En ik
kan best, als het er ietsje overheen gaat, een klein beetje coulant zijn, maar we merken dat
vergaderingen lang duren, mede omdat we inmiddels dertien fracties hebben, en ik denk wel dat het
goed zou zijn als we met elkaar proberen het een beetje in de hand te houden. U ziet ook af van de
extra tijd? Ja. De heer Schotel.

De heer Schotel (WD): Als u coulant bent, zie ik ook af van extra tijd.

De voorzitter: lk heb zelf voorgesteld een beetje coulant te zijn. Ja, dan zit ik ook een beetje in de
richting van het voorstel, iets coulant zijn voor degenen die hebben aangevraagd, maar dan zien we
op zich af van extra tijden. Dank u wel voor de medewerking.
Dan heeft de heer Van Steenis gevraagd een amendement in te dienen bij 8c. Raadsvoorstel
Rekenkameronderzoek Effectiviteit van duurzaam inkopen. Dan stel ik voor dat we dat toevoegen aan
de agenda als bespreekpunt 7d. met een spreektijd van maximaal een minuut per fractie. De heer
Nawijn.

De heer Nawijn (Lijst Hilbrand Nawijn): Wij hebben ook een amendement. voorzitter.

De voorzitter: Dan bent u in ieder geval voor het voorstel om het aan de agenda toe te voegen, ja.
En mevrouw Meurs heeft een amendement aangekondigd bij Bi. Raadsvoorstel
Vrijwilligersondersteuning. lk stel voor dat toe te voegen bij de bespreekpunten als 7e., ook met een
spreektijd van maximaal een minuut per Íractie.
Verder nog opmerkingen over deze agenda? Dan is die aldus met deze aanpassingen vastgesteld.

2. Spreekrecht

De voorzitter: Er hebben zich vier sprekers aangemeld, zoals gebruikelijk maximaal vijf minuten per
spreker. Als eerste is het woord aan de heer Sloof.

De heer Sloof: Goedenavond leden van de gemeenteraad, college, voorzitter, burgemeester, mensen
hier en mensen thuis. Soms word je ingehaald door de actualiteit. lk weet niet of een ieder het heeft
meegekregen maar ik neem aan van wel. Het gaat om de hele situatie omtrent't Oude Huis. We
werden enigszins verrast en verblijd door het bericht dat de koper zich heeft teruggetrokken.
Anderzijds zagen we een bericht van het college richting u allen om de verkoop te amenderen in een
breder scala qua bestemmingsplan. Ook hier stond nog steeds wonen en werken bij. lk zou graag,
heel graag zien dat we nu met z'n allen heel goed nadenken over deze verkoop en iets meer tijd
nemen hiervoor, niet meteen beslissen 'we zetten het breed weg, we geven de makelaar de opdracht
om in een zo breed mogelijk gebied te kijken of er een koper is', maar ga met de juiste mensen in
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gesprek en kuk naar de toekomst. Er ztln ondernemers die een andere invulling willen geven, een
invulling waarbij onder andere Zoetermeer gebaat is, die een toekomst heeft. U allen hier heeft dat in
de hand en ik verzoek u daar even heel goed over na te denken. Dank u.

De voorzitter. Dank u wel. Dan is vervolgens het woord aan de heer Van Holthe.

De heer Van Holthe: Geachte raadsleden, ik stond hier twee weken geleden tijdens de
commissievergadering namens alle eigenaren en vanavond opnieuw. We hebben de afgelopen
vergadering goed geluisterd naar de discussie en naar de geuite opmerkingen en zorgen, namelijk de
bereidheid van de eigenaren om te investeren, aanpassingen van de plannen, en inboeten aan
kwaliteit als we overvallen worden door weer een crisis, de kwaliteit en duurzaamheid van de plannen
en het parkeren. En ik wil daarover het volgende zeggen.
De eigenaren zijn en blijven bereid om samen met de gemeente de plannen verder uit te werken, en
waar mogelijk, ze zo snel mogelijk tot realisatie te laten komen. Een aantal van de door de raadsleden
geuite zorgen moeten we samen wegnemen. We hebben er vertrouwen in dat we dat ook kunnen. lk
zeg dit niet alleen uit eigenbelang als ontwikkelaat, maat nadrukkelijk ook omdat we geloven in de
ontwikkeling van het entreegebied volgens de ambities die we samen hebben geformuleerd in het
masterplan. lk vertrouw erop dat de gemeente instemt met het voorliggende plan en dat we met het
vervolgtraject snel aan de slag kunnen gaan.

De voorzitter: Dank u wel. Als derde is het woord aan de heer Hacquebard, ook over het masterplan
gebiedsontwikkeling.

De heer Hacquebard: Voozitter, leden van het college en raadsleden, er is de laatste week al
ontzettend veel gesproken en geschreven over het masterplan. Datzal u niet ontgaan zryn. Een plan
met een torenhoge ambitie en juist die torenhoge ambitie geeft veel zorgen bij bewoners van de
Waterbuurt. Een torenhoge ambitie tot het bouwen van tot maximaal 120 meter in het Spoorgebied. lk
mag u eraan herinneren dat er al in 2000 pogingen zijn gedaan om daar een kantoorgebouw neer te
zetten, wat uiteindelijk geresulteerd heeft in allerlei procedures, met zelfs uitspraken bij de Raad van
State, waarin duidelijk aangegeven is wat de bouwhoogte mag zijn.
Daarnaast is er veel onrust over het parkeerbeleid. Er is gesproken over het wegnemen van of het
maatregelen nemen om ongewenst parkeren tegen te gaan en in de presentaties van juni en
september is toen uitgesproken dat dat niet ten laste mag komen van de bewoners. Daar is toen
expliciet naar gevraagd; zijn die oplossingen voorzien in parkeergelegenheden in de zin van
parkeervergunningen en betaald parkeren? Daarvan was geen sprake. Maar gaandeweg het proces
bleek dat die zorgen daaromtrent wel degelijk bij de bewoners opgang maakten want er werd toch
over gesproken dat om ongewenst parkeeruitwijkgedrag te voorkomen, een parkeervergunning
speciaal toegespitst op de Waterbuurt en op de Driemanspolder van kracht zou worden. Dat was dus
tegen de uitspraken ooit in juni en september.
Daarnaast is er veel onrust en ongenoegen over de mogelijke gevolgen van de sloop van de kantoren,
en de overlast die dat teweeg zal brengen in het kader van geluidshinder, stof en zwaat werkverkeer.
En ook het opnieuw opbouwen van de woningen zal veel zwaat verkeer en overlast veroorzaken, en
misschien door het heien zelfs trillingen in de grond en schade aan de huizen.
De vraag die daarbij ook opkomt is: ls het Bredewater, dat pas keurig hersteld is, wel berekend op
zoveel zwaat bouwverkeer? lk kan u zeggen dat het draagvlak en het vertrouwen in de gang van
zaken zich niet bepaald positieÍ ontwikkelen bij de bewoners. lk moet zeggen dat het soms wel eens
een parallel lijkt met een eerder prestigieus project, het HOM. En we weten allemaal wat daarvan
terecht is gekomen.
lk geef de raad toch een advies, ik zou zeggen 'bezint eer ge begint'. U heeft nu nog de tijd om
veranderingen aan te brengen en mocht dat de zorgen niet wegnemen en het draagvlak verbeteren,
dan denk ik dat het uiteindelijk slecht kersen eten is met de bewoners van Driemanspolder en van de
Waterbuurt.
lk zou zeggen 'bezint eer ge begint' en ik wens u nog veel sterkte en wijsheid bij uw verdere beraad
en uw besluitvorming. Dank u wel.

De voorzitter: Dank u wel. En dan als vierder de heer Liedorp, ook over het masterplan.

De heer Liedorp: Goedenavond allemaal. Dank dat ik hier mag spreken. lk wil inderdaad, net als de
vorige sprekers, ook wat zeggen over de plannen voor het entreegebied. lk spreek hier als inwoner
van de Waterbuurt, de wijk naast het Bredewater. lk ben blij met de inzet om het entreegebied aan te
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pakken, maar ik maak me wel zorgen dat er te veel voor de nieuwe dingen wordt gezorgd ten koste
van de inwoners die er al zijn.
Concreet heb ik op de volgende punten wel kritiek. Dat is de verandering van de verkeerssituatie rond
de Afrikaweg, net ook genoemd, ook bij het Bredewater. Komt daar een afslag naartoe, direct vanaf
de 412? lk maak me zorgen om de toename van autoverkeer in onze wrlk in met gevolgen voor
fijnstof en parkeren. En ik ben niet gerustgesteld met de simulaties die worden beschreven want ik zie
geen duidelijk plan met de aanpassing van afslagen.
Tweede punt van kritiek vind ik de schaal... de grote hoeveelheid woningen, moeten de gebouwen
wel zo hoog worden? Kan het een onsje minder? lk wil graag dat u deze punten meeneemt in uw
besluitvorming. Bedankt voor uw aandacht.

De voorzitter: Dank u wel. Dat was het spreekrecht.

3. Mondelinge vragen

De voorzitter: Er zijn geen vragen aangemeld

4. Mededelingen

De voorzitter: Ztln er mededelingen van raadsleden? Dat is niet het geval. Van leden van het
college? Ook niet het geval.

5. Afdoening ingekomen stukken

De voorzitter: Mevrouw Van der Meer had iets aangemeld. Gaat uw gang.

Mevrouw Van der Meer (Zól Zoetermeer): Voorzitter, wij willen graag de afdoening van 19-016, over
fietsen in de Dorpsstraat, 19-020 van de adviesgroep De Entree, 19-021 van de hockeyclub over de
geweldsincidenten en we hebben een mondeling amendement voor 19-018. Dat is een stuk van de
stichting Rijkt, dit gaat over de prognose van het aantal leerlingen voor een nieuwe school en dat moet
door het college worden afgehandeld. We stellen voor de afdoening van 19-018 van'ter kennisname
raad' te wijzigen in 'afdoening door college

De voorzitter: Dank u wel. Mevrouw Bink.

Mevrouw Bink (Zoetermeer Vooruit): Voorzitter, dank u wel, wij willen graag de afdoening van de
Voorweg, ik kan alle nummers noemen, maar hetzijn de eerste vier, 19-026, 19-025, 19-023 en í9-
022. Dank u wel.

De voorzitter: Andere leden? Niet dan stel ik voor dat waar om afdoening is gevraagd, 19-016, 020,
021,022,023,025 en 026 we dat ter kennisname naar de raad sturen. Dan is er het voorstel van
mevrouw Van der Meer om 19-018 in plaats van ter kennisname naar raad, om te zetten naar
afdoening college. lemand van u daarover, kunt u daarmee instemmen? Als ik niets hoor, ga ik ervan
uit dat u met dat amendement instemt. Dan is dat amendement overgenomen. Niemand behoefte aan
stemming daarover? Niet het geval, dan is inclusief deze wijzigingen, de afdoening vastgelegd.

6. Bekrachtiging/opheffing geheimhouding

De voorzitter: Er liggen geen voorstellen voor.

7 Debat (inclusief stemmingen)
a. Raadsvoorstel Masterplan en Gebiedsontwikkelingsplan 2019 De Entree

De voorzitter: Het eerste is het Raadsvoorstel Masterplan en Gebiedsontwikkelingsplan 2019 De
Entree. Spreektijd per fractie drie minuten. lk ga even kijken wie ik het woord daarover kan geven. lk
zie mevrouw Bink, mevrouw Kraneveldt, de heer Mooiman, de heer Schotel, de heer Weening,
mevrouw Van den Berg en de heer Beij, de heer Bauer, de PDvZ, de heer Blansjaar, en de heer
Metjroos. De heer De Jong heb ik gezien, mevrouw Van der Meer, mevrouw Bakkers. Dan heb ik u
allemaal gehad. Dan is eerst het woord aan mevrouw Bink.
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Mevrouw Bink (Zoetermeer Vooruit): Voozitter, dank u wel. Zoetermeer Vooruit is nog steeds
enthousiast over de plannen voor De Entree. We zijn ons bewust van het feit dat er woningen nodig
zijn om de doorstroom op gang te krijgen en de inwoners van Zoetermeer in de stad te houden. De
Entree is voor ons een goede locatie om verpaupering tegen te gaan, hier ligt het namelijk op de loer.
Leegstaande kantoorpanden, verwaarloosd groen en dergelijke.
Thuis zeggen wij wel 'niet alles is met een schaartje te knippen'. De toekomst blijft onzeker, ook voor
De Entree. Je kunt niet alles vastleggen. De reflectie van de wethouder in de afgelopen
commissievergadering heeft niet alle twijfels kunnen wegnemen over het groen, het parkeren, het
openbaar groen en de Afrikaweg. Dat begrijpen wij. Het zicht van de glazen bol van de wethouder,
maar ook van de raad, is beperkt.
We zouden meer duidelijkheid willen over de bestemmingsplannen. Wij begrijpen nu dat er een
bestemmingsplan komt voor heel het gebied. Daar waar er afwijkingen zijn, komt er een herziening
van het bestemmingsplan. We kijken ernaar uit dat we het bestemmingsplan van Terra Nova in zicht
krijgen want dan kunnen we daar gauw beginnen met de bouw.
Zoetermeer Vooruit dient een motie in gemaand Zeer actief informeren van de raad over de voortgang
schaalsprong en in het bijzonder De Entree. We willen niet één keer per jaar door de wethouder
geïnformeerd worden. WU willen geen verrassingen, maar weten waar we staan met
onderhandelingen, met vastgoedeigenaren, met de NS, met ProRail met Rijkswaterstaat, de provincie,
Metropoolregio, HTM en de busmaatschappijen en dergelijke. En niet te vergeten, blijf de adviesgroep
meenemen en de inwoners van Zoetermeer op deze manier heeft iedereen de mogelijkheid zijn of
haar inbreng te kunnen blijven leveren over de schaalsprong en in het bijzonder De Entree. Dank u
wel.

Motie nr. 1902-02 ingediend door Zoetermeer Vooruit, Fractie Van den Berg
Zeer actief informeren van de raad over voortgang Schaalsprong

"De raad van Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari2019;
gelezen het raadsvoorstel Masterplan en Gebiedsontwikkelingsplan 2019 De Entree;

constaterende dat:
r Zoetermeer de opdracht heeft te groeien met 10.000 woningen en een zoekopdracht heeft naar

16.000 woningen;
o dit een grote impact heeft op de stad en haar inwoners;
. dit ook voor de raads- en commissieleden een grote verantwoordelrlkheid is;

overwegende dat:
. er gerekend wordt met 4500 woningen in het entreegebied en dat hierover nog veel

onzekerheden bestaan;
. de wethouder als onderdeel van de rapportage Schaalsprong, drie terugkoppelmomenten per

jaar wil geven over dit proces en dat dit vrij weinig is gezien de omvang van het project;
. een mogelijk probleem na twee maanden ineens groot kan zrln;
. een van de adviezen van het HOM-onderzoek is de raad actief te informeren over de voortgang

van projecten;

draagt het college op:
o de raad zeer actief te informeren over de voortgang van en vooral de wijzigingen in de

ontwikkelingen rond grote projecten en De Entree in het bijzonder;

verzoekt het presidium:
. rapportages over de Schaalsprong en grote projecten, zoals De Entree, actief te agenderen in

een commissie;

en gaat over tot de orde van de dag."

De voorzitter: Dank u wel. Dan is het woord aan mevrouw Kraneveldt.

Mevrouw Kraneveldt (PvdA): Ja, dank u wel voorzitter. De PvdA heeft ja gezegd tegen de
schaalsprong. We vinden dat de inwoners van Zoetermeer binnen afzienbare tijd een betaalbare
woning moeten kunnen vinden en daarom moeten we bouwen, maar kwaliteit gaat boven kwantiteit.
Het saaie gebied rond de Afrikaweg moet een echte blikvanger worden. Wtj zijn positief over het
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masterplan, het ziet er goed uit. En ambities, daar is niets mis mee.
Niet alles is naar wens. We hebben ook nog een aantal vragen en we hebben ook drie
amendementen die we zelf indienen. En we hebben ook een aantal amendementen van anderen
mee-ingediend maar die zullen de collega's zelf wel toelichten.
We missen in besluit 4 een businesscase inclusief risicoanalyse. Het college geeft in de globale
planning aan dater in hettweede kwartaal van 2019 een'gebiedsexploitatie/businesscase contouren
c.q. eerste aanzet inclusief risicoanalyse' komt. ln het raadsbesluit wordt echter alleen gesproken over
een exploitatieplan bij punt 4b. We weten nu niet of het nu een volwaardig document wordt waar we
om zitten te springen of dat er alleen contouren in zitten. En daarom zien we graag expliciet in het
raadsbesluit terug wat wij graag willen hebben om straks een goed vervolgbesluit te nemen.
De Afrikaweg wordt niet alleen een stadsstraat, maar blijft ook een stroomweg. Dat betekent dat er
een flinke verkeersintensiteit zal zijn, ook al wordt de snelheÍd naar beneden teruggebracht. Dat
betekent dat je last hebt van geluid en fijnstof. Daar staat eigenlijk niets over in het voorstel, onder de
eigenschap 'gezond' en wij willen daarover iets opnemen. Daar hebben we dus een amendement
voor.
En btj de paragraaf over toegankelijkheid staat dat het een vanzelfsprekendheid is dat het een
uitgangspunt is bij de uitwerking en dat de Toegankelijkheidsraad betrokken wordt, maar wij willen
graag heldere kaders voor optimale toegankelijkheid voor het hele gebied. En ja, het is waar dat de
gemeente slechts voor een klein gedeelte eigenaar is, dus niet alles zo maar kan afdwingen, maar dat
kan toch nooit een excuus zijn om niets te ambiëren op dit punt? Tenrvijl er op andere gebieden wel
ambitie is, voor de duurzaamheid van de woningen bijvoorbeeld, of de architectuur. Daar gaat het ook
om zaken die de gemeente niet zelf in eigendom heeft. Laat De Entree dus ook met betrekking tot
toegankelijkheid een proeftuin en een voorbeeldwijk zijn. Zet gewoon hoog in, wethouder.
We zien grote kansen voor Zoetermeer als we het nu zieltogende gebied van De Entree omtoveren tot
een mooie stadswijk met diverse woonmilieus, groen, duurzaam, gezellig, levendig met voorrang voor
OV en fiets. We zullen het college natuurlijk kritisch blijven volgen als het gaat om de percentages
sociale huur want daar maken we ons nog wel zorgen over. We willen een stadswijk waar iedereen
kan wonen en niet alleen mensen met een dikke portemonnee.
En tot slot, voorzitter, een tip voor de wethouder. Mijn moeder van 82 woont sinds zaterdag aan de
rand van het entreegebied bij de Boerhaavelaan. Zrl kan dus vanaf haar negende verdieping het hele
gebied overzien en ik dus ook als ik daar op bezoek ben. Zrl vindt het prima als u een camera ophangt
aan haar balkon. Dan hebben we over vijftien jaar een film over de totstandkoming van de mooiste
stadswijk van Nederland.

Amendement nr. 1902-A ingediend door PvdA,ZólZoetermeer, Fractie Van den Berg, PDvZ,
D66, SP
Toevoegen businesscase en risicoanalyse als opdracht

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari2019;

besluit:
. in raadsvoorstel nr.0637384151 Masterplan en Gebiedsontwikkelingsplan 2019 De Entree bij

besluit 4 een nieuw onderdeel toe te voegen, luidende:
'c. Een businesscase inclusief bijbehorende risicoanalyse'
en de volgende onderdelen te hernummeren."

Amendement nr. í902-8 ingediend door PvdA, SP
Emissie wegverkeer aan eigenschap 'gezond' van De Entree toevoegen

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 1p februari 2019;

besluit:
. in raadsvoorstel nr.0637384151 Masterplan en Gebiedsontwikkelingsplan 2019 De Entree bij

besluit 1 aan onderdeel e. (de eigenschap'gezond') een passage toe te voegen, luidende:
'De gevolgen voor de directomwonenden van de emissie van fijnstof door het verkeer op de
Afrikaweg worden zoveel mogelijk beperkt en mogen niet hoger zijn dan 20% onder het niveau
van de door de EU vastgestelde norm'."

Amendement nr.1902-G ingediend door PvdA, ZólZoetermeer, SP
Toegankelijkheid als onderdeelvan De Entree
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"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari2019;
besluit:
o in raadsvoorstel nr.0637384151 Masterplan en Gebiedsontwikkelingsplan 2019 De Entree bij

besluit I een zesde eigenschap toe te voegen, luidende:
'f. Toegankelijk: er wordt een goed toegankelijke woonomgeving gecreëerd, waarin mensen met
een beperking zonder hindernissen kunnen wonen en verblijven. Bij de bouw van woningen en
voorzieningen en bij de aanleg van de openbare ruimte gelden heldere kaders, wordt er goed
gelet op stallings- en oplaadmogelijkheden voor scootmobielen e.d. en wordt tijdig
gebruikgemaakt van de kennis en input van de Toegankelijkheidsraad'."

De voorzitter: Dank u wel. Het woord is aan de heer Mooiman

De heer Mooiman (PW): Dank u welvoorzitter. Middels het Masterplan en Gebiedsontwikkelingsplan
20í9 De Entree poogt het college invulling te geven aan reeds bestaande ambities om woningen te
bouwen, onder andere van de versnellingsagenda van 8 oktober jl.. Het masterplan is dan ook
voornamelijk een document dat zich inderdaad kenmerkt door ambities en nog weinig concreet is.
Verschillende ambities, zoals mobiliteit en uitstraling, komen aan bod, maar in de kern draait het om
het verbinden van twee stukken Zoetermeer met beide een eigen semiverbonden vervoersknoop. Het
college erkent in de plannen dat de huidige verbinding tussen het Zoetermeerse station en het
Centrum-West niet optimaal is maar zelfs onvoldoende. Het is goed dat de gemeente hier een
kritische blik op werpt, ook de PW ziet de noodzaak om deze twee zones met elkaar te verbinden om
zo een degelijke vervoerskern voor de stad te creëren.
Gezien de zeer verspreide ligging steekt het college het masterplan breed in. We kunnen dan ook
zonder twijfel stellen dat het een gigantische opgave betreft: woningen, vervoer en volgens het college
zelfs een stap om volwassen te worden. Wat betreft woningbouw, is het goed om te lezen dat het plan
zich voornamelijk richt op de doelgroepen waar op het moment te weinig woningen voor zijn: starters,
jongeren en ouderen. Men stelt het behouden van Zoetermeerse jeugd tot expliciet doel.
Wat ons dan wel weer tegenvalt, net als bij de versnellingsagenda, is dat de gemeente Zoetermeer
ondertussen wel weer ruimte maakt voor de constante stroom aan statushouders en deze voorrang
blijft geven op woningen. Statushouders worden ook in de plannen genoemd, waardoor delen van de
primaire doelgroep zeker buiten de boot zullen vallen. We zouden liever hebben dat het college
woningen eerst aan de Nederlandse burger en specifiek aan de Zoetermeerder beschikbaar stelt.
Op het thema Mobiliteit spreekt het college met name over nieuwe ontwikkelingen en flexibele trends.
We zijn het ermee eens dat autowegen, spoorlijnen en fietspaden intensiever gebruikt worden en dat
we op meerdere manieren van vervoer moeten inzetten om zo tot een betere doorstroming te komen.
De inzet op de extra mobiliteit is goed maar we komen wel een aantal tegenstrijdigheden tegen.
Zoetermeer kampt momenteel met een relatief grote parkeerproblematiek en die wordt vaak genoeg
aangekaart. ln de versnellingsagenda was de nadruk op deze duurzaamheid in principe dusdanig
groot dat er gepoogd werd om de auto in zijn geheel minder ruimte te bieden. De gecombineerde inzet
is ons dan ook enigszins vreemd. We willen het college eraan herinneren dat duurzaamheid de
afgelopen tijd heel erg duur is gebleken, de bouwkosten vallen hoger uit, kosten die vervolgens op de
burger worden afgewenteld en dan hebben we het nog maar niet over gasloos bouwen en, alweer, de
parkeerproblematiek die we nu al ervaren.
Het college noemt ook een aantal risico's waaronder het feit dat 90% van de grond in privaat
eigendom is. We vragen ons af of er al verkennende gesprekken zijn geweest over de bereidheid van
deze grondeigenaren. We wachten concrete uitwerking af en zullen in ieder geval een amendement
en een motie indienen om het plan te verbeteren. Dank u wel.

Amendement nr. 1902-D ingediend door PW
Amendement: Een gezonde norm voor De Entree

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari2019;

besluit:
r in het Raadsvoorstel 0637384151Masterplan en Gebiedsontwíkkelingsplan 2019 De Entree

aan besluit 2 het volgende punt toe te voegen:
'Voldoende parkeermogelijkheden: Bij het ontwikkelen van woningen een parkeernorm van ten
minste 1-1,3 te hanteren'."
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Motie nr. í902-03 ingediend door PW
Eerlijke huisvesting & geen voorrang statushouders, ook niet bij Entree.
"De gemeenteraad van Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari2019;

constaterende dat:
o de gemeente Zoetermeer bij de toewijzing van woningen nog steeds voorrang verleent aan

statushouders;
r het al een tijd niet meer verplicht is vanuit het rijk om statushouders voorrang te verlenen;

overwegende dat:
. een eerlijke verdeling bij de toewijzing van woningen recht doet aan de inwoners van Zoetermeer;
. Zoetermeer een tekort kent aan woningen voor jongeren, starters en ouderen;
. er voornamelijk voor deze doelgroepen woningen worden gerealiseerd in De Entree;
o deze doelgroepen buiten de boot kunnen vallen door de huisvesting van statushouders;
. de wachtlijsten voor woningen lang zijn en oplopen tot vele jaren;

verzoekt het college:
r het beleid te maken dat statushouders niet langer voorrang krijgen bij het toewijzen van

woningen, en hierover in gesprek te treden met verschillende instanties die betrokken zijn bij de
huisvesting in Zoetermeer, om zo een eerlijkere verdeling van de woningvoorraad te
bewerkstelligen;

en gaat over tot de orde van de dag."

De voorzitter: Dank u wel. Dan is het woord aan de heer Schotel.

De heer Schotel (WD): Voorzitter, de WD is voorstander van de ontwikkeling van De Entree zoals
voorgesteld. Er is een acute behoefte aan meer woningen en De Entree helpt daarbij. De WD is niet
de enige fractie die zich voor die ontwikkelingen heeft uitgesproken. Eigenlijk heb ik dat in diverse
bewoordingen van alle partijen hier in de raad en in de commissies gehoord. En ook in de
samenspraak waren de reacties positief. Soms kritisch en bij de insprekers was het ook wel soms
kritisch, maar overwegend positief. Natuurlijk werden er zorgen geuit over de drukte en de veiligheid
op de Afrikaweg, over mogelijke verkeersoverlast en parkeren in de wijken. We nemen als raad die
zorgen serieus, maar over de komst van de woningen als zodanig was men positief en het ging meer
over de invulling. 'lk zou wel willen', hoorde je dan. En: 'Wordt er ook gedacht aan onze kinderen?' Dat
waren opmerkingen die mrj nog bijstaan.
We praten hier over een gebied waar fors wat woningen gebouwd gaan worden en waar door de
gemeente fors geïnvesteerd gaat worden. Bijvoorbeeld in wegen, verkeersveiligheid en groen en die
activiteiten lopen niet gelijkttldig. De kosten gaan daarbij voor de baat uit. Alle redenen voor de raad
om de vinger aan de pols te willen houden, echter zonder de voortgang van de ontwikkeling in De
Entree in het geding te laten komen. De urgentie om snel te bouwen laat onnodige vertraging niet toe
en of die vinger nu aan de pols gaat door het volgen van ontwikkelingen in de businesscase, of door
een basisrapportage, of door een gebiedsexploitatie zoals in het raadsvoorstel, maakt ons minder uit.
Zolang de raad maar heldere inzichten heeft in de plannen, de voortgang, de ontwikkeling van de
kosten, de verwachtingen en de voorgestelde aanpassingen. En zolang dat niet leidt tot veel extra
werk, extra kosten en vertraging. Het volgen van de ontwikkelingen in een gebiedsexploitatie zoals
voorgesteld, lijkt ons goed.
Belangrijk voor de WD is dat we snel aan de slag kunnen met de verdere ontwikkeling van De
Entree. Een zaak waar we snel mee vooruit kunnen op het ogenblik zijn de verkeersverbeteringen op
de Afrikaweg en de Boerhaavelaan. Daar hoeven we niet te wachten op het starten van woningbouw
in het gebied en daartoe dient de WD twee moties in. We stellen voor de stadsstraat op moderne en
innovatieve wijze in te richten en we stellen voor zo snel mogelijk die verkeersmaatregelen te nemen
die op korte termijn ook tot verbetering kunnen leiden. Dank u.

Motie nr. 1902-04 ingediend door WD, LHN, Groenlinks, CDA, Zoetermeer Vooruit,
ChristenUnie-SGP
Stadsstraat Afrikaweg veilig en innovatief

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari20lg;
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constaterende dat:
. de Afrikaweg zal worden getransformeerd tot een stadsstraat;
. de snelheid omlaag gaat van 70 km/uur naar 50 km/uur;
. er gelijkvloerse oversteekplekken komen op de Afrikaweg;
r het college wil werken met slimme verkeerslichten en slimme systemen als een 'Groene Golf';

overwegende dat:
. de stadsstraat een veilige weg moet worden, voor zowel automobilisten als overstekend verkeer;
o automobilisten moeten worden aangemoedigd niet harder te rijden dan de maximale snelheid;. het op een langere weg zoals de Afrikaweg wenselijk is als de weggebruikers op verschillende

momenten en manieren aan de maximale snelheid worden herinnerd;
. dit vraagt om een goede fysieke, maar ook innovatieve inrichting van de Afrikaweg omdat zinloos

optrekken en afremmen slecht is voor het milieu en de luchtkwaliteit;
o het wachten op de 'Groene Golf langer kan duren dan de Zoetermeerders gewend zijn van

traditionele verkeerslichten ;

draagt het college op:
. bU de transformatie van de Afrikaweg naar een stadsstraat voor gebruikers in de openbare ruimte

te visualiseren welke snelheid ze moeten rijden om binnen de groene golf te blijven;
. btj de transformatie van de Afrikaweg naar een stadsstraat bij elk van de verkeerslichten op en bij

de Afrikaweg te visualiseren hoe lang de automobilist en overige weggebruikers nog moeten
wachten;

. de kosten zichtbaar mee te nemen in de nog komende kredietaanvraag voor de aanleg van de
ventwegen,

. waar mogelijk deze aanpassingen al mee te nemen bij de plaatsing van de nieuwe slimme
verkeerslichten;

en gaat over tot de orde van de dag."

Motie nr. 1902-05 ingediend door WD, LHN, Zoetermeer Vooruit
Vaart met verkeersverbeteringen

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari20lg;

constaterende dat:
r de Afrikaweg zal worden getransformeerd tot een stadsstraat;
o het college heeft aangegeven dat vooruitlopend op de transformatie van de Afrikaweg naar

stadsstraat al wel enkele ingrepen denkbaar zijn om de doorstroming van het verkeer te
verbeteren, dan wel voor te bereiden op de nieuwe situatie zoals invoering van een 'Groene Golf ,

extra voorsorteerstroken bij verkeerslichten, de aanpassing van de maximumsnelheid op de
Afrikaweg (als dit de doorstroming verbeterd), en het aanpakken van het overmaatse profiel van
de Boerhaavelaan;

ovenrvegende dat:
. een deel van de ingrepen op de Afrikaweg en Boerhaavelaan kunnen vooruitlopen op de overige

bouwplannen;
. een betere doorstroming een voordeel is voor de huidige bewoners en gebruikers van de wegen;
o het voorkomen van files en het verbeteren van de doorstroming het milieu en de luchtkwaliteit ten

goede komen;
r Íïlet de transformatie van de Afrikaweg een signaal kan worden afgegeven dat de gemeente

Zoetermeer vertrouwen heeft in de bouwplannen voor het entreegebied;

draagt het college op:
. zo snel mogelijk maar zeker in 2019 (verkeers)maatregelen te nemen die, vooruitlopend op de

volledige transformatie van de Afrikaweg en Boerhaavelaan, tot een betere verkeerssituatie
kunnen leiden;

. waar nodig de raad hierover een voorstel voor te leggen;

en gaat over tot de orde van de dag."
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De voorzitter: Dank u wel. Dan is het woord aan de heer Weening.

De heer Weening (ChristenUnie-SGP): Voorzitter, ik doe het vanaf deze plek. De ChristenUnie-SGP
kan zich vinden in de plannen voor het entreegebied. Voor ons belangrijke zaken zijn inmiddels
adequaat beantwoord. Mede namens ChristenUnie-SGP wordt er ook een aantal amendementen en
moties ingediend en wat ons betreft gaan we direct aan de slag.

De voorzitter: Dank u wel. Het woord is aan mevrouw Van den Berg.

Mevrouw Van den Berg (Fractie Van den Berg): Voorzitter, aanwezigen, het Masterplan De Entree is
een veelbelovend en ook heel veelomvattend plan. ln onze mooie en groene stad wordt gebouwd en
waar kan dit beter dan op plekken waar leegstand is, ruimte is en, eerlijk is eerlijk, een tikje
venvaarlozing hier en daar? Fractie Van den Berg ziet veel mogelrykheden en vooruitgang in het
Masterplan De Entree, maar is ook wel bezorgd want veel is nog niet duidelijk. Ook brl omwonenden is
er dus onrust over de nieuwbouw, over het parkeerbeleid, over geluidsoverlast. ls er wel genoeg
draagvlak voor dit plan? Fractie Van den Berg denkt van wel, maar wel onder voorbehoud. Hoe
krijgen we het plaatje rond? Hoe zal het doelgroepenbeleid ten aanzien van parkeren uitpakken? Zal
dat een succes worden? Bezorgd zijn we ook om de veiligheid van bewoners die vaak gebruik zullen
maken van de Afrikaweg en de voetgangersoversteekplaatsen die daar zullen komen.
En de toegankelijkheid, hoe zit het daarmee? Zal de toegankelijkheid wel gewaarborgd worden? En
komen er genoeg woningen voor mensen met een kleinere portemonnee? Daarom zal Fractie Van
den Berg de amendementen van PvdA, Zól Zoetermeer en nog een aantal andere partrlen mee-
indienen, zodat de toegankelijkheid gewaarborgd wordt, zodat we genoeg informatie krijgen over de
voortgang van de schaalsprong, maar ook om ervoor te zorgen dat de bewoners van Zoetermeer
straks veilig gebruik kunnen maken van de nieuwe Afrikaweg en zodat de financiêle risico's in beeld
worden gebracht. Want als raad willen we wel ongeveer weten waar we ja tegen zeggen. Niet alles
kunnen we nu al weten, dat hoeft ook niet, maar wel zoveel mogelijk.
Fractie Van den Berg staat dus zeker achter het Masterplan De Entree. Het is een ambitieus en
moedig plan, maar niet zonder risico's. Hopelijk kunnen we deze zoveel mogelijk beperken zodat wij,
de bewoners, jong en oud, mobiel en minder mobiel straks in een prachtig groen gebied kunnen
winkelen, ontspannen en wonen. Hartelijk dank.

De voorzitter: Dank u wel. Het woord is aan de heer Beij.

De heer Beij (SP): Dank voorzitter. De SP is altijd kritisch positief geweest over de schaalsprong en
ziehier, het eerste grote project is daar, het entreegebied. En ook hier zijn we kritisch positief over als
SP. Waarom kritisch? Omdat het ook wel, en dat heb ik ook eerder aangegeven, een heel groot
luchtkasteelgehalte kan hebben. We hebben het gezien bry eerdere projecten zoals de HOM.
Maar goed, laten we niet al te veel oude koeien uit de sloot halen en laten we vooral eerlijk zijn.
Minimaal 10.000 woningen in Zoetermeer bijbouwen, dat klinkt ook gewoon heel erg ver weg. Dat het
moet gebeuren, is evident en daar is iedereen in deze raad het over eens. Maar laten we vooral kijken
naar wat voor soort woningen we hier gaan bouwen. We hebben als raad afgesproken minimaal27o/o
sociale huurte realiseren binnen die 10.000 woningen. Laten we hierdan ook mee beginnen. Dat is
ook iets waar we als raad het college kritisch op kunnen beoordelen en ook zullen volgen.
Dat er gebouwd moet worden, heb ik al eerder aangegeven, is natuurlijk ontzettend duidelijk. We
hebben een grote woningnood in Zoetermeer en voor onze jongeren die weg dreigen te gaan uit onze
stad omdat we geen alternatief kunnen bieden hier zijn de problemen natuurlijk ook ontzettend groot.
Dat we daar ook voor gaan bouwen en dat het college die intentie heeft, is natuurlijk positief.
lets anders. Tijdens de commissievergaderingen, vorige week of twee weken geleden, ik weet het niet
meer precies, ging het voornamelijk over de balans tussen OV en fietsgebruik en het autogebruik. lk
heb ook aangegeven dat ik daar nog wat moeite mee heb omdat ik het niet zo goed voor me zie. Met
het doelgroepbouwen gaan we vooral woningen bouwen voor mensen die geen auto hebben en ook
geen interesse hebben in een auto. Dat is althans de analyse van het college, en ik moet dat nog
maar zien. Ook dit is iets waar we als raad natuurlijk heel goed kritisch naar kunnen kijken en het
college op kunnen beoordelen. Want laten we eerlijk zijn, op dit moment hebben we al ontzettend
grote problemen in Zoetermeer als het gaat om parkeren. ln de ene wrjk wat meer dan in de andere
wijk. Laten we dit kritisch volgen.
Er is een aantal moties en amendementen door andere partijen ingediend waarvan ik vind dat ze het
plan versterken op bepaalde punten, die zal ik dan ook mede-indienen. lk laat het dan ook aan die

10 Raad 18 februari2019



partijen om ze toe te lichten. Op dit moment wil ik het hierbij laten voor de eerste termrln voorzitter,
dank.

De voorzitter: Dank u wel. De heer Bauer

De heer Bauer (Groenlinks): Dank u wel voozitter, ik zal mijn best doen ook binnen drie minuten te
blijven. lk wil de insprekers bedanken voor hun inbreng in dezen.
lk begin nog eens te herhalen, Groenlinks vindt het nog steeds, dit masterplan heeft een heel hoog
Groenlinksgehalte. We willen ervoor zorgen dat dat in de uitwerking zeker zo blijft. Zozullen we de
realisatie van het groen met argusogen volgen. Dit is voor Groenlinks een belangrijk punt, ook qua
kosten. Ofwel, wie betaalt wat? Ook zullen we de realisatie van minimaal 27o/o sociale huunrvoningen
in het entreegebied goed in de gaten houden. De wachttijden voor jongeren en starters is in
Zoetermeer zijn nog steeds veel te lang. Dat is ook al eerder aangehaald.
Dat de businesscase pas in Q2 naar de raad komt, valt onder het hoofdstuk 'beter laat dan nooit'.
Voor Groenlinks is het wel van groot belang dat we de gebiedsexploitatie/businesscase vaststellen
voordat we de plannen voor concrete locaties vaststellen. Kan het college dat toezeggen?
De toezegging van het college tijdens de commissievergadering van 11 februari jl. met betrekking tot
het rapporteren over het project De Entree is voor ons voldoende. We gaan dan ook geen
amendement meer indienen op dit ondeniverp.
Samenspraak is bij de verdere uitwerking en realisatie van het entreegebied van groot belang. We
hebben dan ook de motie van Zol Zoetermeer over de rol van de adviesgroep mee-ingediend. Wel wil
ik opmerken dat bij de samenspraak alle belanghebbenden betrokken moeten worden, niet alleen de
adviesgroep.
Uit de voetnoot bij de procesopzet ruimtelijke besluitvorming moeten we opmaken dat het nog niet
zeker is of er nu een milieueffectrapportage ofwel een MER wordt uitgevoerd. Volgens Groenlinks
heeft het project De Entree een grote impact op de infrastructuur, zowel wat wegen als het OV betreft.
Er wordt massaal woningbouw gepleegd. Tevens is de gemeente initiatiefnemer en heeft de
gemeente ook de rol van bevoegd gezag. Voor Groenlinks is daarom een MER noodzakelijk. Kan het
college toezeggen dat er een MER komt?
Verder maken we uit de globale planning op dat er uiteindelijk maar een bestemmingsplan voor het
hele entreegebied komt. Hebben we dat goed begrepen?
We hebben samen met de WD en andere partijen de motie Stadsstraat Afrikaweg veilig en innovatief
ingediend. Voor de overige moties en amendementen wachten we de reactie van het college af. Dat
was onze eerste termijn.

De voorzitter: Dank u wel, ik constateer dat twee leden die eerst extra tijd hadden gevraagd, duidelijk
binnen de drie minuten zijn gebleven. Dank voor die medewerking. De heer Blansjaar.

De heer Blansjaar (PDvZ): Dank u wel voorzitter, de Partij Democratie voor Zoetermeer zal het plan
steunen om 4500 huizen die noodzakelijk zijn voor Zoetermeer te bouwen. Echter, we verbazen ons
over de uitvoering van sommige onderdelen daarvan, zoals het parkeerbeleid, de verkeerssituatie en
de oversteekplaatsen. Dat is niet de wens van de inwoners van Zoetermeer. En wij, PDvZ, zitten er
voor de inwoners van Zoetermeer. Het college schijnbaar niet want het luistert niet naar de insprekers
en de wensen van de inwoners van Zoetermeer. Kijk alleen maar naar het parkeerbeleid. Als we dat
onder de loep nemen, is het nu al een chaos in diverse wijken, handhaving wordt amper gedaan en
met het verlagen van de norm wordt de chaos alleen maar groter. We steunen daarom diverse moties
en amendementen van partijen. Tot zover, voorzitter.

De voorzitter: Dank u wel. Dan is de heer Meijroos aan het woord en die gaat zijn maidenspeech
houden. U geeft niet vooraf applaus, dat kan na afloop.

De heer Meijroos (LHN): Dat vind ik wel leuk, trouwens, vooraf al meteen, en vanuit die hoek, wat
een eer. Voorzitter, ik ga mijn bril opzetten.
Voorzitter, college, en collega-raadsleden, kijkers thuis en belangstellenden hier op de publieke
tribune. Het is zover, waar we een jaar geleden door onze burgemeester werden gewezen op vier jaar
flink aanpoten, is het nu voor het echie begonnen. Wij zijn de raad die samen met het college mag
beginnen aan die enorme bouwopgave, te beginnen bij De Entree van Zoetermeer.
Allereerst nogmaals complimenten aan de wethouder en zijn ambtenaren voor de gedetailleerde
beantwoording tijdens de commissies van afgelopen weken, het was erg verhelderend.
Dan De Entree. Dat is een stadswijk met 4500 woningen, een nieuw stukje groen, klimaatbestendig en
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zelfuoorzienend Zoetermeer. En natuurlfk lossen we daar niet het hele woningprobleem mee op, maar
het is een mooie start. De Afrikaweg wordt de ruggengraat van deze nieuwe wijk en De Entree van
Zoetermeer moet een stadsstraat worden met aan beide zijden woningen, sociale voorzieningen,
winkels en werkgelegenheid. De LHN ziet De Entree als één gebied en daar horen geen obstakels bij
om van de ene kant naar de andere kant te gaan. Gelijkvloerse oversteekplaatsen, net als trouwens
op de Europaweg, zien we dan ook niet als een hindernis, maar die zorgen voor levendigheid en
maken het makkelijk voor alle Zoetermeerders om zich in dit gebied te verplaatsen. Natuurlijk moet dit
veilig en daarom willen wij het college nog enige aandachtspunten meegeven. De LHN is er namelijk
op gebrand dat de verkeersveiligheid zo optimaal mogelijk wordt op deze nieuwe weg, gebruikmakend
van de modernste technieken. Wij zullen dan ook de motie Stadsstraat Afrikaweg veilig en innovatief
mede-indienen met de WD.
We vragen het college het parkeren nauwlettend in de gaten te houden tijdens alle fases van dit
project en uiteraard bij te stellen als problemen lijken te ontstaan. Het kan niet zo zijn dat de
omliggende woningen overlast ervaren van een wijk met de ambitie 'in beweging met nieuwe
mobiliteit'. Laten we ervoor zorgen dat anker zuid een echt OV-knooppunt wordt. Een knooppunt dat
de mobiliteit vergroot en goed aansluit op het middengebied. Ook willen we het college vragen zo snel
mogelijk te beginnen met duurzaam aanpassen van de Afrikaweg waar mogelijk en ook het omkatten
van de blijvende bestaande bouw. Ook hier hebben we samen met de WD een motie over
klaarliggen.
Voorts, waar gebouwd wordt, wordt nu eenmaal overlast ervaren door de omwonenden en we vragen
het college dan ook om die overlast voor en tijdens de bouwfase te communiceren naar de bewoners
rond Dé Entree. Geef duidelijke tijdslijnen aan wanneer er wat staat te gebeuren.
En dan een oproep aan u, mijn collega-raadsleden, laten we alsjeblieft gaan bouwen. De raad verlamt
zichzelf soms te veel door negatieve ervaringen uit het verleden. Hij probeert met voonruaarden het
succes af te dwingen en te vergroten, maar creëert dan zelf het probleem. Soms wil de raad op de
stoel van het college gaan zitten en stelt onmogelijke randvoorurraarden. Zo ontstaat er een selffulfilling
prophecy, laten we dat niet doen. We moeten nu echt de handen ineenslaan, de mouwen opstropen,
knopen doorhakken en ballen tonen. Minder Ja maar' en meer'let's go'. Laten we wel wezen, we zijn
op een trein gestapt die we zelfs sneller willen laten rijden dan normaal en waar we uitkomen is voor
een deel onzeker. Ook al is het doelduidelijk.
Zoetermeer is een stad met mooie ambities en veel potentie. Dus laten we groeien, samen met de
inwoners, samen met de ondernemers, samen met de investeerders en vastgoedeigenaren, die zich
zeer positief hebben laten zien en horen aangaande dit project. En dan kijk ik ook even naar de
mijnheer die zojuist heeft gesproken.
lk rond af, voorzitter. De LHN staat achter dit masterplan en wil zo snel mogelijk aan de slag. We
kijken met belangstelling uit naar de volgende fase. Dank u wel.

De voorzitter: Mijnheer Meijroos, ik complimenteer u met uw maidenspeech. (applaus) Dan is het
woord aan de heer De Jong.

De heer De Jong (CDA): Voorzitter, dank u wel. lk wil me graag aansluiten bij de complimenten die de
heer Meijroos uitsprak richting het college en de ambtelijke ondersteuning. Die zijn, wat mij betreft, op
hun plek, maar die zijn net zozeet op hun plek richting mensen die zich betrokken hebben getoond bij
dit hele proces, onze insprekers en velen om ons heen.
Mijn fractie, het CDA, heeft eerder ingestemd met de zoekopdracht naar een verdichting van het
woningbouwprogramma in De Entree. Het realiseren van een aantrekkelijke leefomgeving vinden wij
daarbij heel belangrijk. De opzet van hoogbouw aan weerszijden, omzoomd met een groene
parkachtige ring, biedt daarvoor in potentie ook een gezonde basis. Wel ziet het CDA nog een aantal
belangrijke aandachtspunten die verband houden met de verdere uitwerking. lk noem de participatie
en de ontwikkeling van het openbaar vervoer.
Over participatie roep ik een bestaande afspraak in herinnering, gemaakt in een breed gesteund
amendement uit 2015. Daarin hebben we voor de Boerhaavelaan afgesproken dat omwonenden
actueel en adequaat worden geïnformeerd bij elke nieuwe bouwfase van het bestemmingsplan. Het
college praat hen regelmatig bij over de vorderingen in het proces, de planning en het ontwerp. Ook
biedt het college actief ondersteuning indien die omwonenden aangeven hulp nodig te hebben bij
zaken waarvan de omwonenden denken dat die negatief voor hen uitpakken. We zouden heel graag
zien dat bevestigd wordt dat deze afspraak, die toen gemaakt is door het college, ook nog actueel is
en nog geldt voor De Entree.
Dan over de OV-ontsluiting. We willen dat de planuitwerking hand in hand gaat met goed en
aantrekkelijk openbaar vervoer. ln het plan wordt uitgegaan van nieuwe vervoerconcepten, van

12 Raad 18 februari 2019



aantrekkelijk openbaar vervoer en van lage parkeernormen en ik noem deze drie bewust in deze
volgorde. Nieuwe veryoerconcepten, aantrekkelijk en goed georganiseerd openbaar vervoer en lage
parkeernormen. De ervaring leert dat alternatieven voor de auto alleen benut worden als ze vanaf dag
een goed geregeld zijn en beschikbaar zijn en daarom moet de OV-opgave meer zijn dan de
inspanning nu in het besluit venrvoord is. Wij willen dat aantrekkelijk openbaar vervoer integraal deel
uitmaakt van de gebiedsopgave. Dank u wel.

De voorzitter: lnterruptie van de heer Mooiman.

De heer Mooiman (PW): Dank u wel voorzitter, ik vraag me af waarom het CDA niet voor en, en, en
gaat. We kunnen natuurlijk alle drie de mogelijkheden benutten en niet de auto proberen te
verdringen. Dat is wel wat er gaat gebeuren als u de parkeernorm nog verder gaat verlagen, zoals ook
weer in dit voorstel. Er is al genoeg parkeerproblematiek in Zoetermeer en mensen hebben nu, op het
moment al overlast. We hebben verdringing in de wijken en het probleem is dat, als we naar zo'n grote
ontwikkeling kijken en we ook die parkeernorm daar weer slopen, het alleen maar erger wordt en die
mensen alleen maar meer overlast zullen veroorzaken. Dus hoe verantwoordt u zich dan tegen die
mensen die overlast door u ervaren?

De voorzitter: De heer De Jong.

De heer De Jong (CDA): Volgens mij draait u twee dingen om. We hebben in Zoetermeer een heel
groot gebied waar een andere parkeernorm geldt en waar mensen gewoon hun auto kunnen
gebruiken zoals ze dat vandaag ook doen. We creëren een nieuw gebied, waar we een nieuwe
doelgroep aanboren, van bewoners die inderdaad volgens een ander gebiedsprofiel daar een plek
kunnen vinden. We geloven er zeker in dat er potentie voor is met het pakket van maatregelen dat ik
zojuist heb genoemd. lk vind het essentieel dat die maatregelen, zoals nieuwe vervoerconcepten en
het openbaar vervoer, vanaf dag I goed geregeld zijn. Anders gaat het niet werken met die lage
parkeernormen.

De voorzitter: De heer Mooiman

De heer Mooiman (PW): Dank u wel voozitter, ik kan dus concluderen dat het CDA daadwerkelijk
denkt dat jonge gezinnen geen auto hebben, want dat is waar het naartoe gaat met deze
parkeernorm.

De voorzitter: De heer De Jong

De heer De Jong (CDA): Nee, dat denk ik helemaal niet. Want we hebben in Zoetermeer al heel veel
woningen, een stuk of 50.000 woningen, voor heel veel doelgroepen. We voegen een klein schilletje
toe van 4000 woningen waar voor een andere doelgroep ook nog het een en ander gerealiseerd
wordt.

Amendement nr. 1902-G ingediend door CDA,Zól Zoetermeer, PvdA
lnrichting aantrekkelijke OV-ontsluiting integraal onderdeel gebiedsopgave

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 19 februari2019,

in het Raadsbesluit 0637384151 'Raadsvoorstel Masterplan en Gebiedspontwikkeringsplan 2019
De Entree', aan besluit 4 een nieuw beslispunt e. toe te voegen:
'uitwerking van een aantrekkelijke OV-ontsluiting als integraal onderdeel van de gehele
gebiedsontwikkeling'. "

De voorzitter: Dank u wel. Dan is het woord aan mevrouw Van der Meer

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Voorzitter, er moeten woningen bijkomen en Zól
Zoetermeer heeft dan ook ingestemd met de visie in 2017. Maar we hebben nu wel zorgen over De
Entree. We hebben nog steeds geen businesscase. We voelen ons bijzonder ongerust omdat er nog
geen echte afspraken zijn met de ontwikkelaars en de afspraken die er waren, zijn allemaal in de
koelkast gezet.
Een andere grote zorg is het achterblijven van de OV-knooppunten. We denken niet dat het lukt om

a
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deze woningen op een goede manier te ontwikkelen als die OV-knooppunten een soort sluitpost
worden. Waar we in 2017 dachten aan ongeveer 3500 woningen, zijn dat er intussen 4500 geworden
en we horen de partij van de wethouder zeggen dat ze er nog meer wil. Voor Zól Zoetermeer komt
leefbaarheid op de eerste plaats en dat betekent zorgvuldige besluitvorming, passend bij de behoefte
van de inmiddels volwassen stad en niet alleen maar meer, meer, meer.
We zijn niet de enige met zorgen. Ook veel mensen in de stad houden hun hart vast. Wordt er wel
goed nagedacht over alle gevolgen? We dienen samen met PvdA, Groenlinks, PDvZ, PW en D66
een motie in om de adviesgroep voldoende in positie te brengen om de raad en het college echt te
adviseren. En zoals de heer Bauer zegt, dat laat onverlet dat ook andere mensen moeten kunnen
inspreken.
Verder horen we veel bedenkingen over het verlagen van de maximumsnelheid op de Afrikaweg. Zól
Zoetermeer vermoedt zelf dat het qua doorstroming goed zal gaan met die verlaging. We stellen
daarom samen met Fractie Van den Berg en de PvdA in een motie voor er zo snel mogelijk een pilot
van te maken. Dan kunnen we in het echt zien hoe het uitpakt.
Wat we echt niet zien zitten, zijn de gelijkvloerse kruisingen. Het kenmerk van Zoetermeer is juist dat
we, zeker in de H-structuur, dat zo min mogelijk doen. Met goed gevolg: het aantal ongelukken en
verkeersslachtoffers is in Zoetermeer aanzienlijk lager dan in andere grote steden. We dienen samen
met PvdA, ChristenUnie-ScP, Fractie Van den Berg, SP, PDvZ en D66 een amendement in.
Tot slot, bij alle informatieavonden over de Afrikaweg is de omwonenden verzekerd dat er geen
sprake zouzrln van toenemende parkeerdruk doorde nieuwe woningen. Steeds bleef in het midden
hoe dat dan geregeld zou worden. Het invoeren van betaald parkeren is voor de omwonenden
natuurlijk erg vervelend. De wethouder heeft in de commissie als mogelijk alternatief aangegeven om
tijdens de ontwikkeling goed te monitoren en indien nodig de plannen aan te passen met meer
parkeerplaatsen op het terrein van De Entree zelf. We hebben dat samen met de SP in een
amendement gezet dat we hierbij indienen. Tot zover onze eerste termijn, voorzitter.

Amendement nr. í902-E ingediend doorZól Zoetermeer, PvdA, GhristenUnie-SGP, Fractie Van
den Berg, SP, PDvZ, D66
De Entree verkeersveilig zonder gelijkvloerse kruisingen

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari2019',

besluit in Raadsvoorstel0637384151 Masterplan en Gebiedsontwikkelingsplan 2019 De Entree
aan besluit íc.
'Verbindend: De Entree verbindt mensen door zijn inrichting, het gebied verbindt Rokkeveen,
Driemanspolder, Meerzicht en de Binnenstad, door de nieuwe Afrikaweg en de langzaam
verkeerroutes.'
toe te voegen:
'waarbij het langzaam verkeer (fietsen en voetgangers) niet gelijkvloers de Afrikaweg zal
oversteken;

en besluit 2e.
'Dwarsverbindingen, met onder andere gelijkvloerse oversteekplaatsen voor voetgangers,'
te vervangen door:
'dwarsverbindingen, waarbij het langzaam verkeer (fietsen en voetgangers) wordt verbonden via
(opgeknapte) oude of nieuwe tunnels onder de Afrikaweg'."

Amendement nr. 1902-F ingediend door2;6l Zoetermeer, SP
Geen parkeeroverlast in de omliggende wijken

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari 2019',

besluit in Raadsvoorstel 0637384151 Masterplan en Gebiedsontwikkelingsplan 2019 De Entree onder
vernummering van de opvolgende besluiten na besluit 6 een nieuw besluit 7 toe te voegen:
. 'het college opdracht te geven tijdens de gehele ontwikkeling van De Entree regelmatig de

parkeerdruk in de omliggende wijken Driemanspolder en Meerzicht te monitoren en, indien blijkt
dat de parkeerdruk toeneemt, bij de volgende ontwikkelingsstappen van De Entree te zorgen
voor extra parkeerruimte op het terrein van De Entree zelt, zodat maatregelen als betaald
parkeren, vergunning parkeren en blauwe zones in Driemanspolder en Meerzicht niet nodig zijn'."

a
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Motie nr. 1902-06 ingediend door Zó! Zoetermeer, PvdA, GroenLinks,PDvZ, PW, D66
De Entree Adviesgroep

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari20lg;

overuvegende dat:
. er op verzoek van het college een adviesgroep De Entree in het leven is geroepen,
. daarin vertegenwoordigers van de omwonenden zich buigen over de plannen;
r draagvlak onder de omwonenden erg belangrijk is voor het in goede harmonie slagen van de

plannen;
. de adviesgroep van betekenis zal kunnen zijn voor zowel het maken van de plannen, als voor

een goed overleg tijdens de uitvoering van alle bouwplannen en het aanpassen van de wegen;

verzoekt het college dringend:
1. de adviesgroep De Entree in brede samenstelling te faciliteren en bij de plannen te betrekken,

zodatzij raad en college kunnen voorzien van adviezen;
2. de adviesgroep te betrekken bij het maken van de plannen, maar ook voor afstemming tijdens de

uitvoering zodat overlast door de bouwwerkzaamheden zo goed mogelijk kan worden beperkt;

en gaat over tot de orde van dag."

Motie nr. 1902-07 ingediend door Zó! Zoetermeer, PvdA, Fractie Van den Berg
De Entree pilot doorstroming verkeer

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari20lg;

overwegende dat:
o het de bedoeling is dat op de Afrikaweg de maximale snelheid wordt verlaagd van 70 naar 50

km/uur;
o het terugbrengen van de snelheid cruciaal is voor de ontwikkeling van het entreegebied, vooral

waar het gaat om de effecten van geluid en fijnstof en dergelijke;
. veelZoetermeerders ernstig twijfelen aan een soepele verkeersafivikkeling met deze snelheid, en

dat draagvlak voor zo'n grote ontwikkeling van groot belang is;

verzoekt het college:
f . in Q3 2019 te starten met een pilot waarbij de maximale snelheid van het verkeer over de gehele

Afrikaweg (dus vanaf de op- en afritten van de A12 tot aan het centrum) voor zes maanden wordt
verlaagd tot 50 km/uur, waarbij de toekomstige situatie zo goed mogelijk wordt nagebootst, ook
met de verkeerslichten ;

2. hierover duidehlk tevoren te communiceren met de Zoetermeerders;
3. tijdens deze pilot goed te monitoren wat de verlaging betekent voor de doorstroming van het

verkeer, en ook te meten wat het betekent voor het geluids- en de milieueffecten;
4. na afloop van de pilot te besluiten of de maximumsnelheid - al dan niet tijdelijk - wordt

teruggebracht naar 70 km/uur of in het vervolg 50 km/uur blijft;

en gaat over tot de orde van de dag."

De voorzitter: Dank u wel. Dan tot slot het woord aan mevrouw Bakkers

Mevrouw Bakkers (D66): Dank u wel voorzitter, D66 is positief over het Masterplan Entreegebied.
We vinden het belangrryk dat Zoetermeer een bijdrage levert aan het reduceren van het tekort aan
woningen in de Randstad en met name in onze regio. Daarbij vindt D66 het van belang dat er een
gezonde leefomgeving wordt gecreëerd waarin groen een prominente rol speelt. Ook het
vernieuwende spreekt D66 erg aan. Zo is er met dit raadsvoorstel naast aandacht voor Zoetermeerse
doorstromers, veel ruimte voor nieuwe doelgroepen, nieuwe woonmilieus en een mix van wonen en
werken.
Om te komen tot de groei die de woningbouwopgave voorstelt en daarnaast het gebied De Entree
Zoetermeer de noodzakelijke kwaliteitsontwikkeling te geven, is de integrale visie Entreegebied
Zoetermeer opgesteld. We hebben dan ook in 2017 besloten een beweging in gang te zetten van de
huidige uitstraling en het beperkte gebruik van grond en gebouwen in het gebied naar een kwalitatief
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hoogwaardige stadswijk met een goed openbaarvervoersknooppunt. We besloten onder meer tot een
stedenbouwkundig masterplan en de daarbij behorende businesscase uit te werken. En vanavond
zetten we, wat D66 betreft, de volgende stap in het project.
Omdat D66 de realisatie van het entreegebied ziet als een groot project, is het van essentieel belang
dat we de lessons learned van het HOM-project gebruiken om het project hier tot een succes te
maken. Uit het rapport Procesevaluatie Holland Outlet Mall volgt de noodzaak om een duidelijk
planproces te maken van een ruimtelijk project voor stedelijke ontwikkeling waarbrl met name de start
van het project explicieter gaat plaatsvinden. De fasering zal dan ook voor ruimtelijke projecten... Dat
gaat niet helemaal goed... in welke fase het wordt opgeleverd, wie waarvoor verantwoordelijk is, en
hoe beslissingen worden genomen. ln het memo van 11 september jl. van vorig jaar van het college
wordt aangegeven dat een voorstel voor aanpassing van het handvest lnformatievoorziening voor 1

juni dit jaar aan de raad zal worden voorgelegd. Dat is een goed voornemen, maar tegelijkertijd is voor
ons, voor D66, ook belangrijk dat het project goed volgbaar en inzichtelijk is zodat we als raad onze
controlerende taak goed kunnen uitvoeren. Graag een herbevestiging van de wethouder gedaan
tijdens de commissievergadering over de rapportage.
Dan verkeersveiligheid. D66 vindt het van groot belang dat we de verkeersveiligheid minimaal zo goed
blijven doen als we het nu doen. Gelijkvloerse kruisingen zijn wat D66 betreft suboptimaal. En daarom
dienen we samen met Zol Zoetermeer een amendement in om de oversteekbewegingen van het
langzame verkeer niet gelijkvloers op de Afrikaweg te laten plaatsvinden.
En dan, tot slot, dienen we nog een amendement in met de PvdA over de businesscase en we dienen
een motie in samen met Zó! Zoetermeer over het betrekken van de adviesgroep. Tot zover.

De voorzitter: Dank u wel. Dat was de eerste termijn raad. lk kijk naar het college, heeft u t[d nodig?
Hoeveel tijd? Een kwartier maximaal, dan proberen we twaalf minuten, dan proberen we te schorsen
tot 21.05 uur.

Schorsing

De voorzitter: lk heropen de vergadering. Het woord is aan wethouder Rosier.

Wethouder Rosier: Voorzitter, bedankt. lk had een heel uitgebreide, lange spreektekst om alle
voordelen nog te benoemen, maar ik voel me toch wat uitgedaagd nu, doordat de raad eigenlijk heel
kort en concreet was, om dat zelf ook te zijn. Dus ook ik ga een veel kortere tekst gebruiken.
ln 2030 zln er in het zuidelijk deel van de Randstad 240.000 woningen nodig en in2040 wordt zelfs
geschat dat dat om 300.000 woningen gaat. Er is woningnood en in Zoetermeer hebben we dat al
eerder onderkend en ook gezegd: 'We willen wel 10.000, zoekend tot 16.000 woningen bijbouwen.'
We zien daarnaast in wat we nu het entreegebied noemen een sterk verouderd kantorengebied. Een
aantal van u heeft ook het woord verpaupering zelfs genoemd. Een gebied waar gewoon ook voor
kantoren geen markt is. En als we willen voorkomen dat dit gebied eruit komt te zien als een gebied
met hooguit enkele kantoren getransformeerd naar woningen, moeten we aan de slag. En we kunnen
nu ook aan de slag. We hebben nu met z'n allen kans om het gebied aan te pakken en woningen te
bouwen. Een tralect van lange adem, maar wel een traject waar we nu mee kunnen starten, terwijl de
markt zo goed is. De seinen staan op groen.
Dit plan is ook een kans om de losse onderdelen aan de rand van de stad goed te verbinden. De
verbinding met Rokkeveen en de rest van de stad is in de commissie al uitgebreid besproken. Maar
het is ook een kans om letterlijk en figuurlijk Meerzicht en Driemanspolder te verbinden" We moeten
niet naar een entreegebied met twee helften, maar naar een nieuwe stadswijk die alle kanten op
verbindt. En daarom ligt dit masterplan bij u voor en na dit masterplan kunnen we aan de slag.
Er is nog genoeg te doen, maar nu kunnen we met z'n allen een klap geven op weer in beweging
komen. Niets doen in dit gebied is geen optie en zoals ik vorige week al zei, we willen als gemeente
geen verlaten kantorengebied, we willen een mooie stadswijk met veel groene kwaliteit en vooral
woningen.

De voorzitter: Mevrouw Van der Meer

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): lk hoor de wethouder alsmaar zeggen: 'We gaan nu aan de
slag', maar ik heb vooral de indruk dat u aan de slag moet met het maken van businesscases,
parkeernota's, bestemmingsplannen en dat soort dingen en dat we nog helemaal niet zover zijn dat er
al iets de grond in kan. Dus wat bedoelt u nu precies met dat'aan de slag'?
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Wethouder Rosier: Volgens mij is een van de raadsbesluiten dat wordt voorgesteld dat het college
ook op twee of drie locaties ook al concreet aan de slag gaat. Die locaties worden ook in het
raadsvoorstel genoemd. Een van de locaties is het Terra Novagebouw, een kantoorgebouw dat
mogelijk getransformeerd kan worden, dat misschien zelfs mogelijk getransformeerd kan worden
binnen bestaande wetgeving. Dus met een vergunning naar woningen, maar wel op zo'n manier dat
het past in het gebied. Ja, er is ook veel, oneerbiedig gezegd, papierwerk te doen en die
verantwoordelijkheid hebben we. Dat willen we ook, maar we willen ook zo snel mogelijk beginnen
met woningen bouwen en daarom is het ook goed om te horen dat de eigenaren dat ook zien.
Om de snelheid van de raad er wat mij betreft in te houden, wil ik graag de moties en amendementen
doorlopen.
Dan begin ik met amendement A. Dan moet ik ondertussen ook even de uitgebreidere toelichting erbij
zoeken. We hebben vrijdag een conceptplanning of een planning gestuurd, zoals we denken een
aantal producten de komende tijd op te leveren. Daar staat ook de
businesscase/gebiedsexploitatieplan in genoemd, inclusief de opmerking dat we daar met risico's
gaan werken, in de zomer als een eerste concept en na de zomer als besluitvorming. En dat maakt
amendement A, wat het college betreft, overbodig.

De voorzitter: Mevrouw Kraneveldt.

Mevrouw Kraneveldt (PvdA): Voorzitter, in die bijlage die de wethouder heeft gestuurd, wordt
gesproken van gebiedsexploitatie/businesscase, contouren c.q. eerste aanzet. Dat klinkt nog niet echt
als de documenten die we nodig hebben om de vervolgstappen goed te kunnen beoordelen: een
goede risicoanalyse en een goede businesscase samen. Dus dat gaf ons reden om toch dit
amendement in te dienen omdat we dachten 'wat wordt het dan?' Een beetje, of wordt het iets goeds
waar we op kunnen bouwen?

Wethouder Rosier: Bouwen, daar zijn we het over eens met z'n allen volgens mij, dat moet in dit
gebied gebeuren. Dat kan ik toch niet laten, zo'n bruggetje. Maar volgens mij staat er iets verderop in
de planning ook datzelfde, businesscase/gebiedsexploitatie, maar dan zonder de opmerking erbij over
contouren of de andere nuancering die we bU 02 erbij hadden gezet. We willen eigenlijk precies dat
doen, we willen in Q2 al een beeld proberen te geven van: Hoe ziet zoiets er nou uit? Wat betekent
dat nou? Maar dan is die waarschijnlijk nog niet helemaal af. Daarom hebben we gezegd: 'Dan komt
hij in Q3 voor besluitvorming als verdere'. En ik heb bij de commissie volgens mij ook de suggestie
van een van de raadsleden gehoord om te kijken of we voor die tijd met z'n allen een soort technische
sessie of informele sessie over zo'n gebiedsexploitatie kunnen hebben. Over de vraag: Wat is dat
nou? Maar nogmaals, in de planning zit die twee keer en juist om u die eerste keer een beetje een
beeld te kunnen geven van wat zo'n gebiedsexploitatie nu is. Wat zit daar nu in en hoe zie je daar ook
de investeringen en de kosten van de overheid in?

De voorzitter: Mevrouw Van der Meer

Mevrouw Van der Meer (Zól Zoetermeer): Ja, voorzitter, we hebben al heel wat afspraken gemaakt
over planningen. We hebben bij de evaluatie van de HOM van alles afgesproken over hoe we het
zouden doen met het handvest lnformatievoorziening, met de regeling grote projecten. We hebben bij
de visie van het masterplan onder andere in een raadsbesluit afgesproken dat daar volgens mij in
2018 al een businesscase over zou komen. Nu hebben we een voorstel zonder enige data. Daar is op
het laatste moment een notitie bij gekomen met een planning. Hoe hard is de planning?

Wethouder Rosier: Zo hard als elke planning. Er is ingeschat dat dit haalbaar is en daar wordt keihard
aan gewerkt, maar we zijn ook afhankelijk van externen. Dus wat ons betreft, is dit de planning, maar
als u aan mij vraagt: 'Kunt u een garantie geven?', zou ik willen dat ik het kon, maar dat kan ik helaas
niet, hoe graag ik dat ook zou willen.

De voorzitter: De heer Van Gils.

De heer Van Gils (WD): Een interruptie op mevrouw Van der Meer, zij geeft aan in een motie een
pilot te willen voor de verkeerssituatie in het entreegebied. Maar hoe kijkt mevrouw Van der Meer dan
aan tegen mogelijke vertragingen? Want zo'n pilot heeft natuurlijk ook heel veel invloed op een
businesscase.
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De voorzitter: Mevrouw Van der Meer

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Als ik de wethouder goed begreep, was een aantal van die
dingen al voor elkaar en ik wacht even de reactie van de wethouder af of dat wel of niet kan. lk moet
eerlijk zeggen, dat is juist iets wat vooruitloopt op wat we gaan doen in het masterplan. Volgens mij
moet dit niet veel met de businesscase te maken hebben want dit gaat gewoon over het afstellen van
de stoplichten en een maximumsnelheid. Maar ik wacht even af wat de wethouder ervan vindt.
Het is wel zo dat, als wij planningen erbij krijgen die botezacht zijn, ik me heel erg aturaag wat we aan
het afspreken zijn. We hadden dat allemaal alverwacht in 2018. Het college heeft ook niet de moeite
genomen om te zeggen 'dat is opzijgezet'. Maar ik wacht het antwoord van de wethouder af.

De voorzitter: De wethouder

Wethouder Rosier: Dan ga ik door met amendement B. Emissie wegverkeer aan eigenschap 'gezond'
Entree toevoegen. Het staat natuurlijk buiten kijf dat dit ook een ontzettend essentieel onderdeel is
van dit plan, maar eigenlijk elk plan. En er is natuurlijk allerlei wet- en regelgeving die gebruikers en
omgeving moet beschermen tegen de gevolgen van die uitstoot, zeker bij bebouwing aan de
Afrikaweg en de directe omgeving. Een eventueel uit te voeren MER - en op die vraag van
Groenlinks kom ik zo dadelijk ook nog terug - er zitten ook de mogelijke milieueffecten die bepalend
zijn voor de wijze waarop een ontwikkeling van De Entree gerealiseerd kan worden. met aanname van
nogmaals, dit uitgangspunt. Met andere woorden, er is ook al allerlei wetgeving om wat in het
amendement wordt gevraagd, af te dwingen. Daarmee is die, wat het college betreft, inhoudelijk
interessant maar wel echt overbodig.
Dan ga ik naar toegankelijkheid als eigenschap van De Entree. Wat we hier zien, is toegankelijkheid
en dat is ook echt gepoogd toe te lichten in het raadsvoorstel onder het aparte kopje toegankelijkheid,
om hiervan aan te geven dat dit, zeker ook bij nieuwe gebiedsontwikkeling, een belangrijk
uitgangspunt is. lets wat je moet doen. En we zijn inmiddels ook al, zeker voor onze eigen gebouwen,
inderdaad met een kader aan de slag gegaan om te kijken hoe we ervoor zorgen dat gebouwen, maar
uiteindelijk misschien ook zelfs het openbaar gebied, zo toegankelijk mogelijk worden.

De voozitter: Mevrouw Kraneveldt.

Mevrouw Kraneveldt (PvdA): lk wil de wethouder nog wel even zijn zin af laten maken, ik weet niet of
hij al klaar was over toegankelijkheid.

De voorzitter: U heeft nu van mij het woord.

Mevrouw Kraneveldt (PvdA): Ja, dat is waar. Goed, ik dacht 'ik ben een keer beleefd'. Maar op alle
mogelijke gebieden heeft u wel ambities en stelt u zelfs kenmerken vast. Waarom nu niet die
toegankelijkheid in een wijk die je helemaal vanuit het niets uit de grond kunt stampen? Waarom niet,
als we zeggen: 'Dat is zo'n prachtig gebied, dat moet een voorbeeldstadswijk worden voor heel
Nederland', dan ook een voorbeeldwijk op het gebied van toegankelijkheid? Laten we dat nu eens
prominent vastleggen, laten we dat nu eens een keer van het begin al aan goed doen en proberen al
die eigenaren ook daarachter te krijgen. We hebben net een mrynheer als inspreker gehoord. Die was
heel enthousiast over die Entree. Als u goed met hen onderhandelt, denk ik dat die eigenaren ook
vast wel wat voor de toegankelijkheid doen. Dus toon eens een beetje lef en laten we dat gewoon
doen.

De voorzitter: Op he2elfde punt, de heer Meijroos.

De heer Meijroos (LHN): Ja, eventjes reagerend daarop. Wat is er dan op dit moment niet
toegankelijk? Want er is nog niets gebouwd, we zijn bezig met een masterplan. Wat is er op dit
moment nog niet toegankelijk dan?

Mevrouw Kraneveldt (PvdA): Nu staat er een hek om het entreegebied heen op sommige delen en
kun je er dus niet in. Daar gaat het niet over. Het gaat erom wat er komt en dat willen wij zo optimaal
mogelijk toegankelijk hebben. Laten we, als we zo'n prachtige stadswijk neer willen zetten, met
torenhoge ambities, zoals een inspreker al zei, op allerlei gebieden dan ook eens echt vanaf het begin
die ambities waarmaken op het gebied van toegankelijkheid en niet alleen maar weer zeggen: 'Ja, we
gaan het bouwbesluit volgen' en allemaal van die dingen. Dat is vanzelfsprekend, maar laten we er
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ook eens voor gaan

De voorzitter: De heer Van Gils.

De heer Van Gils (WD): Dank u wel voorzitter, u dient een amendement van Zol Zoetermeer om
geen geltjkvloerse kruisingen te hanteren mede in. De gelijkvloerse kruising is toch zo'n beetje de
meest toegankelijke vorm van een weg oversteken.
Vindt u dat niet een beetje tegenstrijdig met elkaar?

Mevrouw Kraneveldt (PvdA): Nee, dat vind ik niet. lk vind dat je heel goed moet kijken naar veiligheid
en wat dat betreft, hebben we ook twijfels, of je nu goed mobiel bent of niet of die gelijkvloerse
kruisingen het juiste antwoord zijn. Er zijn ook op dit moment al tunneltjes die we kunnen verbeteren
want die zien er nu niet zo geweldig uit. Dus ik denk dat dat een heel andere discussie is want ik denk
dat voor mensen in een rolstoel dat gelijkvloerse, waar je snel moet kunnen oversteken, ook niet altijd
even ideaal is.

De voorzitter: Dank u wel, dan wil de heer Meijroos nog en dan gaan we terug naar de wethouder.

De heer Meijroos (LHN): Dank u wel. lk ben nog steeds verbaasd over het toegankelijkheidverhaal;
dat dat nu niet het geval zou z[n. Volgens mij staat gewoon in het plan dat toegankelijkheid absoluut
een prioriteit heeft. Hoeveel meer prioriteit moet het hebben? lk kan u niet helemaal volgen.

De voorzitter: Dank u wel. lk zag nog een vinger van mevrouw Van der Meer.

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Ja, voorzitter, ik zal even als oma aan de heer Van Gils
uitleggen dat de tunnels buitengewoon goed toegankelijk zijn en dat kruispunten dat heel vaak juist
niet zijn. Vaak omdat daar allerlei richels en randen komen met vluchtheuveltjes en moeilijk gedoe.
Dus we zijn heel erg voor de tunnels. En tegen de heer Meijroos zou ik willen zeggen, we hebben tot
nu toe al tien jaar in alle plannen geschreven 'toegankelijk', het is nog nooit gelukt. En dat is wat
mevrouw Kraneveldt bedoelt, laten we er nu eens een keer echt werk van maken en niet achteraf,
voor heel veel geld.

De voorzitter: De wethouder

Wethouder Rosier: Voorzitter, toegankelijkheid is ook zeker in dit gebied ontzettend belangrijk en ook
- dat staat ook in het amendement, maar dat hadden we volgens mij in de beantwoording van
schriftelijke vragen ook al aangegeven - het betrekken van de Toegankelijkheidsraad is ontzettend
belangrijk. Het toevoegen als een van de ontwikkeluitgangspunten, van een volledig nieuwe stadswijk,
is wat het college betreft dan toch net een stap te ver. Nogmaals, die ambitie om het goed toegankelijk
te maken, is er zeker, maar het amendement vraagt er echt om het als zesde eigenschap toe te
voegen aan de totale gebiedsontwikkeling. Dat is, nogmaals, ondanks wat ik net zeg, wat het college
betreft, net een stap te ver.
Dan van toegankelijkheid naar een gezonde norm voor De Entree, amendement D. We hebben het in
de commissie uitgebreid gehad over het parkeren. ln die zin verbaast dit amendement van de PW
ook niet en ik heb ook aangegeven: 'Dit moet geen gebied worden waar we de mensen de auto uit
jagen', om maar iets anders te doen. Maar dit moet ook wel het gebied worden waar we optimaal
omgaan met het beperkte openbaar gebied dat er is en de afweging die je tussen groen, fietsen en
lopen en ook de auto moet maken. Dus dat er een parkeernorm moet komen die bij het gebied past.
De vraag is zeker of dat dan I tot 1,3 wordt, maar sowieso is het nu nog niet duidelijk wat die norm
welzou worden. Dus allerlei redenen om ook amendement D te ontraden.
Amendement E, De Entree verkeersveiligheid zonder gelijkvloerse kruisingen. Dan moet ik even de
goede toelichting daarbrj zoeken. lk denk dat voor iedereen helder is, hoe we de Afrikaweg ook wel of
niet inrichten, dat verkeersveiligheid bovenaan staat. Dat moet gebeuren. Maar de conclusie dat dat
moet zonder gelijkvloerse kruisingen, deelt het college niet. Niet alleen omdat we ook letterlijk en
figuurlijk de beide kanten van het gebied met elkaar willen verbinden en het geheel makkelijker
doorsteekbaar willen maken, maar ook omdat er met de gematigde snelheid, rustmomenten in de
middenberm, met goede signalering en met goede verkeersregulering voldoende garanties zijn dat er
veilig kan worden overgestoken. Laten we ook níet doen alsof er in onze H-structuur nog geen
gelijkvloerse kruisingen zijn, we hebben er drie op de Europaweg en eentje op de Amerikaweg.
Vervolgens wordt er ook - en ik vind het op zich lovenswaardig dat daar tijd aan is besteed - een
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vergeluking gemaakt met gemeenten groter dan 300.000 inwoners. Dat zijn dus de G4. We hebben
allemaal ambitie als stad Zoetermeer, maar om ons op gebied van verkeersveiligheid te vergelijken
met de G4, vind ik ook een stap te ver.

De voorzitter: Mevrouw Van der Meer

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Voozitter, die tijd hebben we er ook nog niet in gestoken.
Wat we hebben gedaan, is bij waarstaatjegemeente.nl gekeken. En als u goed kijkt, maar het kan
misschien een beetje zijn weggevaagd, hebben we onszelf vergeleken met plaatsen tussen de
100.000 en 300.000 inwoners. Dus dat is zeker niet de G4, dat zijn de plaatsen die ongeveer net zo
groot zijn als Zoetermeer. Dat kunnen we niet verder doen, maar dat komt uit waarstaatjegemeente.nl
en dan zie je dat het aantal verkeersongevallen de helft is en het aantal verkeersslachtoffers ook. Dat
vinden wij heel belangrijk.

Wethouder Rosier: Voozitter, ik denk dat iedereen dat heel belangrijk vindt. lk zie op het
meegeleverde plaatje boven de 300.000 staan, maar nogmaals, ook al is het wel vergelijkbaar met
dezelfde groep, we hebben op dit moment al vier gelijkvloerse kruisingen waar niet constant
verkeersonveilige situaties zt1n. Overigens is het ook de vraag in hoeverre tunnels en bruggen
haalbaar zijn omdat we natuurlijk zelf weinig grondgebied hebben en voor tunnels en bruggen heb je
ook altijd ruimte nodig om de oprit of afrit ernaartoe te maken. Dat maakt het buitengewoon lastig. De
conclusie is ook amendement E ontraden.
Amendement F, Geen parkeeroverlast in de omliggende wijken. We hebben inderdaad reeds een
meting uitgevoerd. Bij start bouw van de eerste grote ontwikkeling hebben we gezegd, gaan we ook
opnieuw een meting uitvoeren. Daarna is het denk ik even te bekijken op welke nieuwe momenten we
weer nieuwe metingen gaan uitvoeren en wat het college betreft, is dat ook voldoende. We ontraden
dit amendement ook omdat er ook al staat dat, als er een hoge parkeerdruk is, of als die toeneemt, er
per definitie gezorgd moet worden voor extra parkeerruimte. Als er iets aan de hand is, is het altijd
goed om ook naar andere opties te kijken, maar zoals ik in de commissie heb aangegeven, qua
flexibiliteit en planning hebben we waarschijnlijk wel tijd om daarop in te spelen. Dus ook F ontraden
wij.

De voorzitter: Mevrouw Van der Meer

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Ja voozitter, volgens mij hebben wij precies opgeschreven
wat de wethouder in de commissie zei. Dus dat u af en toe kijkt. En we hebben zelfs in de toelichting
nog even gerefereerd aan2016, wat u zelf steeds als maatstaaf wilt nemen. Dus wat is er nu precies
aan het amendement niet in orde als wij zeggen: 'Laten we andere maatregelen nemen zodat betaald
parkeren, vergunningparkeren en blauwe zones niet nodig zijn'? Want dat is wat u ook min of meer
beloofd heeft tijdens al die inspraakdagen, dus ik neem aan dat u wat u bij de commissie zei en bij die
informatieavonden, ook zo echt bedoeld heeft.

Wethouder Rosier: lk denk dat u heel goed weet dat dat niet het geval is. We hebben heel
nadrukkelijk aangegeven dat juist ook blauwe zones en vergunningparkeren een optie zijn om te
reguleren in de aanliggende wijken, maar het amendement vraagt om regelmatige
parkeerdrukmetingen. Nogmaals, we hebben er eentje in 2016 gedaan en br1 start bouw van de eerste
ontwikkeling zouden we het doen en daarna moeten we het bekijken.
En ten tweede, er staat ook dat er per definitie extra parkeerruimte moet komen als blijkt dat de
parkeerdruk hoog is. Er zijn misschien ook wel heel andere opties mogelijk. En wat ik in de commissie
heb aangegeven is dat mocht het nodig zijn om extra parkeerruimte toe te voegen bij een volgende
ontwikkeling, we door de flexibiliteit en de volgtijdelijkheid eventueel de ruimte hebben. lk heb daar
niet gezegd dat we niet naar andere opties kijken. Dus ook amendement F - dat had ik denk al
geconstateerd en anders is het denk ik wel helder, maar toch - moeten we ontraden.
Amendement G, lnrichting aantrekkelijke OV-aansluiting als integraal onderdeel van de
gebiedsopgave. Dat is een soort spoiler, die moeten we ook ontraden. Maar daar hebben we het wel
even over gehad want het uitgangspunt dat er iets rond het OV moet gebeuren, en zoals ik in de
commissie heb gezegd, dat dat ook geen kind van de rekening moet worden en er aan het einde nog
even bij moet hangen, delen we wel. Maar dit amendement vraagt zo hard om een resultaat terwijl we
ontzettend afhankelijk zijn van HTM en van Rijkswaterstaat bij grote Íysieke aanpassingen in dat
gebied, dat we het wel heel lastig vinden om het op die manier, en zo lezen we het dus, nu in het
besluit op te nemen. Nogmaals, we zien dezelfde opgave. Het mag er niet toe leiden dat dat het kind
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van de rekening wordt, maar de interpretatie bij ons is wel heel lastig, zodat we moeten zeggen: 'We
moeten hem ontraden'.

De voorzitter: De heer De Jong.

De heer De Jong (CDA): Wat er in het amendement staat, is dat we nadrukkelijk een resultaat willen,
welk resultaat is inderdaad een proces waarin we met z'n allen moeten kijken wat er mogelijk is en dat
begrijp ik heel goed. Dat kan een driesterrenvariant zijn en dat kan een iets mindere variant zijn. Daar
willen we best begrip voor hebben, maar we zouden willen dat het college meer ambitie en lef toont
ook waar het om de OV-opgave gaat. En dat er iets moet gebeuren aan de huidige inrichting van het
OV, bijvoorbeeld rond de Boerhaavelaan en het station, is volgens mij klip-en-klaar voor u, voor mij,
voor iedereen. Dat maakt dat ik me bijna niet voor kan stellen dat je deze resultaatsverplichting niet op
zijn minst zou willen aangaan. Dus dat geef ik u toch graag nog mee.

De voorzitter: De wethouder

Wethouder Rosier: lk denk dat we hetzelfde of bijna hetzelfde vinden want er moet iets gebeuren en
er zal ook iets gebeuren. Het is even een beetje de interpretatie van het amendement. lk hoor net nog
een toelichting, dan kom ik er in mijn tweede termijn nog even op terug, als u dat goed vindt. Dan heb
ik volgens mijn overzicht de amendementen gehad en ga ik naar de moties.
Motie 02, Zeer actief informeren van de raad over de voortgang van de schaalsprong. Dan zoek ik
ondertussen weer de wat uitgebreidere toelichting daarbij. We hebben het daar in de commissie ook
over gehad en daar heb ik ook aangegeven dat het heel goed is om een goede rapportage in te
richten waar het gaat over de financiën, over de planning en over de risico's. Dan heb ik volgens mrj
ook direct een vraag beantwoord die mevrouw Bakkers van D66 stelt. Dat willen we ook doen en die
willen we aan laten sluiten bij de schaalsprongrapportage die toch al komt en we willen ervoor zorgen
dat u daarmee zoveel mogelijk informatie krijgt, om er inderdaad goed bovenop te kunnen blijven
zitten. Om dat op deze manier te doen als de motie vraagt, naast dat we altijd actief informeren als er
grote ontwikkelingen gebeuren en dan actief agenderen in de commissie, is wat het college betreft
overbodig maar dat is vooral omdat we op andere momenten dus al van alles doen.

De voorzitter: Mevrouw Bink.

Mevrouw Bink (Zoetermeer Vooruit): Voorzitter, mijn vraag is aan de wethouder is eigenlijk: Hoe ziet
hij dan het actief informeren? Hoe vaak kunnen we dat dan zien en is dat dan met een memo of
gewoon spontaan als er iets leuks te melden is of als er iets verkeerd gaat? lets gerichter graag, iets
concreter.

Wethouder Rosier: Volgens mij heb ik al in de commissie aangegeven, of geprobeerd aan te geven,
dat de schaalsprongrapportage drie keer per jaar komt, dus ongeveer om de vier maanden. Dus
sowieso drie keer per jaar een uitgebreidere rapportage op een aantal punten dat ik net al noemde.
En sowieso, als er losse ontwikkelingen zijn, hebben we Uberhaupt informatieplicht. Dus als het zou
kunnen zijn dat het Terra Novagebouw binnen bestaande wetgeving getransformeerd kan worden,
gaan we u daarover informeren. En als er andere grote ontwikkelingen zrln ol kansen of tegenvallers
zullen we u dat ook melden. lk hoop vooral dat we de kansen kunnen melden overigens.

De voorzitter: Mevrouw Bink.

Mevrouw Bink (Zoetermeer Vooruit): lk begrijp dat dit dan een toezegging is dat u ons actief gaat
informeren, dan kan ik de motie intrekken.

Wethouder Rosier: Ja, dat is eigenlijk niet eens een toezegging, volgens mij staat het zelfs in de
Gemeentewet dat het college verplicht is u actief te informeren over relevante ontwikkelingen. Dus
daar gaan we echt niet anders mee om, nogmaals, wel echt die drie keer per jaar bij de
schaa lspron g rap po rtage u itgeb re id e entreera pportage.

De voorzitter: lk vraag nog even, mevrouw Bink, heeft u hem ingetrokken? Of wilt u nog overwegen,
het is aan u.

Mevrouw Bink (Zoetermeer Vooruit): Als het drie keer per jaar is, is dat prima
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De voorzitter: Dan is motie 02 ingetrokken.

Wethouder Rosier: Voorzitter, motie 03. Als ik het dictum lees, is het een motie vreemd aan de orde
van de dag, maar dat kan sinds enige tijd ook in deze raad. Maar volgens mij hebben we hier
Zoetermeerbreed al een keer een debat over gehad met een uitspraak in deze raad. Dus het zal u niet
verbazen dat we deze motie ontraden.
Motie 04, Stadsstraat Afrikaweg veilig en innovatief. Het is inderdaad van belang voor automobilisten,
bewoners of bezoekers dat bij het oversteken of bry het gebruik van de Afrikaweg het zo helder
mogelijk is en de doorstroming zo goed mogelijk is en zo goed mogelijk aangesloten bij de
verwachtingen verloopt. De voorgestelde maatregelen kunnen daarbij ondersteunend werken en
daarom zrln we positief over deze motie. Er staan ook best wat namen op.
Motie 05, Vaart met verkeersverbeteringen. We hebben in de schriftelijke beantwoording al
aangegeven dat het waarschijnlijk mogelijk is om dit naar voren te halen, deze motie roept daar ook
toe op. lk heb alleen de kosten nog niet in beeld dus als dit tot extra kosten leidt die we niet kunnen
dragen, zullen we de raad daarover informeren en ook informeren of we er dan wel of niet toe over
gaan. Maar over de vraag die er is, zo snel mogelijk maatregelen nemen die kunnen, zijn we positief.
En dat was 05.
Dan 06, De Entreeadviesgroep. Die behandel ik direct met een vraag van het CDA over een
amendement uit 2015 over de samenspraak rond het Boerhaavelaantraject. Volgens mijwas de vraag
van het CDA 'Werkt u nog steeds in die geest van dat amendement?' Ja, dat hebben we ook met de
afgelopen adviesgroep proberen te doen waar bewoners in zaten, maar ook bijvoorbeeld potentiële
kopers. Dan raken we het punt dat een aantal fracties maakt over het betrekken van allerlei soorten
stakeholders en we willen op de manier die in het amendement ook staat, maar dan voor het hele
entreegebied, dus iets groter gebied, doorgaan, ook in lijn met wat ik in de commissie al heb
aangegeven. Dat kan een adviesgroep zijn, en het kan ook zijn dat we op bepaalde onderdelen aparte
adviesgroepen krijgen. En omdat we dat blijven doen, ontraden we motie 06 omdat die daarmee
overbodig is.

De voorzitter: Dan heeft u nog een paar seconden voor motie 07. lk heb nog een interruptie van
mevrouw Van der Meer.

Mevrouw Van der Meer (Zól Zoetermeer): Ja, voorzitter, het lijkt nu alsof het allemaal geweldig gaat
met die adviesgroepen en dergelijke, maar we hebben heel duidelijk begrepen van de huidige
adviesgroep die u nog geholpen heeft bij de informatieavonden, door de mensen toe te spreken en
dergelijke, dat ze zich ruimschoots gepasseerd voelden omdat ze niet wisten dat dit nu in de raad lag
en dat ze geen advies hebben kunnen meegeven. U heeft de insprekers ook gehoord en dat is
natuurlijk de portee van deze motie. Dus ik stel voor dat we hem toch maar gewoon aannemen.

Wethouder Rosier: 20 december jl. en in januari is de adviesgroep geïnformeerd over het proces dat
na het collegebesluit liep. En ik heb ook inderdaad die reactie gehoord en ik denk dat het goed is om
bij een volgende adviesgroep of deeladviesgroep op onderwerp, vooraf afspraken te maken over
welke venryachtingen er zryn over het wel of niet zien van een compleet document. Nogmaals, ik blijf bij
de conclusie, hoe belangrijk ook dat zoals in deze motie wordt benadrukt, we bewoners moeten
betrekken en andere betrokkenen, de motie is toch overbodig.
Dan heb ik nog een seconde voor motie 07. Overigens is het goed om te zeggen dat hebben we in de
beantwoording van de technische vragen iets verkeerd gezegd. Mevrouw Plantinga die het woord had
op de twee samenspraakbijeenkomsten, sprak op persoonlijke titel en niet namens de adviesgroep. Zij
had daar wel zitting in gehad, maar sprak op persoonlijke titel. Dat hebben we ook niet goed in de
beantwoording technische vragen neergezet.
Motie 07, Pilot doorstroming verkeer. Het korte antwoord is, als je dit wilt doen, als je die maatregelen
wilt nemen, moet je het meteen goed doen en ga die gewoon in een keer invoeren en ga daarmee
aan de slag. Het risico dat je hiermee loopt is dat je het gaat invoeren, dat het toch een ander effect
heeft dan je hoopt en dat je het vervolgens weer naar 70 km/uur gaat verhogen. En als je dan
woningen gaat bouwen, vlak daarna, het weer terug moet naar 50 km/uur. Dat is een jojobeleid waar
we niets aan hebben dus we onraden motie 07.

De voorzitter: Mevrouw Van der Meer

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Voorzitter, als nu uit de pilot blijkt dat het niet werkt, dan is

22 Raad 18 februari20l9



het toch heel goed dat u het gaat terugdraaien of er iets anders mee gaat doen? Daar heb je een pilot
voor. Dus als je zegt: 'We gaan een pilot houden en ook al werkt het voor geen meter, we blijven
gewoon ijzerenheinig volhouden', is dat niet zo verstandig. We denken dat het erom gaat dat we graag
hadden gezien dat dat model een beetje duidelijker was geweest, maar we geloven dat. Maar de
omwonenden vinden dit heel lastig om te volgen. Als we nu gewoon zeggen: 'We doen een pilot en
dan kijken we wat er gebeurt.', zodat u alle mogelijkheden heeft om het nog aan te passen? lk zou het
juist omarmen als ik u was.

Wethouder Rosier: Nogmaals, ik denk, als je deze maatregelen wilt nemen, doe het dan gewoon
goed en kies er ook echt voor. En ook als dan blijkt dat dingen anders gaan dan veruvacht, moet je
toch maatregelen nemen. Maar een pilot geeft volgens mij meer onduidelijkheid dan met de motie
Vaart met verkeersverbeteringen.
Dan heel kort als het nog mag voorzitter, Groenlinks had volgens mij nog enkele vragen gesteld over
de MER. Nee, ik kan niet toezeggen dat we die MER per definitie gaan doen, want als we nu die of
wel of niet gaan doen, hebben we naar eigenaren of anderen gewoon een heel goed verhaal nodig
om dat aan te geven. Dus ik kan niet nu daarop vooruitlopend al een reactie geven.
Ja, er komt uiteindelijk een bestemmingsplan en u wilt de gebiedsexploitatie hebben voordat u
besluiten neemt over de losse locaties. ln de planning zien we dat ook wel gebeuren waar het gaat om
het middengebied Boerhaavelaan en het oude SRK-gebouw en omgeving aan de overkant van het
gebied. Zoals ik net heb aangegeven, mogelijk is er een kans dat het Terra Novagebouw, dus het
bestaande kantoorgebouw binnen de bestaande wetgeving kan worden getransformeerd naar
woningen. Dan komt er geen raadsvoorstel en dat zou mogelijk nog voor een eventuele definitieve
gebiedsexploitatie kunnen. Dat is iets dat overigens ook kan zonder een raadsbesluit, in dat geval.
Dan is het nog steeds kritisch of het dan eerder is, maar die andere twee locaties zullen niet eerder
komen dan de gebiedsexploitatie.

De voorzitter: De heer Bauer en daarna de heer De Jong.

De heer Bauer (Groenlinks): Dank u wel. Die MER ligt me toch een beetje zwaar op de maag.
Wanneer weet u wel dat er een MER moet komen en waarvan hangt dat af?

Wethouder Rosier: Dat hangt van allerlei dingen af, dat weet u volgens mij ook buitengewoon goed. lk
dacht dat we in de planning hebben gezegd dat we in Q2, dat is bij de startnotitie voor het
bestemmingsplan die aan de raad wordt aangeboden, duidelijkheid geven of er een MER komt of niet.
Nogmaals, de kans is heel groot dat die er moet komen gezien de opgave en de situatie. Maar of we
het wel of niet doen, daar moet gewoon een goede beargumentering voor liggen of het nu is om u te
overtuigen of om de eigenaren te overtuigen of om anderen te overtuigen om het wel of niet te doen.

De voorzitter: De heer De Jong.

De heer De Jong (CDA): lk stak mijn hand op toen de wethouder het had over de pilot voor de
doorstroming. Mijn vraag aan de wethouder: Als je een pilot doet, wek je op zijn minst de verwachting
dat je nog een keuze hebt tussen 50 km/uur of 70 km/uur. Als ik nu kijk naar de plannen die
voorliggen, is het dan reëel om te verwachten dat het iets anders dan 50 km/uur kan zijn?

Wethouder Rosier: Eigenlijk niet, dat staat volgens mij ook nadrukkelijk in de stukken en als blijkt dat
de verkeersdoorstroming toch iets anders doet dan we nu op basis van onderzoek en modellen
veruvachten, zullen we op andere manieren moeten kijken hoe we dat doen. Maar ik heb niet het idee
dat dat nu nodig is.

De voorzitter: Mevrouw Van der Meer

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Ja voorzitter, we zeggen helemaal niet dat we het terug
moeten draaien naar 70 km/uur, maar wij zeggen dat die doorstroming daar goed moet gaan, dat een
hoop mensen daar aarzelingen bij hebben en dat wij denken dat dat wel moet lukken. En dat, als je
het nu naar voren haalt, je de gelegenheid hebt om ruimschoots van tevoren te kijken wat voor
maatregelen er getroffen moeten worden. Het kan ook zijn dat u dadelijk aan het eind van de rit iets
heel anders doet, met die ventwegen of wat dan ook. We denken: ga het nu gauw doen zonder dat
het allemaal heel veel geld moet kosten, gewoon proberen.
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Wethouder Rosier: Dan volg ik toch meer de argumentatie van de heer De Jong, als je dit doet, kies
er dan voor en ga niet van tevoren aangeven dat het misschien gejojo wordt. Of doe het gewoon nog
helemaal niet totdat er woningen komen.
lk heb volgens mij alle vragen beantwoord.

De voorzitter: Dan k[k ik, is er nog een vraag? Ja, kort graag, de heer Van Gils.

De heer Van Gils (WD): lk wil mevrouw Van der Meer graag uitnodigen om onze motie met de vaart
voor de verkeersmaatregelen te steunen, dan kunnen we zo snel mogelijk beginnen met die
aanpassingen van de Afrikaweg. En als er dan nog dingen moeten worden gedaan, kunnen ze nog
voordat alle woningen er staan, hopelijk, worden opgelost.

De voozitter: Dat was geen vraag, maar een uitnodiging.

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Voorzitter, wr1 passen onze motie aan en ik nodig de heer
Van Gils uit om die van ons te steunen. We zullen bullet 4 - als de andere indieners dat ook goed
vinden, mevrouw Kraneveldt en mevrouw Van den Berg die ik hiervandaan niet kan zien - over het
terugbrengen, schrappen. En dan is het iets waar ook mijnheer Van Gils mee kan instemmen.

De voorzitter: Welke motie is het?

Mevrouw Van der Meer (Zol Zoetermeer): Motie 07. En dan schrappen we punt 4 van het dictum.

De voorzitter: lk pak hem er even bij, motie 07. Dat is punt 4, na afloop van de pilot te besluiten. Die
gaat eruit?

Mevrouw Van der Meer (Zol Zoetermeer): Ja.

Motie nr. 1902-07a ingediend doorZol Zoetermeer, PvdA, Fractie Van den Berg
De Entree pilot doorstroming verkeer

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari2019;

overwegende dat:
r het de bedoeling is dat op de Afrikaweg de maximale snelheid wordt verlaagd van 70 naar 50

km/uur;
. het terugbrengen van de snelheid cruciaal is voor de ontwikkeling van het entreegebied, vooral

waar het gaat om de effecten van geluid en fijnstof en dergelijke;
. veelZoetermeerders ernstig twijfelen aan een soepele verkeersafwikkeling met deze snelheid, en

dat draagvlak voor zo'n grote ontwikkeling van groot belang is;

verzoekt het college:
f . in Q3 2019 te starten met een pilot waarbij de maximale snelheid van het verkeer over de gehele

Afrikaweg (dus vanaf de op- en afritten van de A12 tot aan het centrum) voor zes maanden wordt
verlaagd tot 50 km/uur, waarbij de toekomstige situatie zo goed mogelijk wordt nagebootst, ook
met de verkeerslichten;

2. hierover duidelijk tevoren te communiceren met de Zoetermeerders;
3. tijdens deze pilot goed te monitoren wat de verlaging betekent voor de doorstroming van het

verkeer, en ook te meten wat het betekent voor het geluid en de milieueffecten;

en gaat over tot de orde van de dag."

De voorzitter: Heeft u allemaal motie 7 bij de hand? En de indieners zijn akkoord, begrijp ik? Motie
07, punt 4'na afloop van de pilot te besluiten of de maximale snelheid al dan niet...'wordt geschrapt.
De heer Van der Snoek.

De heer Van der Snoek (LHN): Hartstikke bedankt en het is leuk dat bullet 4 eruit gaat, maar dan
staat in bullet I 'voor de periode van zes maanden' dus dan krrlgen we een motie zichzelf
tegenspreekt in verschillende onderdelen.
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De voorzitter: Mevrouw Van der Meer

Mevrouw Van der Meer (Zól Zoetermeer): Het gaat ons erom dat we het gewoon eens een tijdje
proberen zodat we iedereen kunnen overtuigen dat het werkt, en als het niet werkt, er maatregelen
genomen kunnen worden. Dat is net wat anders dan de WD zegt want die wil een heleboel andere
dingen erbij doen waarvan het college niet eens weet of we het kunnen betalen. Voorzitter, volgens
mij hebben we het goed genoeg uitgelegd.

De voorzitter: lk denk dat het behoorlijk is uitgelegd. Dan kijk ik even, is er behoefte aan een tweede
termijn? Ja, kunt u dan instemmen met een tweede termijn van een minuut want het is het eerste van
drie grote ondenverpen, en twee kleinere en we zitten natuurlijk al om 21.45 uur. ls dat goed? Dan
loop ik even iedereen van de eerste termijn af, maximaal een minuut maar korter is zeer welkom en
dat kan vanaf de plaats. Als eerste mevrouw Bink.

Mevrouw Bink (Zoetermeer Vooruit): Voorzitter, dank u wel, we maken geen gebruik van de tweede
termijn.

De voozitter: Mevrouw Kraneveldt.

Mevrouw Kraneveldt (PvdA): Dank u wel voorzitter. Ja, natuurlijk vinden we het jammer dat de
wethouder onze amendementen niet wat positiever kan bekijken. Volgens mij is wat wij vragen en
willen toevoegen aan het raadsbesluit helemaal niet zo gek en past dat ook helemaal in het beleid dat
het college al eerder heeft afgesproken op andere plekken. Dus jammer en zeker met betrekking tot
toegankelijkheid en fijnstof en dergelijke. Toon een beetje ambitie en laat gewoon expliciet in het
raadsbesluit naar voren komen wat je wilt. Want bijlagen nemen we niet aan, we nemen
raadsbesluiten aan. Dank u wel.

De voorzitter: Dank u wel. De heer Mooiman? Niet nodig. De heer Schotel? Niet. De heer Weening,
niet. Mevrouw Van den Berg.

Mevrouw Van den Berg (Fractie Van den Berg): Ja, voorzitter, ik wilde nog even zeggen dat ik het
heeljammer vind dat de wethouder wat toegankelijkheid betreft niet zo positief is. ln het verleden is al
gebleken dat die toegankelijkheid niet altijd goed geregeld is, ook al staat het wel in een
raadsvoorstel. Dus wat dat betreft, mag er denk ik best nog naar gekeken worden. hartelijk dank.

De voorzitter: Dank u wel. De heer Beij. Niet nodig. De heer Bauer.

De heer Bauer (Groenlinks): Ja, eventjes. lk moet ook maar een Groenlinksgezicht laten zien en nu
heb ik geen keiharde toezegging gekregen op de MER, dus ik denk dat we amendement B, over de
gezonde eigenschappen, wel gaan steunen. En ik zit nog met motie 06 in mijn maag. lk snap wel dat
de wethouder zegt: 'Er zijn meer belanghebbenden dan alleen de adviesgroep'. Maar dan nog denk ik
dat het handig zou zln als we ook deze motie zouden aannemen.

De voorzitter: Dank u wel. De heer Blansjaar nog? Niet nodig. De heer Meijroos? Niet. De heer De
Jong? Gaat uw gang.

De heer De Jong (CDA): De wethouder kauwt nog op het amendement G, met betrekking tot het OV.
lk heb hem uitgenodigd juist op dit punt dezelfde voortvarendheid en lef te tonen als op het gebied van
de ambities met betrekking tot huizen. En dat wil ik nogmaals herhalen.

De voorzitter: Dank u wel. Mevrouw Van der Meer

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Ja, voorzitter, met betrekking tot toegankelijkheid hoor ik
de wethouder weer zeggen dat het gaat om het openbaar gebied en dergelijke en het gaat natuurlijk
ook juist om de huizen die de ontwikkelaars gaan maken. We vinden het buitengewoon triest dat hij
dat nu weer niet over wil overnemen. Dat is toch haaks op wat het college het ene moment met de
mond belijdt, en dan in het echt gewoon niet doet.
De kruisingen zijn voor ons bijzonder van belang want we willen dat de stad veilig blijft we zullen motie
04 sowieso niet steunen omdat het daar weer over die kruisingen gaat. En 05 zullen we onder
voorbehoud steunen dat de kosten eerst nog aan ons worden voorgelegd, samen met de
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businesscase. En we houden de rest in stand. Dank u wel

De voorzitter: Dank u wel. Mevrouw Bakkers

Mevrouw Bakkers (D66): Ja, dank u wel voorzitter, we zijn blij met de herbevestiging van de
toezegging om ons goed te informeren. Daar blijven we natuurlijk scherp op. Daarnaast is de
verkeersveiligheid voor ons bijzonder belangrijk dus hierbij nogmaals een warm pleidooi om
amendement E te steunen.
De voorzitter: Dank u wel. Dan kijk ik naar de wethouder. lk heb de indruk dat het vooral
stemverklaringen waren. Maar er was in ieder geval nog een vraag van het CDA.

Wethouder Rosier: lk wil niet vervelend doen en we kunnen het er nog heel lang over hebben, we
vinden er toch qua tekst net een lastige nuance in zitten en het debat dat we hier hebben, staat ons
over een paar jaar vaak niet meer precies bij, maar volgens mij willen we hetzelfde. We zijn ook aan
het praten en aan het lobbyen, ook om die andere partijen mee te krijgen, maar ook ik moet toch
blijven bij het ontraden, hoewel we elkaar denk ik op inhoud wel vinden.

De voorzitter: Mevrouw Van der Meer

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): lk wil ook nog een duit in het zaken doen over G. Laten we
wel wezen, we zijn al die tijd al met die OV-knooppunten bezig. En toen we die wandelingen maakten
om nog een keer die schouw te doen, kort voordat we dit gingen bespreken in de commissie, moest
het eerste gesprek met de belanghebbenden over die OV-knooppunten nog plaatsvinden. Dus dat
integraal meenemen, is echt wat anders dan helemaal aan het eind. Dus we roepen iedereen op om
mee te doen.

De voorzitter: Dank u wel, dan was dit het einde van het debat. Dan gaan we over tot besluitvorming
Ja, de heer Ekkelenkamp.

De heer Ekkelenkamp (D66): We hebben nog wel behoefte om nog vijf minuten te schorsen voor
overleg.

De voorzitter: lk zie meer knikken, dan schors ik tot 21.54 uur.

Schorsing

De voorzitter: lk heropen de vergadering. We gaan over tot besluitvorming.
Amendement nr. 1902-4. Behoefte aan stemverklaring? Niet het geval, mag ik zien wie voor
amendement Azijn?
Voor zijn de fracties van SP, PvdA, Fractie Van den Berg, PDvZ, D66, Zó! Zoetermeer en PW, 14
voor, 25 tegen; veruorpen. O, er is een foutje gemaakt. De afwezigen zaten er nog niet in. Mijnheer
de griffier, rustig aan, we komen er wel. We wachten allemaal op u, voel geen druk. Het komt nu op
37. Dus amendement A, 13 voor,24 tegen, blijft venvorpen. Hij vindt zichzelf nu een held, dat vind ik
ook weer overdreven.
Amendement nr. 1902-8. Behoefte aan stemverklaring? Ja, de heer Bauer.

De heer Bauer (GroenLinks): Zoals in tweede termijn aangegeven, zullen wij hiervoor stemmen.

De voorzitter: Andere stemverklaringen? Niet het geval, mag ik zien wie voor amendemenlB ztln?
Voor zijn PvdA, SP, Fractie Van den Berg, GroenLinks, D66, ChristenUnie-SGP, Zol Zoelermeer, 16
voor, 21 tegen; verworpen.
Amendement nr. 1902-C. Behoefte aan stemverklaring? Niet het geval, mag ik zien wie voor
amendementC zijn?
Voor zijn PvdA, Zó! Zoetermeer, SP, PW, Fractie Van den Berg en D66 en ChristenUnie-SGP, 14
voor, 23 tegen; verworpen.
Amendement nr. 1902-D. Behoefte aan stemverklaring? Niet het geval, mag ik zien wie voor
amendementD ztln?
Voor is de fractie van de PW en PDvZ en SP, 4 voor, 33 tegen, verworpen.
Amendement nr. 1902-E. Behoefte aan stemverklaring? Niet het geval, mag ik zien wie voor
amendementE ztln?
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Voor zijn 7ol Zoetermeer, ChristenUnie-SGP, D66, PDvZ, Fractie Van den Berg, PvdA en SP, 13
voor, 24 tegen; verworpen.
Amendement nr. 1902-F. Behoefte aan stemverklaring? Niet het geval, mag ik zien wie voor
amendementF ztln?
Voor zijn Zol Zoetermeer, SP, ChristenUnie-SGP en PW, 7 voor, 30 tegen; veruorpen.
Amendement nr. 1902-G. Stemverklaringen? De heer Bauer.

De heer Bauer (Groenlinks): We zien hoe de wethouder zich heeft uitgelaten over de aantrekkelijke
OV-ontsluiting als aanmoediging en we zullen ook voor dit amendement stemmen.

De voorzitter: Andere stemverklaringen? Niet het geval, mag ik zien wie voor amendement G ztln?
Voor CDA, Zol Zoetermeer, PW, ChristenUnie-SGP, D66, Groenlinks, Fractie Van den Berg, PvdA
en SP, 22voor,15 tegen, aangenomen.
Dan het voorstel zelf dus het raadsvoorstel Masterplan en Gebiedsontwikkelingsplan 2019 De Entree.
Behoefte aan stemverklaringen? Ja, mevrouw Van der Meer.

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Ja voorzitter, we gaan er niet voor liggen dat er huizen
gebouwd moeten worden, maar we zijn wel heel erg bezorgd over het parkeren en over de kruisingen
dus we zullen het college daar heel nauwgezet bij in de gaten houden. En we vragen sowieso
aantekening bij 1c. en 2e.

De voorzitter: Dat staat genotuleerd, aantekening 1c. en 2e. De heer Mooiman.

De heer Mooiman (PW): Dank u wel voorzitter. De PW heeft al vaak benoemd dat we op de
parkeerproblematiek moeten blijven letten. En ondanks dat het plan inderdaad niet perfect is, hebben
we wel een opgave waar we aan moeten voldoen, dus ook wij zullen voor stemmen.

De voorzitter: Andere stemverklaringen? Niet het geval, mag ik zien wie voor het voorstel zijn? Dat is
met algemene stemmen aangenomen. Dan ga ik naar de moties.
Motie nr. 1902-03. Behoefte aan stemverklaring? Mevrouw Bakkers.

Mevrouw Bakkers (D66): Geen steun voor deze motie want D66 is voor een inclusieve samenleving.

De voorzitter: Andere stemverklaringen? Niet het geval. Mag ik zie wie voor motie 03 zijn?
Voor is de fractie van de PW en PDvZ.3 voor, 34 tegen; verworpen.
Motie nr. 1902-04. Behoefte aan stemverklaring? Mevrouw Bakkers.

Mevrouw Bakkers (D66): Dank u wel voorzitter. D66 vindt de verkeersveiligheid ontzettend belangrrlk,
een kleine beetje secondbestmotie, maar desalniettemin wel steun voor deze motie.

De voorzitter: Mevrouw Kraneveldt.

Mevrouw Kraneveldt (PvdA): Ja, voorzitter, alhoewel wij ook twijfels hebben bij de gelijkvloerse
kruisingen, als ze er komen, probeer dan met zoveel mogelijk innovatieve zaken vast aan de slag te
gaan. Dus we zullen deze motie ook steunen.

De voorzitter: Dank u, nog meer stemverklaringen? Mevrouw Van der Meer.

Mevrouw Van der Meer (Zo! Zoetermeer): We zullen deze niet steunen, juist omdat er gelijkvloerse
kruisingen in genoemd zijn.

De voorzitter: Andere stemverklaringen? Niet het geval. Mag ik zien wie voor motie 04 zijn?
Voor zijn alle fracties met uitzondering van PDvZ en Zól Zoetermeer, 34 voor, 3 tegen, aangenomen.
Motie nr. 1902-05. Behoefte aan stemverklaring? Niet het geval, mag ik zien wie voor motie 05 zijn?
Dat zijn alle fracties met uitzondering van PDvZ en ChristenUnie-SGP, 34 voor, 3 tegen;
aangenomen.
Motie nr. 1902-06. Behoefte aan stemverklaring? Ja, de heer Bauer.

De heer Bauer (Groenlinks): De wethouder heeft het ontraden omdat hij denkt dat er meer mensen
zijn die belangstelling hebben voor de samenspraak. Dan nog vind ik dat hrj deze motie positief zou
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moeten onthalen dus wij zullen voor stemmen.

De voorzitter: Andere stemverklaringen? Niet het geval. Mag ik zien wie voor motie 06 zijn?
Voor zijn Zol Zoetermeer, PW, ChristenUnie-SGP, D66, Groenlinks, Fractie Van den Berg, PvdA, en
SP en PDvZ - we spreken af dat u dat voortaan altijd zo doet, dat maakt het voor mij makkelijker - 19
voor, 18 tegen; aangenomen.
Motie nr. 1902-07a. Behoefte aan stemverklaring? Niet het geval, mag ik zien wie voor motie 7 zijn?
Voor zijn Zol Zoetermeer, Fractie Van den Berg, PvdA en SP, 6 voor, 31 tegen, verworpen.

b. Raadsvoorstel Vaststelling Bestemmingsplan partiële herziening Stadscentrum
Dorpsstraat

De voorzitter: Dan zijn we bij agendapunt 7b. Vaststelling Bestemmingsplan partiële herziening
Stadscentrum Dorpsstraat. Spreektijd maximaal drie minuten. Wie willen daarover het woord voeren?
Mevrouw Van der Meer, de heer Ekkelenkamp, de heer Mooiman, de heer Van der Snoek, de heer
Beij, mevrouw Kraneveldt, de heer De Jong, de heer Boerboom, de heer Weening, de heer Van Gils
en mevrouw Bink. Heb ik u allemaal? De heer Boerboom heb ik al genoemd. En? De heer Blansjaar!
Dat is het? Als eerste is mevrouw Van der Meer onderweg.

Mevrouw Van der Meer (Zól Zoetermeer): Voorzitter, ten aanzien van het wijzigen van het
bestemmingsplan voor het centrum van de stad hebben we een opmerking, een motie en twee
amendementen.
We beginnen met de opmerking die gaat over het parkeren. We hebben het laatste rapport van
Mobycon, waarbij is gekeken naar de parkeerdruk op gewone dagen en tijdens het evenement
Historisch Zoetermeer, opgevraagd en we hebben het uitgebreid technisch besproken met betrokken
ambtenaren. Daaruit is ons gebleken dat er genoeg rekening is gehouden met de leegstand tijdens
die meetmomenten. De aanpassingen die we nu doen in het bestemmingsplan moeten kunnen,
gezien de parkeerdruk. Daarbij zeggen we nadrukkelijk ook dat de grenzen wel zijn bereikt. Dus op
het moment dat er andere ontwikkelingen in het centrum gaan plaatsvinden, zal het aantal
parkeerplaatsen wel uitgebreid moeten worden. We denken dan dat we serieus moeten kijken naar
een parkeergarage onder de Markt.
Qua auto's kan het allemaal nog net, maar als het gaat over de overlast van fietsen zijn de grenzen
wel bereikt. Zeker tijdens evenementen. Zoetermeer heeft een populatie die voor het overgrote deel
bestaat uit keurige beschaafde mensen, maar als men naar een evenement gaat, schrik je ervan hoe
weinig rekening men met elkaar houdt. Fietsen blokkeren de stoep, de deuren van bergingen en zelfs
voordeuren van woningen. Natuurlijk zijn we blij dat veel mensen de fiets pakken maar we moeten ook
de omwonenden helpen door de overlast terug te brengen. Zol Zoetermeer dient samen met PvdA,
PDvZ, ChristenUnie-SGP, SP, D66 en Groenlinks een motie in om samen met de organisaties van
evenementen te zorgen voor genoeg stallingsmogelijkheden en zeker een jaar lang inzet van Team
Handhaving, zodat het in Zoetermeer gewoon wordt om je fiets netjes weg te zetten.
Voorzitter, we hebben een amendement om het aantal evenementen iets kleiner te maken dan in het
bestemmingsplan wordt voorgesteld. We vinden de wijziging van de kleine evenementen prima, maar
het aantal grote evenementen vinden we iets te ver gaan. We dienen samen met PvdA, PDvZ,
ChristenUnie-ScP, en Groenlinks een amendement in om het totaal aantal dagen voo.r grote
evenementen te beperken tot 70.
Tot slot de horeca. Het college stelt voor om de horeca in het centrum helemaal vrij te geven.

De voozitter: lk heb een vraag van mevrouw Wortel.

Mevrouw Wortel (Lijst Hilbrand Nawijn): Dank u wel voorzitter, ik haak even in op wat u net zei, dat u

het uitbreiden van het aantal grote evenementen te ver vindt gaan. Waarom vindt u dat te ver gaan?

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Omdat als we dan alles optellen, kleine en grote
evenementen, we ver over de 100 dagen per jaar komen. Dat is bij elkaar behoorlijk veel vooral omdat
die grote evenementen ook nog behoorlijk wat overlast geven bij het opbouwen en afbreken. Dus we
vinden het goed dat die kleine evenementen een andere indeling hebben en dat die uitgebreid
worden, die grote willen we ook uitbreiden, maar even opletten dat het tezamen met die van een van
een maand niet over de zeventig dagen heen komt.
Tot slot, horeca. Het college stelt voor de horeca in het centrum helemaal vrij te geven en heeft op
basis van dit voorstel al de afgesproken hoeveelheid horeca overschreden. We willen graag een
nieuwe marktscan waarbij rekening wordt gehouden met Cadenza en de terrassen, maar ook met de
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geprognotiseerde uitbreiding van het aantal inwoners voor de komende vijf jaar.
Verder lijkt het ons goed dat we ook de nieuwe hotelnota even afirvachten want we hebben in 2017 op
voorstel van het college besloten dat die er moet komen en die kan dus ieder moment op de mat
vallen.
Laatste zin, we dienen samen met PvdA, PDvZ, ChristenUnie-SGP, SP en Groenlinks een
amendement in om de hoeveelheid vierkante meters voor horeca in het stadscentrum niet helemaal
vrij te geven maar te kiezen voor 1000 m'extra, boven het oppervlakte dat al in gebruik is. Dank u
wel.

Amendement nr. 1902-H ingediend door Zól Zoetermeer, PvdA, PDvZ, ChristenUnie-SGP,
GroenLinks
Beperkt aantal dagen voor grote evenementen

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari2019;

besluit in het Raadsvoorstel 0637336001 Raadsvoorstel vaststelling BP partiële herziening
Stadscentrum Dorpsstraat aan besluit 5 toe te voegen:
'Met dien verstande dat in alle bij dit besluit behorende stukken het aantal dagen waarop
evenementen op het Marktplein kunnen plaatsvinden als volgt wordt vastgesteld:
o max. 26 kleine evenementen tot 2500 bezoekers die ieder maximaal twee dagen mogen

duren
o max. 12 grote evenementen die maximaal vijf dagen mogen duren, waarvan I evenement

maximaal 30 dagen mag duren (inclusief opbouwen en afbreken) waarbij in totaal per
kalenderjaar een maximum van zeventig dagen met grote evenementen geldt'."

Amendement nr. í902-l ingediend door Zó! Zoetermeer, PvdA, PDvZ, GhristenUnie-SGP,
GroenLinks, SP
Geen onbeperkte ruimte voor horeca in het Stadshart

"De raad van de gemeente Zoetermeer in vergadering bijeen op 18 februari 2019;

besluit in het Raadsvoorstel 0637336001 Raadsvoorstel vaststelling BP partiële herziening
Stadscentrum Dorpsstraat aan besluit 5 toe te voegen
'Met dien verstande dat in alle bij dit besluit behorende stukken de hoeveelheid horeca voor het
Stadshart (deel Stadscentrum) niet onbeperkt wordt, maar wordt beperkt tot in totaal 9500 m'
bvo'."

Motie nr. 1902-08 ingediend door Zó! Zoetermeer, PvdA, PDvZ, ChristenUnie-SGP, GroenLinks,
sP, D66
Stalling van fietsen bij evenementen

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 1B februari 2019',

ovenvegende dat:
. in Zoetermeer het gebruik van de fiets wordt gestimuleerd en dat goede stalling van fietsen een

belangrijk onderdeel is van dit beleid;
o dat de omwonenden - onder andere met foto's - hebben aangetoond dat tijdens evenementen

de overlast van verkeerd 'gestalde' fietsen overal in de buurt van het evenement onacceptabel is
geworden;

. dat het aantal evenementen wordt uitgebreid;

. dat het belangrijk is - niet alleen voor het leefgenot, maar ook voor de veiligheid - dat fietsen op
geschikte plaatsen worden gestald en niet tegen de voordeuren van woningen, voor bergingen,
en overal op de stoep en de straat;

draagt het college op,
1. sluitende afspraken te maken met de organisatoren van evenementen voor het ter beschikking

stellen van voldoende mogelijkheden voor het stallen van fietsen;
2. daarbij ook afspraken te maken om ervoor te zorgen dat de organisatoren van evenementen in

de communicatie over het evenement duidelijke aanwijzingen geven over de locaties waar fietsen
gestald kunnen worden, en dat zrl zorgen voor goede bewegwijzering naar de fietsenstallingen;

a
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3. in het eerste jaar na de invoering van het aangepaste bestemmingsplan Stadscentrum
Dorpsstraat ook vanuit de gemeente duidelijk te communiceren over de plaatsen waar fietsen
tijdens een evenement wel en niet gestald mogen worden;

4. tijdens dit eerste jaar bij grote evenementen te zorgen voor genoeg inzet van Team Handhaving,
eventueel bijgestaan door verkenners van de organisatoren van het evenement zodat mensen
gewaarschuwd worden als zij hun fietsen op verkeerde plaatsen dreigen te stallen;

5. en aan het eind van dit eerste jaar na overleg met de omwonenden aan de raad te rapporteren of
bovenstaande maatregelen voldoende resultaat hebben opgeleverd en welke maatregelen
voortgezet moeten worden;

en gaat over tot de orde van de dag."

De voorzitter: Dank u wel. Dan is het woord aan de heer Ekkelenkamp.

De heer Ekkelenkamp (D66): Mijnheer de voorzitter, de herziening van het bestemmingsplan is een
mix van oude zaken die reeds uitgevoerd zijn en van nieuwe dingen die nog dienen te komen. D66
richt zich nu op een beperkt aantal zichtbare punten; horeca, winkels, parkeren, fietsenstallingen en
het't Oude Huis.
We kunnen instemmen met het voorstel om geen maximering vast te stellen met betrekking tot de
vestiging van horeca in het Stadshart. D66 heeft wel vertrouwen in de marktwerking wat dat betreft,
echter geen blind vertrouwen. D66 is dan ook voorstander van regulering als blijkt dat dit nodig is. We
denken aan een stapsgewijze uitbreiding met een jaarlijkse evaluatie zodat het college gebruik kan
maken van zijn wijzigingsbevoegdheid, mocht dat nodig zijn.
Winkeluitbreiding wordt straks ook toegestaan op de tweede laag. D66 vindt het jammer dat dat nodig
is want er zryn straten, zoals De Warande en Het Rond die slecht bewinkeld zijn. We roepen het
college dan ook op te kijken hoe je een impuls kunt geven aan de zij- en parallelstraten van het
Stadshart zodat dit deel van het Stadshart ook gerevitaliseerd kan worden.
Parkeren werd door enkele insprekers als moeizaam ervaren. D66 ziet dat de parkeernorm in het
Stadshart ongewijzigd blijft. De begroting van de parkeerbehoefte blijft nog beperkt. Wel is het wijs om
de vinger aan de pols te houden; hoe te handelen in een nieuw bestemmingsplan als straks de
woontorens in het Stadshart erbij komen?
D66 stimuleert graag het gebruik van de fiets, ook bij evenementen in het Stadshart. Omdat wij het
van belang vinden dat fietsers hun fiets goed kunnen stallen, dienen we hiervoor samen met Zól
Zoetermeer, PvdA, PDvZ, ChristenUnie-SGP en Groenlinks een motie in waar mevrouw Van der
Meer net iets over heeft verteld.
Tot slot't Oude Huis. Dat ligt nu weer open. ldealiter komt er een koper die van het't Oude Huis een
voor iedereen toegankelijk gebouw maakt, maar als dat ook nu niet lukt, moet ook een woonfunctie
niet worden uitgesloten. We steunen dan ook het amendement van de PvdA met betrekking tot 't
Oude Huis.
D66 kan instemmen met de herziening van het bestemmingsplan. Dank u wel.

De voorzitter: Dank u wel. Het woord is aan de heer Mooiman

De heer Mooiman (PW): Dank u wel voorzitter. Het voorliggende raadsvoorstel betreft de partiële
herziening van het reeds vastgestelde bestemmingsplan Stadscentrum Dorpsstraat en een
gedeeltelijke heziening van het bestemmingsplan Stadscentrum-Zuid, zoals vastgesteld op 10 juni
2013. Het plan bevat een groot aantal concreet uitgewerkte stappen die genomen dienen te worden
om de upgrade van de Zoetermeerse stad te realiseren. Het document stelt als primair doel te
trachten de negatieve spiraal waarin het Stadshart van Zoetermeer als gevolg van onder andere de
economische crisis terecht is gekomen, te doorbreken. De stad kampt met dalende
bezoekersaantallen, leegstand in zowel winkels als kantoren, een sobere verblijfskwaliteit en ga zo
maar door.
De grote ambities van belangrijke concurrenten zoals Den Haag en Leidsenhage wijzen tevens op
een afnemend concurrentievermogen. Dit is in de praktijk ook goed merkbaar. U mag weten dat ik er
persoonlijk fan van ben veel verschillende steden te bezoeken en te bekijken wat er te beleven is. Wat
opvalt, helaas, zeg ik daarbij, is dat Zoetermeer onder gemiddeld presteert. Een upgrade van de stad
is echt nodig. Deze ervaring wordt ondersteund door de verkenning Situatie Stadshart. Wanneer men
de Zoetermeerse stad vergelijkt met centra van vergelijkbare kernen, 100.000 tot 175.000 inwoners,
ziet men een stevig nadelig verschil voor Zoetermeer.

De voorzitter: De heer Van Gils.
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De heer Van Gils (WD): Dank u wel voorzitter. lk vraag me wel een beetje af in welk centrum u komt;
als ik op zaterdag of zondag door het Stadshart loop, zie ik volle winkelstraten, drukte en een hoop
evenementen in de binnenstad. Waar woont u dat u het allemaal zo grijs ziet?

De heer Mooiman (PW): lk stel voor dat de WD de stukken maar eens gaat lezen want het staat
namelijk in de eigen stukken die door het college zijn opgesteld. Dus. Maar goed, als iemand zijn
huiswerk niet doet, dan kan dat zo zt1n, maar wij hebben dat wel gedaan.
We willen echter wel dat het college inzet op het winnen van hoogwaardige detailhandel en zuiniger is
met nieuwe horeca. De Zoetermeerse stad heeft nu al vaak de reputatie van 'alleen maar eettentjes'.
Het Stadshart kampt naast eerder genoemde problemen al geruime tijd met een toenemende
structurele leegstand bij onder andere kantoren en kleine units. We zien vanuit provinciaal onderzoek
dat de vraag naar kantoren nu vooral ligt in door de provincie benoemde topregio van Den Haag en
Rotterdam en ook daar slechts op specifieke locaties. De algemene trend is dat kantoren zich in
toenemende mate vestigen op locaties langs belangrijke infrastructuur met multimodale
verkeersknooppunten. Ook speelt er mee dat veel vernieuwing elders heeft plaatsgevonden en dat het
Stadshart een upgrade nodig heeft.
Juist omdat de PW de upgrade van de stad een zeer warm hart toedraagt, pleiten we er wel voor om
goed te luisteren naar de geluiden uit de samenleving. Deze transitie naar een sterkere stad maken
we samen mee, samen met onze inwoners en we zien nu al dat er verschillende pijnpunten zijn
ontstaan bij de samenspraak. Zoetermeer benoemt samenspraak in bijna ieder document maar in de
realiteit blijkt dat veel inwoners hier niets van terugvinden. De gemeente communiceert onduidelijk of
levert tegenspraak, in plaats van samenspraak. Zie bijvoorbeeld het verzet van de inwoners van de
Franse wijk. We roepen het college op nu echt eens met deze bezorgde inwoners in gesprek te treden
en zich daarbij open te stellen voor de mensen die zorgen hebben.
Waar we nogmaals op willen attenderen, is de aanhoudende parkeerproblematiek in Zoetermeer. En
afrondend voorzitter, steeds vaker trekken inwoners aan de bel om deze parkeerproblematiek en met
deze plannen lijkt dat alleen maar erger te worden. Van de provinciale fracties horen we ook dat
Zoetermeer juist op weg is om de auto uit te bannen. En voorzitter, wij zullen hier dan ook een
amendement en een motie indienen om dit te fixen. Dank u wel voorzitter.

Amendement nr. 1902-K ingediend door PW
Een gezonde norm voor het stadscentrum

"De gemeenteraad van Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari2019;

besluit:
a in het Raadsvoorstel 0637336001 Vaststelling BP partiële herziening Stadscentrum

Dorpsstraat aan het besluit het volgende punt toe te voegen:
'Voldoende parkeermogelijkheden: Bij het ontwikkelen van woningen een parkeernorm van
tenminste 1-1 ,3 te hanteren'."

Motie nr. 1902-09 ingediend door PW
Eerlijke huisvesting, geen voorrang statushouders, ook niet in stad

De gemeenteraad van Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari2019,

constaterende dat:
o de gemeente Zoetermeer bij de toewijzing van woningen nog steeds voorrang verleent aan

statushouders;
r het al een tijd niet meer verplicht is vanuit het rijk om statushouders voorrang te verlenen;

Oventregende dat:
. een eerltjke verdeling brj de toewijzing van woningen recht doet aan de inwoners van Zoetermeer;
o Zoetermeer een tekort kent aan woningen voor jongeren, starters en ouderen;
. er voornamelijk voor deze doelgroepen woningen worden gerealiseerd in het centrum;
r deze doelgroepen buiten de boot kunnen vallen door de huisvesting van statushouders;
. de wachtlijsten voor woningen lang zijn en oplopen tot vele jaren;

verzoekt het college:
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a het beleid te maken dat statushouders niet langer voorrang krijgen bij het toewijzen van
woningen, en hierover in gesprek te treden met verschillende instanties die betrokken zijn bij de
huisvesting in Zoetermeer, om zo een eerlijkere verdeling van de woningvoorraad te
bewerkstelligen;

en gaat over tot de orde van de dag."

De voorzitter: Dank u wel. Het woord is aan de heer Van der Snoek.

De heer Van der Snoek (LHN): Dank u wel voozitter. Vaststellen bestemmingsplan Stadscentrum en
Dorpsstraat. ln de commissievergaderingen is het al uitvoerig besproken en dat heeft levendige
discussie opgeleverd. Om te beginnen met het centrum. Het uitbreiden van
bebouwingsmogelijkheden. De LHN is daarover enthousiast. 'Bouwen voor leegstand', hoorde ik
sommigen van u zeggen in de commissie, maar de LHN is van mening dat het juist grotere zaken
naar Zoetermeer kan trekken. Maar nog belangrijker, dat we ondernemers behouden. Het
transformeren van leegstaande kantoorverdiepingen naar onder andere woningen juichen wij, zeker
gezien de woningnood, van harte toe.
En dan het loslaten van maximering in vierkante meters horeca. ln de horecavisie van 2017 staat dat
er ruimte is voor 10.000 m2. dat is al 2000 m2 meerdan in het huidige bestemmingsplan staat. Laten
we snel beginnen met het evalueren van de horecavisie. lk heb van alles voorbij horen komen,
cowboys, vreetschuren... De LHN vindt dat onzin. Het zijn ondernemers die hun nek uitsteken, zorgen
voor werkgelegenheid en een levendig stadscentrum. Niet clusteren en beperken, maar verspreiden
over het centrum.

De voorzitter: Een vraag van mevrouw Kraneveldt.

Mevrouw Kraneveldt (PvdA): lk hoor u zeggen: 'We moeten de horecavisie maar snel evalueren'.
Maar voordat we die evalueren, besluiten we nu al tot een uitbreiding. Kunnen we dan niet beter daar
eerst mee wachten?

De heer Van der Snoek (LHN): lk vraag om een evaluatie omdat we er nu sowieso al overheen gaan,
maar wat de LHN betreft, mag de maximalisering losgelaten worden.
lk ga verder. Horeca en winkelgebieden vergroten de winkelbeleving, maar nog beter is dat de
verblijfsd uu r wordt vergoot.
De evenementenregeling. De LHN is altijd voorstander geweest van meer bruis in de stad. Dat is niet
alleen horeca, maar ook evenementen. Evenementen zijn belangrijk voor een stad en ze dragen bij
aan een positief imago en ze dragen bij aan de lokale economie. Er wordt gevraagd het aantal grote
evenementen te verhogen met vijf, waarvan er een maximaal dertig dagen mag duren. Voorzitter, we
hebben goed geluisterd naar de insprekers over overlast, fietsen en auto's, zeker als er een
evenement plaatsvindt. De wethouder heeft een toezegging gedaan om met organisatoren het
fietsprobleem te beperken en te zorgen dat de stalen rossen zonder overlast te geven geparkeerd
kunnen worden. Auto's die fout geparkeerd zijn, is een ander verhaal. Handhaven en bonnen
uitschrijven. De Markt is uitstekend met openbaar vervoer te bereiken. Laten we inzetten op het
vergroten van het openbaar vervoer.
En dan een meldpunt voor overlast dat niet te bereiken is tijdens evenementen. Kan de wethouder
niet in de vergunning opnemen dat er altijd iemand van de organisatie bereikbaar moet zijn als er een
evenement plaatsvindt?
En dan de Dorpsstraat 7, een rijksmonument. Wij als raad hebben besloten dit te verkopen. Een
woonfunctie, horecafunctie, of toch een maatschappelijke functie? Gaat de marktwaarde door deze
ruimere bestemming omhoog? En aan wie wordt het dan verkocht? Aan de hoogste bieder, of kijkt de
wethouder naar de invulling?
Voorzitter, tot zover de eerste termijn.

De voorzitter: Dank u wel. De heer Beij.

De heer Beij (SP): Dank voorzitter, als we kijken naar het plan dat voor ons ligt, is er ook een aantal
zaken dat de SP heel erg aanspreekt. Een aantal zaken waar de SP een aantal vragen over heeft, net
als bij het entreegebied. We gaan ze stap voor stap langs, eerst het aantal evenementen dat het
college voornemens is te verhogen in de binnenstad. Nu is de SP altijd een partij geweest die wel te
porren is voor evenementen in de binnenstad. Niet alleen daarom hebben we de motie ingediend voor
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de kermis in de binnenstad enkele jaren geleden. Dus het zou heel erg hypocriet zijn om nu te zeggen
dat de SP van mening is dat het aantal evenementen verlaagd dient te worden. ln elk geval moeten
we kritisch kijken naar hoe we dat gaan oppakken met het parkeren. Met name met het
fietsenprobleem want ik ben zelf wel heel erg geschrokken van de inspreker, niet van de inspreker
zelf, maar wel van het verhaal dat. zt1 had en de foto's die zij liet zien van de fietsen die overal
geparkeerd stonden, of neergegooid werden. Dus dat is wel iets waar we naar moeten kijken als raad.
Dat is ook de reden dat de SP hier een amendement over indient.
Dan de verkoop van het't Oude Huis die voorlopig van de baan is. Dat is vers van de pers. Goed
nieuws op zich, als ik namens de SP spreek en ook namens een aantal andere fracties, weet ik. De
voorkeur van de SP is altijd geweest dat we van dit Oude Huis geen particuliere woning maken. Daar
is als raad wel toe besloten. Als ik nu kijk naar het memo dat vandaag is gestuurd door het college
ben ik blij te lezen dat het college ook andere opties overuveegt en in elk geval openhoudt. Dat is de
reden dat we een amendement van de PvdA hierover mede-indienen. lk ben heel erg benieuwd naar
de reactie van het college.
Dat er iets moet gebeuren in de binnenstad is wel duidelijk. Er is veel leegstand, ook veel leegstaande
kantoorpanden en die worden nu eindehlk omgetoverd tot woningen, het is niet te geloven. Het is iets
dat - ik moet dat toch zeggen, dames en heren - de SP al jaren geleden zei te willen doen en wat
altijd uit den bozen was. Toch wel positief dat dat nu wordt overgenomen door het college.
Constructief, zo ken ik het ook.
En wat betreft de rest, als we kijken naar horeca er is op dit moment echt ruim voldoende horeca. Wat
voor nieuwe horeca moet er komen? Dat is heel lastig en dat is ook een discussie geweest in de
commissie hiervoor. ln elk geval - ik ga afronden voorzitter, dit is het laatste punt - zijn we geen
voorstander van het verhogen van het aantal vierkante meters horeca, in elk geval totdat hier goed
onderzoek naar is gedaan en daarna kunnen we altijd verder kijken.
Voor de rest. Er moet wat gebeuren en ik geef het college het vertrouwen om hier wat te van gaan
maken. Dank u wel voorzitter.

De voorzitter: Dank u wel. Mevrouw Kraneveldt.

Mevrouw Kraneveldt (PvdA): Dank u wel voorzitter, in de commissie heeft de PvdA al aangegeven
dat we niet onverdeeld gelukkig zijn met dit raadsvoorstel, alhoewel er ook goede dingen in staan. We
zijn het niet eens met het in een keer loslaten van de maximering van het aantal vierkante meters voor
horeca. Te veel horeca is niet goed voor de positie van de horeca die we al hebben. We zijn hier niet
mee akkoord en we dienen het amendement van Zol Zoetermeer hierover daarom mede in.
Ook met betrekking tot evenementen vinden we de voorgestelde uitbreidingen niet goed.

De voorzitter: Een vraag van de heer Van Gils.

De heer Van Gils (WD): lk ben het met mevrouw Kraneveldt eens dat te veel van iets vaak niet goed
is, maar in Nederland hebben we bij de meeste facetten dan te maken met marktwerking, waarbij
concurrenten met elkaar dan uiteindelijk de meest gezonde horecaondernemers de kans geven. Hoe
kijkt u daar tegenaan? Waarom is marktwerking in dit geval niet gewoon goed?

Mevrouw Kraneveldt (PvdA): We kijken, denk ik, als partij iets anders aan tegen marktwerking, dat
hoeft niet altijd - ik ben niet tegen marktwerking - geweldig te zijn. Vaak pakt het ook verkeerd uit. lk
denk dat we heel blij moeten zijn met de horeca die we nu gekregen hebben. Een beetje erbij vind ik
helemaal niet erg, maar ik denk dat nu in een keer de maximering compleet loslaten niet goed uitpakt
voor de Zoetermeerse binnenstad. Horecaondernemers moeten keihard werken voor de positie die ze
nu hebben en wij zitten niet te wachten op ongebreidelde uitbreiding.

De voorzitter: De heer Van Gils.

De heer Van Gils (WD): U zegt dat u het welwat wilt laten uitbreiden. We gaan natuurlijk flink huizen
bouwen, dat was het vorige agendaonderuerp. We hebben we de afgelopen jaren gezien hoe mooi
het Stadshart ervan wordt als je de horeca uitbreidt. Het is nu ontiegelijk bruisend als je daar's avonds
komt. Vindt u niet dat die í000 m2 wat aan de lage kant is? Nu zeker, met het oog op de uitbreiding
van het aantal inwoners?

Mevrouw Kraneveldt (PvdA): Laten we daar dan maar eens mee beginnen, zou ik zeggen, in plaats
van alles los te laten. En je kunt natuurlijk ook zeggen, als we met de schaalsprong de bevolking van

Raad 18 februari 2019 33



Zoetermeer zien groeien, gaat dat voorlopig nog heel langzaam, dus laten we dan ook die horeca wat
langzaam laten groeien en niet in een keer de hele maximering er afhalen.

De voorzitter: De heer Blansjaar.

De heer Blansjaar (PDvZ): Dank u wel voorzitter. De heer Van Gils heeft waarschijnlijk niet geluisterd
naar de inspreker van Koninklijke Horeca Nederland, die wel duidelijk aangaf dat we al duidelijk over
de maat heen zijn met het aantal vierkante meters horeca. We hebben vrij veel grote horeca in
Zoetermeer hier. De Markt is helemaal vol.

De voorzitter: De heer Van Gils

De heer Van Gils (WD): lk vind het toch wel een beetje typisch om erop aangesproken te worden dat
ik niet zou luisteren. lk denk dat we van mening verschillen. De mijnheer van Koninklijke Horeca
Nederland vertegenwoordigt een doelgroep die nu al in het Stadshart gevestigd is. Ja, als jij ergens
een horecatent hebt en je hebt ineens te maken met concurrentie, dan zullen een aantal
horecaondernemers dat minder leuk vinden. Dat is wel ook waar de inwoner uiteindelijk het meeste
baat bij heeft.

De voozitter: De heer Van der Snoek.

De heer Van der Snoek (LHN): Ja, ik wilde eigenlrjk een beetje aansluiten bij wat mijnheer Van Gils
zei, Koninklijke Horeca Nederland preekt voor eigen parochie, zoals hier ook al verteld is. Daar wil ik
het eigenlijk bij laten.

De voozitter: De heer Boerboom.

De heer Boerboom (Groenlinks): Dank u wel voozitter, in reactie op de heer Van Gils, want ik
hoorde hem net zeggen: 'Vindt u 1000 m' niet wat weinig?' Stel dat we zouden ophogen naar 2000 of
3000 m2, zou u dan welvoor het voorstel zrln? Of zegt u: 'Het maakt mij allemaal niet uit, laat de markt
het maar bepalen en we zien wel wat het uiteindelijk wordt'?

De voorzitter: De heer Van Gils.

De heer Van Gils (WD): ln de horecavisie van 2017 die net al even ter sprake kwam, wordt geopperd
4000 tot 5000 extra vierkante meters in het stadscentrum. lk denk dat als we over dat soort aantallen
praten, we het inderdaad hebben over iets waar we wel tot een compromis zouden moeten kunnen
komen.

De voorzitter: Mevrouw Kraneveldt kan vervolgen.

Mevrouw Kraneveldt (PvdA): Ja, dan zou ik zeggen, erbij is dan wat anders dan de maximering
loslaten.
Ook met betrekking tot de evenementen vinden we de voorgestelde uitbreiding niet goed. De
handhaving met betrekking tot geluidsoverlast en last van geparkeerde voertuigen wordt alleen maar
erger en er wordt nu al niet voldoende gehandhaafd. Daarom dienen we de amendementen van Zo!
Zoetermeer en Zoetermeer Vooruit hierover mede in.
Een onderdeel van dit raadsbesluit waar de PvdA zeker op tegen was en is, is de verkoop van 't Oude
Huis met de bestemming wonen. Daarom hebben we twee weken geleden een onlinepetitie gestart en
meer dan 220 bezorgde Zoetermeerders hebben die getekend. En ik zal hun handtekeningen straks
aan u geven, als u dat goedvindt, voorzitter. Maar zowaar, vandaag kwam er een memo van het
college. lk liep langs De Entree en dacht 'wat is het hier saai', totdat ik heel blij werd van een
telefoontje van mevrouw Van der Meer die zei: 'Goh, er is een memo gekomen, heb je dat al gezien?'
Toen heb ik dat natuurlijk snel gelezen. Het college zegt: 'Er was een koper, die heeft zich
teruggetrokken en nu willen we toch weer de bestemming verbreden naar niet alleen wonen, maar
toch ook weer maatschappelijk en horeca'. Daar zijn we natuurlijk heel blij mee. Dat is absoluut winst
ten opzichte van de situatie zoals die voor mijn boodschapjes was. U nodigde de raad ook uit om daar
een amendement voor in te dienen dat heb ik natuurlijk meteen geschreven en rondgestuurd. lk hoop
dat dat op een meerderheid in de raad kan rekenen nu het college daar ook wel brood in ziet. Dan
zouden we in ieder geval de mogelijkheid scheppen voor ondernemers en andere Zoetermeerders die
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daar mooie plannen voor't Oude Huis hebben om die met u in gesprek te laten gaan om te kijken of
zij met een goed plan kunnen komen, en met een goed bod, dat begrijpen wij ook. En we hopen
natuurlijk van harte dat we uiteindelijk met elkaar kunnen besluiten dat daar een mooie
maatschappelijke of horecabestemming in komt waar alle Zoetermeerders weer gewoon naar binnen
kunnen. Dat hoop ik van harte en ik hoop van harte op uw steun.

Amendement nr. 1902-L ingediend door PvdA, Fractie Van den Berg, Zoetermeer Vooruit, SP,
Zól Zoetermeer, Groen Lin ks
Brede bestemming't Oude Huis

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari2019;

besluit:
e in raadsvoorstel nr. 0637336001 Vaststelling Bestemmingsplan partiële herziening Stadscentrum/

Dorpsstraat besluit 2, luidende:
'2. De bestemming van Dorpsstraat 7 te wijzigen in 'Centrum-3' met de aanduiding 'wonen'.'
te wijzigen in:

c '2. De bestemming van Dorpsstraat 7 te wijzigen in 'Centrum-3' met de aanduiding 'wonen,
horeca en maatschappelijk' (uitslu itend sociaal-cu ltureel)'. "

De voorzitter: Dank u wel. Dan is het woord aan de heer De Jong.

De heer De Jong (CDA): Dank u wel voorzitter, van de partiële herzieningen van het
bestemmingsplan Stadshart en Dorpsstraat, hebben de grote lijnen onze instemming. Graag zouden
we nog even stilstaan bij de groei van de horeca. We vinden vrijgave van de horeca in het Stadshart
net een stapje te ver want daarmee geeft de gemeente in onze ogen ook een belangrijk
sturingsinstrument uit handen. Tegelijkertijd zouden we wel een ruime bovengrens willen afspreken
voor de maximale omvang van de horeca in het stadscentrum. We overwegen daarom aan de ene
kant om iets te steunen of tenminste mee te gaan in het amendement van Zol Zoetermeer, maar...
Daar komt de maar. De bovengrens die daar is afgesproken vinden we echt aan de ruime kant te
laag. Er is eerder gezegd door partijen: 'Zou dat wellicht niet wat hoger kunnen?' lkzie een interruptie.

De voorzitter: Mevrouw Van der Meer

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Voorzitter, ik denk dat ik namens iedereen die mee heeft
ingediend spreek als ik zeg: 'We moeten dadehjk maar even kijken met elkaar of we tot een goed
compromis kunnen komen'. Wat ons betreft, is het vooral van belang dat we heel gauw een nieuwe
marktscan krijgen en dat we vooral ook die hotelnota krijgen, zodat er niet ineens zomaat allemaal
hotels oprijzen terwijl we ook nog een hotel - althans, voor zover ik weet - in het verschiet hebben dat
waarschijnlijk ook een behoorlijk groot hotel wordt. Dus als straks de wethouder iets kan aangeven
waar hij mee kan leven, wat niet alte dol is, en waar u mee kunt leven en wij allemaal ook, kunnen we
natuurlijk dat aantal invullen. We hebben natuurlijk bovenop de 8000 m'die we hadden afgesproken
en ook nog 2000 m2 Cadenza, ook nog een heleboel terrassen, ook al 500 m" overschrijding. Dus we
gaan dadelijk even zoeken met elkaar.

De voorzitter: De heer De Jong vervolgt.

De heer De Jong (CDA): Ja, waar het ons om gaat, is dat we die bovengrens niet willen om te kunnen
knellen op de toekomstige horeca. We willen de wethouder alle ruimte geven, maar we willen ook een
sturingsinstrument overeind houden. lk wil de wethouder uitnodigen om een bovengrens neer te
leggen waar hij aan denkt. Wat ons betreft, ligt dat ruim boven de 10.000 m'?.

En waar het gaat om de verkoop van 't Oude Huis waren wij ook verrast door de jongste
ontwikkelingen, maar we vonden dat wel prettig. Juist ook omdat we de openbare toegankelijkheid
ook wel een heel belangrijk item vinden. We hopen dat dat in het vervolg in ieder geval een
belangrijke plek krijgt. Dank u wel.

De voorzitter: Dank u wel. De heer Boerboom.

De heer Boerboom (Groenlinks): Dank voorzitter, vanavond spreken we over een gedeeltelijke
herziening van het bestemmingsplan van de binnenstad. Op het eerste oog lijken de besluiten niet zo
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ingrijpend en juist een waardevolle aanvulling op de stad, maar wanneer je omwonenden hoort en je
echt verdiept in het voorstel, ligt er wel degelijk een besluit met grote impact.
Zo worden de mogelijkheden voor evenementen flink uitgebreid. Op het eerste oog zijn we als
GroenLinks enthousiast, want wie is er niet voor extra sfeer in de binnenstad? Echter, het is goed
jezelf te verplaatsen in omwonenden. Het nieuwe voorstel biedt ruimte om bijna de helft van het jaar
evenementen voor de deur van deze mensen te houden. Daarnaast is er beperkte tot geen
samenspraak geweest met de omwonenden. We steunen daarom het amendement van Zo!
Zoetermeer om het aantal evenementen te beperken tot het huidige aantal en roepen het college op
om vooral eerst te investeren in de kwaliteit van het bestaande evenementenaanbod. Ook de huidige
evenementen zorgen al voor de nodige overlast voor omwonenden.

De voorzitter: Mevrouw Van der Meer

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Voordat er misverstanden komen, wij hebben niet het
amendement dat zegt dat we alles houden zoals het was. Volgens mij zegt Zoetermeer Vooruit dat.
Wtj zeggen: 'Die kleine evenementen mogen gewoon conform het voorstel worden uitgebreid, de grote
ook, alleen met een maximum aan het totaal aantal dagen.'

De voorzitter: Mevrouw Bink.

Mevrouw Bink (Zoetermeer Vooruit): Voorzitter, dank u wel. lk wil de heer Boerboom van Groenlinks
uitnodigen om ons amendement te steunen want dat juicht hij toe. Dank u wel.

De voorzitter: De heer Boerboom

De heer Boerboom (Groenlinks): Volgens mij moet ik dan iets explicieter zijn. lk bedoelde de
evenementen zoals afgelopen jaar. Toen zijn er twaalf grote evenementen gehouden en dat willen we
als uitgangspunt houden. ln de vorige heziening waren het er nog tien dus we willen het houden
zoals het het afgelopen jaar is geweest en niet zoals in het oude plan staat.
Voorzitter, ook de huidige evenementen zorgen al voor de nodige overlast voor omwonenden. Zo
worden fietsen vaak overal en nergens gedropt, want fietsers hebben geen zin om het halve Stadshart
door te gaan om hun fiets kwijt te kunnen. Groenlinks wil daarom dat er meer stallingsmogelijkheden
komen voor fietsers zodat we het fietsen naar evenementen stimuleren. De motie van Zól Zoetermeer
steunen we dan ook van harte.
lk denk dat iedereen in de raad ook enthousiast is over de ontwikkelingen van het Stadshart en de
extra horeca die daar is gekomen. Toch wordt mijn fractie niet enthousiast van het geheel vrijgeven
van het aantal vierkante meters horeca. Wat Groenlinks betreft, moeten daar evaluaties en gedegen
analyses als basis dienen om te kunnen bijsturen hoe wij ons stadscentrum inrichten met wonen,
groen, horeca en detailhandel.
De tijd haalt ons soms in. Waar het bij het opstellen van het plan nog leek dat wijziging van 't Oude
Huis nodig was, ligt de situatie er na vandaag weer heel anders voor. Wat Groenlinks betreft een
mooi moment om te kijken of we het pand niet toch toegankelijk voor onze stad kunnen houden. We
dienen daarom het amendement van de PvdA mede in.
Zoals u hoort, zijn er wat Groenlinks betreft de nodige aanpassingen aan het plan nodig om te zorgen
dat onze inwoners zowel fijn kunnen wonen, ontspannen als genieten van onze binnenstad. We
verwachten dan ook een positieve reactie van het college op een aantal van deze voorstellen.

De voorzitter: Dank u wel. De heer Weening.

De heer Weening (ChristenUnie-SGP): Voorzitter, dank u wel. De ChristenUnie-ScP heeft toch wel
wat bedenkingen bij het voorstel dat nu voorligt. We sluiten ons in een groot aantal gevallen aan bij de
amendementen en moties die zijn ingediend als het gaat om beperken van het aantal evenementen of
het uitbreiden van de fietsstallingen. Ook sluiten we ons aan bij het amendement van de PvdA inzake
de situatie rond DorpsstraatT.
Maar er is nog een element dat onze aandacht vraagt en dat gaat niet over het Stadshart want daar is
al voldoende over gezegd. Dat gaat juist over de Dorpsstraat. Want waarom wordt voorgesteld om het
Stadshart onbeperkt te laten groeien terwijl de groei in de Dorpsstraat maar beperkt is? Ja, wij weten,
er is nog een aantal vierkante meters beschikbaar, maar tegelijkertijd moeten we ook beseffen dat er
veel geïnvesteerd wordt in de Dorpsstraat op dit moment. Samen met de ondernemers die verenigd
zijn in de BlZ. Dus ik wil ook de andere partijen oproepen om daar eens even naar te kijken en in ieder
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geval te voorkomen dat, mocht het nu zo zijn dat er allerlei initiatieven komen, er allerlei beperkingen
gaan ontstaan ten aanzien van de groeivan horeca in de Dorpsstraat.
En ik dacht aan ongeveer 1000 m', overigens.
Voor de rest vroeg ik me af of het niet mogelijk is de amendementen J en H in elkaar te schuiven want
volgens mij liggen die niet zo gek ver bij elkaar vandaan. Dank u wel voorzitter.

De voorzitter: Dank u wel. De heer Van Gils

De heer Van Gils (WD): Bedankt voorzitter, zoals in de commissievergadering in onze korte bijdrage
al duidelijk was, de WD is een groot voorstander van deze herziening van het bestemmingsplan. De
afgelopen jaren is door de raad en het college hard gewerkt om van onze binnenstad een bruisend
gebeuren te maken waar veel te beleven en veel te doen is. En met succes want over die gevolgen
mogen we vanavond een aantal beslissingen nemen.
ln de plannen staan drie grote punten. De horeca heeft behoefte aan meer ruimte, de leegstand in de
winkels aan de Promenade loopt hard terug en het marktplein staat bomvol met gave evenementen.
Om maar bij punt I te beginnen, het college ziet ruimte om het maximaal aantal horecameters in het
Stadshart los te laten. Dat is mooiwant de afgelopen jaren hebben we kunnen zien hoe gezellig'ons
stadscentrum van die horeca wordt. De WD vindt dan ook dat we die trend moeten doorzetten. Of we
het nu helemaal moeten loslaten of met een gezonde hoeveelheid moeten laten toenemen, daar
moeten we denk ik straks met zijn allen nog even goed naar kijken.
Het tweede punt, de leegstand van de winkelruimtes op de Promenade. Die loopt al weer een tijdje
terug. Zo hard zelfs dat nu is gewenst dat er meer ruimte wordt gegeven aan de retail. Wie op een
gemiddelde zaterdag of zondag door het Stadshart loopt, zal daarover niet verbaasd zijn. Het
Zoetermeerse stadscentrum is namelijk niet alleen aantrekkelijk bij onze eigen inwoners, maar in heel
de regio.

De voozitter: De heer Mooiman

De heer Mooiman (PW): Dank u wel voorzitter. lk haal toch echt uit de stukken, en ik kan het
gewoon citeren, dat er een alsmaar continuerende leegstand is en dat het alleen maar verslechtert en
dat we juist deze ontwikkelingen nodig hebben om de neenrvaartse spiraal te doorbreken. Dat staat
letterlijk zo in de stukken. Dus waar haalt u nu vandaan dat het de afgelopen jaren alleen maar beter
gaat? Want de stukken zeggen wat anders.

De heer Van Gils (WD): lk weet niet waar de heer Mooiman winkelt, maar als ik in het Stadshart
loop, dan deel ik die conclusie, die dan misschien wel of niet in de stukken staat, niet. lk wil graag
eraan bijdragen dat we in de toekomst een nog mooier winkelcentrum hebben.

De voorzitter: De heer Mooiman

De heer Mooiman (PW): U zegt ook: 'Die misschien in de stukken staat'. Kan ik daaruit concluderen
dat de WD-raadsleden de stukken gewoon niet lezen?

De heer Van Gils (WD): Als u dat wilt concluderen, moet u dat vooral doen, maar natuurlijk lezen wij
de stukken.

De voozitter: De heer Blansjaar. Hebt u de stukken gelezen, ga ik u vragen. Nee hoor.

De heer Blansjaar (PDvZ): Ja, ik heb de stukken gelezenl Maar ik wil even over die detailhandel iets
zeggen. De hele Passage staat leeg, daar zitten allemaal van die vliegende winkeltjes even in,
enzovoort. Er is een enorme leegstand in het Stadshart. Hoe kun jij concluderen dat de winkels
allemaal gevuld zijn als je niet eens weet wat voor winkels er zitten, want die winkels zijn allemaal
tijdelijke winkels. Met allemaal verlaagde huurprijzen.

De heer Van Gils (WD): Dat sommige delen van het Stadshart het minder goed doen dan andere wil
ik ook niet tegenspreken. De Passage is ook een eigen onderneming. En die hebben hun eigen
manier om daar hopelijk ook weer winkels in te krijgen. Daar wil ik het bij laten voor nu want volgens
mij verschillen we gewoon van mening. Het Stadshart zit wat mij betreft vol met heel mooie winkels en
ja, als u dat niet ziet, ziet u dat niet.
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De voorzitter: De heer Blansjaar. En mijnheer Blansjaar, we spreken elkaar hier aan, onafhankelijk
van de leeftrjd, met'u'.

De heer Blansjaar (PDvZ): Oke. Dank u voorzitter. lk ben 27 jaar bestuurder geweest van het
Stadshart en ik weet dondersgoed hoe dat in elkaar steekt en ik weet zeker dat er enorme leegstand
is en waar jij over praat, ik weet niet... Sorry! Waar u over praat, ik weet niet waar u het vandaan
haalt. Maar er is echt enorm veel armoe.

De voorzitter: Mijnheer Van Gils.

De heer Van Gils (WD): Nou goed, dan had u misschien in die 27 jaar als voorzitter het
stadscentrum toen anders moeten inrichten. lk denk dat u daar zelf dan het beste bij bent geweest.

De voozitter: Gaat u verder

De heer Van Gils (WD): Ons stadscentrum is niet alleen aantrekkelijk voor onze eigen inwoners,
maar voor inwoners uit heel de regio. En dat gewaardeerde winkelaanbod bestaat voor een groot deel
uit de ketens. Winkels als de H&M, de Primark, de JD Sports, noem ze maar op. Dat zijn winkels die
graag een grote voorkant hanteren om zichtbaar te zijn en die hebben vaak ook meer ruimte nodig
dan beschikbaar is op de begane grond van de Promenade. Dat soort winkels de bovengelegen
kantoorruimtes laten gebruiken, is wat de WD betreft dus een goede zaak.
Als laatste punt de evenementen. ln 20í8 zijn er maar liefst twaalf grote evenementen geweest op de
Markt, van de winterfair tot aan culinair, voor iedereen is er wel iets te beleven. Wat de WD betreft, is
dat wat uiteindelijk het verschil maakt tussen het zijn van een grote gemeente, en een echte stad. De
huidige vraag naar evenementen is groter dan in het bestemmingsplan is toegestaan. Daarom wil het
college die mogelijkheden uitbreiden en vijftien grote evenementen toestaan. Dat kunnen we
uiteindelijk niet anders dan toejuichen.
Voorzitter, ik sluit af. Met de voorliggende herziening van het Bestemmingsplan Stadscentrum en
Dorpsstraat wordt de inzet van de afgelopen jaren zwart-op-wit gezet. Een echte bruisende
binnenstad zoals je dat in een stad als Zoetermeer hoort aan te treffen. En wat de Zoetermeer WD
betreft, moeten we dat gewoon doen.

De voorzitter: De heerWeening.

De heer Weening (ChristenUnie-SGP): Dat ben ik helemaal met u eens, maar ik heb u niet gehoord
over de Dorpsstraat. Moeten we dat ook niet gewoon doen?

De heer Van Gils (WD): Uiteraard, ja, moeten we de Dorpsstraat ook doen. lk had twee minuten
extra spreektijd aangevraagd maar er is mij vriendelijk vezocht om het wat korter te houden dus dat
heb ik ook gedaan. ln de Dorpsstraat... wr; zijn voor alle plannen die daar in principe voorgesteld zijn.

De heer Weening (ChristenUnie-SGP): Bent u ook voor uitbreiding van het aantal vierkante meters
horeca?

De heer Van Gils (WD): Zeker

De voorzitter: Dank u wel, het woord is aan mevrouw Bink.

Mevrouw Bink (Zoetermeer Vooruit): Voorzitter, dank u wel. Zoetermeer Vooruit heeft veel moeite met
het voorstel zoals het nu voor ons ligt. Wij vinden dat een aantal zaken zoals 't Oude Huis, horeca en
evenementen hier niet thuishoort of dat het anders kan. lk zal het toelichten.
't Oude Huis. Wij vinden we dat 't Oude Huis behouden moet worden voor de Zoetermeerders.
Daarom hebben we ook de motie van de PvdA gesteund. Voor ons is er veel onduidelijkheid over de
gang van zaken met betrekking tot 't Oude Huis. Wie zitten er wel en niet aan de
onderhandelingstafel? Soms is genoeg ook genoeg en meer waard omdat in dit geval 't Oude Huis
behouden moet worden voor de Zoetermeerders. Met de dagmail kwam een memo en die hebben we
met belangstelling gelezen. We zijn blij dat nu iedereen weer welkom is aan uw onderhandelingstafel;
nieuwe ronde, nieuwe kansen.
Het college ziet uitbreiding van de horeca in dit voorstel wel zitten, voor het Stadshart en de
Dorpsstraat. Helaas, wij niet. Horeca voor de dag en avond geeft gezelligheid en plezier, maar kan
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ook overlast veroozaken. En laten we eerlijk zijn, je zal als winkelier maar tussen al die horeca zitten.
Je valt bijna niet meer op. ln 2017 is de horecavisie vastgesteld. We vinden dat een aanpassing van
het aantal vierkante meters horeca hierin zou moeten worden vastgesteld. ln september 2017 is de
visie Centraal Park en in 2018 de Herinrichting Markt 10 vastgesteld waarin de ambitie voor de
openbare ruimte voor het Dobbegebied wordt omschreven en die dienen als leidraad voor de
toekomstige ontwikkeling van het Dobbegebied en Markt 10. Het moet een aantrekkelijk park worden
met aandacht voor water, groen, kleine en grootschalige activiteiten. Laten we hiermee beginnen.
Uitbreiden van de evenementen is voorbarig en hoort niet in dit voorstel.
Voorzitter, voor ons ligt een voorstel waar we niet echt blij van worden, wij vinden dat dit voorstel
allerlei belangrijke punten op een hoop heeft gegooid en we kunnen met de gang van zaken zoals bij
de horeca en de evenementen niet instemmen. We dienen in ieder geval een amendement in, Geen
uitbreiding evenementen Stadshart en Dorpsstraat en we steunen de PvdA met het 't Oude Huis.
Dank u wel.

De voorzitter: Er is nog een interruptie voor u van de heerWeening.

De heer Weening (ChristenUnie-SGP): lk heb in mijn termijn eigenlijk u opgeroepen uw amendement
in te schuiven bij het andere amendement, wat kunt u daarover zeggen?

Mevrouw Bink (Zoetermeer Vooruit): Daar gaan we straks nog even over praten, denk ik. Dan hebben
we schorsing. lk kan er nog niets over zeggen. lk heb het gehoord. Dank u wel.

Amendement nr. 1902J ingediend doorZoetermeerVooruit, Fractie Van den Berg, PvdA
Geen uitbreiding evenementen Stadshart Dorpsstraat

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari2019;
gelezen het RaadsvoorstelVaststelling Bestemmingsplan partiële herziening Stadshart Dorpsstraat;

constaterende dat:
. in september 2017 de visie Centraal Park en in 2018 de herinrichting Markt 10 is vastgesteld,

waarin de ambitie voor de openbare ruimte van het Dobbegebied wordt omschreven en die
dienen als leidraad voor de toekomstige ontwikkelingen van het Dobbegebied en Markt 10;

o het een aantrekkelijk park moet worden met aandacht voor water, groen, kleine en grootschalige
activiteiten;

overwegende dat:
r het onduidelijk is wat de huidige planontwikkeling is rondom het Centraal Park en de Markt 10;
. een herindeling van de evenementen in het raadsvoorstel vaststelling bestemmingsplan partiële

herziening Stadshart Dorpsstraat voorbarig is, gelet op de visie Centraal Park en de herinrichting
Markt 10;

besluit:
. aan beslispunt 5 het volgende toe te voegen:

'Met dien verstande dat er geen uitbreiding van de evenementen plaatsvindt, het aantal
toegestane evenementen blijft daarmee: maximaal26 kleine evenementen (max. 1000 bezoekers
en max.2 dagen) en 10 grote evenementen (1000 tot í5.000 bezoekers en max. 5 dagen) op de
MarkVMarseillepad/Dobbe-ei land/Dobbe'. "

De voorzitter: En dan is het woord aan de heer Blansjaar.

De heer Blansjaar (PDvZ): Dank u wel voorzitter, de PDvZ vindt het bijna te gek voor woorden dat
wanneer een branchevereniging, Koninklijke Horeca Nederland, en detailhandel pleiten voor een
andere zienswijze met vierkante meters, de wethouder dan zegt dat ze voor eigen parochie preken.
Terwijl een stakeholder, c.q. de belegger van het Stadshart, met name aan een kant, wel alles naar
zijn hand kan zetten en een aantal vierkante meters detailhandel erbij krijgt. En het aantal vierkante
meters horeca wil het college vrijgeven. Dat is bijna te gek voor woorden. Ga eens praten met die
horecaondernemers hierzo, over hoe beroerd ze het hebben, hoe ze moeten vechten om hun omzet
binnen te halen. Die uitbreiding is al verschrikkelijk groot en ze moeten dat allemaal gaan verdelen
met elkaar. Maar dat wordt niet gedaan. Er wordt gewoon gezegd: 'Meer vierkante meters'. lk zou echt
adviseren om eens met de huidige horecaondernemers te gaan praten over het aantal vierkante
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meters dat er is, dan weet je wat er leeft. En zeker van een wethouder van de WD had ik verwacht
dat hij meer naar de lokale ondernemers zou kijken dan naar de grote jongens die hier alleen maar
willen uitbreiden.
En wat de Dorpsstraat betreft ook. Het zou een uitgaansstraat moeten worden met heel veel
restaurants en daar wordt het aantal vierkante meters beperkt. Terwijl het daar heel gezellig zou
kunnen zijn als er wat meer zou kunnen gebeuren.
En wat betreft de evenementen, ook wij zijn tegen dat hele fietsengebeuren en te veel grote
evenementen want we hebben begrepen dat dat enorm veel overlast veroozaakt.

De voorzitter: De heer Van der Snoek

De heer Van der Snoek (LHN): Ja, ik was benieuwd. Mijnheer Blansjaar, u zei: 'We zijn tegen de
uitbreiding van de horeca in het Stadshart', maar de uitbreiding van de Dorpsstraat juicht u van harte
toe.

De heer Blansjaar (PDvZ): Het was jaren geleden al het beleid van de gemeente om van de
Dorpsstraat een mooie uitgaansstraat te maken en daar hoor ik niets meer over. Vandaar.

De heer Van der Snoek (LHN): Maar dat is wat u betreft wel prima, de Dorpsstraat gewoon wel
vrijgeven aan maximale vierkante meters?

De heer Blansjaar (PDvZ): Niet vrijgeven maar benutten wat er is.

De voorzitter: Gaat u verder

De heer Blansjaar (PDvZ): Wij zullen dan ook alles niet steunen. Tot zover

De voorzitter: Dank u wel. Het college, hoeveel minuten? Vijftien minuten, dan schors ik tot 23.00 uur

Schorsing

De voorzitter: Wilt u uw plaatsen innemen? lk heropen de vergadering. Als eerste is namens het
college aan het woord wethouder Rosier.

Wethouder Rosier: Voorzitter, dank, ik zal de thema's fietsen en horeca voor mijn rekening nemen en
collega's Van Driel en Paalvast evenementen, 't Oude Huis en ook de opmerking over de zijstraten in
het Stadshart.
lk begin bij de motie 0B over stallingen van fietsen bij evenementen. We hebben al aangegeven als
college dat we een fietsparkeerverbod tijdens evenementen gaan instellen op basis van de APV en
dat er tijdelijke fietsparkeerstallingen tijdens evenementen worden geregeld via nieuwe
evenementenvergunningen. En door die twee maatregelen denken wij dat we goede maatregelen
nemen om inderdaad de overlast die er nu is ook daadwerkelijk tegen te gaan. Daarmee concluderen
we dat de motie om nog allerlei maatregelen te nemen, overbodig is.
Dan ga ik naar de horeca, onder andere amendement l. Daar zijn net in de raad al een aantal zaken
over gewisseld. lk denk dat het voor de continuïteit en voor bestuurlijke besluitvorming goed is dat als
deze raad in meerderheid de wens heeft om een maximum op te leggen, ook aan te sluiten bij eerdere
besluitvorming in deze raad. Dat is de Horecanota 2017 op basis van de marktscan 2016 waarin is
aangegeven dat er voor het Stadshart nog ruimte is voor 4000 tot 5000 m2, wat uit zou komen op een
maximum van 13.000 m' voor het Stadshart. En met... lk wilde naar de Dorpsstraat gaan.

De voorzitter: Mevrouw Van der Meer

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Voorzitter, u heeft gelijk dat u zegt 4000 tot 5000 m', maar
daar is heel Cadenza nog brjgekomen. En er is al 500 m2 overschrijding dus wat mij betreft, zouden
we dan 2500 m" moeten toevoegen. lk heb hier het lijstje mee dat ik van ambtelijke zijde heb
gekregen met hoe het ingedeeld zat.

Wethouder Rosier: lk heb begrepen dat ten opzichte van de huidige situatie 8500 m" in gebruik is en
dat er in de Horecanota nog veel meer ruimte was en dat je daardoor uitkomt op 13.000 m'?. Juist op
basis van die marktscan. En we hebben ook al gezegd dat het goed is om in 2020 de marktscan

40 Raad 18 februari 2019



opnieuw te doen en dan eventueel te bekijken wat dat oplevert.

De voorzitter: De heer Boerboom.

De heer Boerboom (Groenlinks): Dank u wel voorzitter. Volgens mij is wat mevrouw Van der Meer
vroeg wel heel relevant want telt Cadenza straks al daarin mee? Want als Cadenza wel straks
meetelt, hebben we nog maar ruimte om 2500 m" uit te breiden, maar als Cadenza niet meetelt, kan
er ineens nog 5000 m2 uitbreiding komen en dat is juist niet wat de horecavisie zegt.

Wethouder Rosier: lk had het nagevraagd. lk had begrepen dat Cadenza er niet bij zit. lk zalhetzo
dadelijk voor de zekerheid nog een keer extra navragen om te kijken hoe het zit. De strekking is wel
wat het college betreft nog steeds vrijgeven, maar nogmaals, als het gemaximeerd wordt, sluit dan
inderdaad aan bij de cijfers die bij de horecavisie zijn vastgesteld.

De voorzitter: Mevrouw Van der Meer en dan nog de heer Boerboom en ik vraag u allemaal, gezien
het tijdstip, kort te zijn.

Mevrouw Van der Meer (Zo! Zoetermeer): Voorzitter, twee punten. Ten eerste denk ik echt dat het
klopt dat Cadenza er niet bij zat, maar ik hoor graag of het anders is want dan ben ik heel erg fout
voorgelicht.
Punt 2 is dat we niet zeggen dat het voor de eeuwigheid zo moet blijven, maar dat we heel graag zien
dat er snel nieuwe onderbouwingen komen. Dan kunnen we bij wijze van spreken volgend jaar een
nieuw besluit nemen.

De voorzitter: Mevrouw Bink zag ik nog.

Mevrouw Bink (Zoetermeer Vooruit): Ja voorzitter, dank u wel. lk vraag me af waarom we dit nu in dit
voorstel moeten regelen. Er komen zoveel vragen en zoveel onduidelijkheid over wat wel en wat niet,
kunnen we dit niet beter in de herziening van de horecavisie doen?

De voorzitter: De heer Rosier

Wethouder Rosier: Als dat zou betekenen dat er nu geen extra ruimte voor de horeca wordt bestemd,
betekent dat dat de ontwikkeling van de horeca voor een of twee jaar gewoon stil komt te staan. Dat
zou ik absoluut niet aanraden, dan zou ik aanraden: sluit aan bij de besluitvorming van deze raad met
expliciete cijfers in 2017 over de Horecanota waarin de ruimte is aangegeven die daar nog is. lk kom
zo dadelijk nog even goed terug op de vraag of Cadenza wel of niet bij die 4000 tot 5000 m2 zat die
daar extra is aangegeven.
Dan ga ik naar het volgende amendement, een gezonde norm voor het stadcentrum. Gezien de
snelheid zeg ik even copy-paste mijn reactie bij De Entree, dus we ontraden amendement K over de
parkeernorm.
Dan motie 9. Dat gaat over statushouders.

De voorzitter: De heer Weening.

De heer Weening (ChristenUnie-SGP): Ja, dank u wel voorzitter, op het moment dat u werd
onderbroken, zou u iets gaan vertellen over de Dorpsstraat. lk ben erg nieuwsgierig.

Wethouder Rosier: Ja, voorzitter, als het mag, laat ik de heer Weening nog heel even in spanning en
doe ik eerst het advies over motie 1902-09. Het zal u niet verbazen dat we ook hierbij zeggen dat we
die ontraden.
De Dorpsstraat. Dat is correct, in dit huidige voorstel dat nu voorligt, zit 1300 m2 ruimte die er gewoon
nog helemaal is om in de Dorpsstraat nieuwe horeca toe voegen ten opzichte van de huidige situatie.
We hebben daar ook gezegd dat we maximaal 300 m'z per stuk willen, maar vaak veel kleiner, in de
Dorpsstraat. Dus met dit voorstel is ruimte voor zeker vier nieuwe horecazaken, als u uitgaat van
maximaal 300 m2, maar waarschijnlijk nog veel meer. Naar ons oordeel is dat ruim voldoende om op
basis van die visie kleinschalige horeca in de Dorpsstraat de komende jaren aan de slag te gaan.

De voorzitter: De heer Weening.
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De heer Weening (ChristenUnie-SGP): lk begrijp wat u zegt, maar u weet ook dat we fors gaan
investeren in de Dorpsstraat en als het allemaal superaantrekkelijk wordt en er is meer vraag, wat
gaat u dan doen?

Wethouder Rosier: Volgens mij hebben we al eerder gezegd dat we in 2020 in elk geval de
horecavisie willen herijken met een nieuwe marktscan om dan te kijken wat we met de horecavisie
doen. En als dat het geval zou zijn, komt dat daar naar voren en kan daar eventueel besluitvorming
over plaatsvinden.

De voorzitter: Dank u wel. Dan is het woord aan wethouder Van Driel

Wethouder Van Driel: Dank u wel voorzitter. Op het gebied van evenementen heeft u twee
amendementen ingediend en ik heb toch even teruggekeken naar het onderwerp samenspraak en
communicatie zoals dat bij de vaststelling en de actualisatie van het evenementenbeleid in 2016 is
vastgelegd. Daar zien we ook dat aan grootschalige evenementen door onze inwoners en gemiddelde
waardering een 7,9 wordt gegeven en kleinere evenementen scoren gemiddeld een7,7. We zien ook
dat daar samenspraakbijeenkomsten met inwoners, stakeholders en omwonenden van de Markt
hebben plaatsgevonden waar diezelfde waardering naar voren kwam en waar ook heel veel ideeën en
suggesties zijn gedaan voor nieuwe evenementen, of om ze nog verder uit te laten groeien. Dat is het
punt wat het nu om gaat. Er liggen twee amendementen voor waarvan het ene zegt 'ga terug naar tien
voor wat betreft de grote evenementen', en het ander zegt 'ga terug naar twaalf . Dat betekent in feite
bij deze amendementen dat we elke groei, elke verandering en elke vernieuwing op slot zetten. En dat
er geen nieuwe evenementen met meer dan 2500 bezoekers kunnen worden toegevoegd zonder dat
iets van het bestaande afgaat.

De voorzitter: Mevrouw Van der Meer

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Voorzitter, dat is toch met ongeveer alles wat we doen
gebruikelijk? Als we het een doen, moeten we dat inwisselen voor wat anders, anders zou u volgend
jaar komen voor nog tien, anders kan er niets nieuws gebeuren. Dat is dan toch oneindig? We doen
altijd nieuw voor oud.

Wethouder Van Driel: Dank u wel voorzitter. We hebben een voorstel gedaan om te groeien naar
vijftien grote evenementen en we vonden dat een heel redelijk aantal, gezien de dertien die er in 2018
al vergund zijn. Dus dat is een groei met twee evenementen. Grote evenementen in dat verband. Dat
is ook de reden waarom we beide amendementen...

De voorzitter: Wacht even, mevrouw Van der Meer nog een keer.

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Ja, als we zeggen: 'We zijn akkoord met vijftien grote
evenementen, maar laten we het totaal aantal dagen vastleggen op zeventig, heeft u gewoon keuze
hoe u het gaat inkleden en dan zorgen we dat de overlast beperkt blijft.

De voorzitter: Wethouder

Wethouder Van Driel: Mevrouw Van der Meer, ik heb begrepen dat die zeventig dagen inclusief die
op- en afbouw zouden zrln en dat is niet mogelijk want dat betekent dat we zelfs terug kunnen gaan
naar tien tot elf grote evenementen.

De voozitter: De heer Boerboom

De heer Boerboom (Groenlinks): Dank u wel voorzitter, de wethouder zegt: 'Dan kunnen we niets
nieuws meer doen'. Maar we moeten ook reëel zijn, niet alle evenementen zrln de afgelopen jaren een
even groot succes geweest. Als voorbeeld de Winterfair, anderhall jaar geleden. Lost dat niet zich
deels vanzelf op? En zouden we niet eerst moeten investeren in de kwaliteit van het aantal
evenementen in Zoetermeer?

Wethouder Van Driel: Dat is een andere discussie zoals ik het zie. Het ligt nu voor hoe we willen
investeren, de stad en de binnenstad hebben nu eenmaal de plek waar mensen samenkomen en
waat ze stedelijk evenementen willen meemaken. Dat is toch een andere functie. Als u zegt: 'We
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willen ook kijken naar de kwaliteit', dan wil ik best met u meegaan daarin, maar dat is een andere
discussie. Afgelopen jaar hebben we bijvoorbeeld Magisch Zoetermeer gehad. Dus er is veel aanbod
en veel vraag maar er is ook wel behoefte aan groei. En de enige groei die we daarin voorstellen, is
de groei naar vijftien grote evenementen. En dat is...

De voorzitter: lk zag nog een vinger van mevrouw Bink. Gaat uw gang.

Mevrouw Bink (Zoetermeer Vooruit): Ja voorzitter, dank u wel, heeft u ook op het netvlies dat de
kleinere evenementen meer bezoekers krijgen? Want u gaat wel naar 15.000 bezoekers meer.

De voorzitter: Wethouder

Wethouder Van Driel: Op mijn netvlies staat inderdaad dat we met kleinere evenementen makkelijker
kunnen variëren en dat is juist heel goed voor, zoals u ook in uw amendement zegt, de plekken zoals
Centraal Park, het Marseillepad, om te kijken wat daar wel mogelijk is. Daar zijn die kleinere
evenementen voor met die groeiende bezoekersaantallen.

De voorzitter: Mevrouw Bink

Mevrouw Bink (Zoetermeer Vooruit): Vindt de wethouder het dan toch niet beter om eerst die visie
eens op te pakken en de Markt 10? Wantwe gaan nu allerlei dingen doen en dat vinden wij veel te
voorbarig, dat kan toch beter in een andere volgorde?

Wethouder Van Driel: Dank u wel. lk denk dat de behoefte al meerdere malen is uitgesproken. Dat is
sowieso bij de visie van de binnenstad geweest, maar ook bij de actualisatie van het
evenementenbeleid. En het is ook door de inwoners bij de samenspraak aangegeven. En dat is dus
de weg die hiermee wordt ingeslagen. lk breng ook nog onder uw aandacht dat evenementen voor
zowel inwoners als bezoekers, voor mensen van buiten de stad, van groot belang zijn. Van
economisch belang en voor de bruis van de stad. lk heb het al een paar keer hier horen zeggen, ze
voegen wat toe ten aanzien van de aantrekkelijkheid van onze binnenstad, zeker als we gaan kijken
naar Leidschendam en wat daar gebeurt. Dat was het voozitter, dank u wel.

De voorzitter: Dank u wel. Dan is het woord aan wethouder Paalvast.

Wethouder Paalvast: Voozitter, amendement L, Brede bestemming van 't Oude Huis, kunnen we
positief adviseren. We willen inderdaad de bestemming breed houden, zodat we zoveel mogelijk
biedingen binnen kunnen halen. Laat zien wat er mogelijk is, dat is precies wat we willen en daarom
kunnen we dit amendement positief adviseren.

De voorzitter: De heer De Jong en dan de heer Van der Snoek.

De heer De Jong (CDA): lk ben even benieuwd of de wethouder bij de nieuwe verkoop nog steeds
een voorkeur heeft voor het behoud van het openbare karakter of dat u zegt'dat is me om het even'.

Wethouder Paalvast: Het raadsbesluit zegt dat er geen voorkeur is. We hebben eerder geprobeerd
het met horecabestemming weg te zetten, dat is toen niet gelukt. lk heb de raad gehoord, u en ook
anderen die zeggen: 'Het liefst zouden we het openbaar toegankelijk willen hebben'. Wel belangrijk is
dat we de minimumopbrengst binnen halen. En als dat het geval is, kunnen we inderdaad die
afweging maken. En dan heb ik heel goed gehoord wat u heeft gezegd.

De voorzitter: De heer Van der Snoek.

De heer Van der Snoek (LHN): Dank u wel voorzitter, u zegt dat u goed gehoord heeft wat de raad
gezegd heeft. lk ben het daar niet helemaal mee eens. Mijn vraag was heel duidelijk: Aan wie wordt
het verkocht, aan de hoogste bieder of gaat de wethouder kijken naar de invulling? lk heb nu sterk de
indruk dat dat dan het laatste is.

Wethouder Paalvast: Mijn verwachting is dat als er meerdere biedingen komen, die biedingen niet ver
uit elkaar zullen liggen en dan kun je best een inhoudelijke beoordeling maken, dat je kijkt 'wat vind je
het meest passend in de Dorpsstraat?'
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De voorzitter: Mevrouw Bink.

Mevrouw Bink (Zoetermeer Vooruit): Vindt de wethouder het niet het meest passend om 't Oude Huis
voor de Zoetermeerders te behouden?

De voorzitter: Als u het wilt behouden, moet het weer een burgemeesterswoning worden. Maar daar
solliciteer ik niet naar hoor.

Wethouder Paalvast: De burgemeester heeft al een heel mooie woning, dus we zouden er ook een
wethouderswoning van kunnen maken.
We hebben eerder gekeken juist naar wat in het belang van de stad is. Toen hebben we gezegd: 'Dat
is horeca', maar dat is niet gelukt. We verbreden nu de bestemming en we kijken welke biedingen er
binnenkomen en dan bekijken we wat het beste past bij de Dorpsstraat. Daar moeten we denk ik even
op wachten en ik veruracht ook niet dat het een vetpot zal zijn.

De voorzitter: lk kijk even, daar is nog een vraag, mevrouw Kraneveldt.

Mevrouw Kraneveldt (PvdA): Voorzitter, dank u wel voor deze positieve woorden van de wethouder.
Daar ztjn we heel erg blij mee. lk begrijp u dus goed dat u zegt: 'We gaan ook wat dingen naast elkaar
leggen'. Dus niet dat u denkt 'Hé, daar komt iemand met € 950.000,00, top, dat bod nemen we
meteen aan'. U gaat echt even een aantal dingen naast elkaar leggen zodat u in ieder geval een
goede afweging kunt maken.

De voorzitter: Wethouder

Wethouder Paalvast: Dat klopt en we zullen alle alternatieven verzamelen en dan een besluit nemen,
zoals u het zegt.

De voorzitter: De heer Van der Snoek.

De heer Van der Snoek (LHN): Heel kort nog, komt de wethouder dan daarmee terug of wordt dit dan
een collegebevoegdheid?

Wethouder Paalvast: Dit is een collegebevoegdheid.

De voorzitter: Dan kijk ik oÍ u behoefte heeft aan een tweede termijn. O, wethouder Rosier nog.

Wethouder Rosier: Ja, ik baal on2ettend, want - niet dat ik daarom baal, maar wel over de inhoud -
ik moet mevrouw Van der Meer gelijk geven. ln de Horecanota staat dat het in het stadshart gaat om
4000 tot 5000 m'z bruto vloeroppervlak inclusief Cadenza inderdaad. Dat betekent dat we nu, als ik
goed reken, niet op 8500 m2 gebruik zitten, maar op í0.500 m2 in gebruik. En dat dan met een
maximum naar 13.000 m2zoals voorgesteld, nu nog ruimte zouzijn de komende jaren voor2500 m'.
De totale conclusie is dat er voor 13.000 m2 ruimte is, maar er is geen 8500 m' ingevuld, maar í0.500
m2. Dus het maximum op 13.000 m2 zetten voor het totale bestemmingsplan betekent dat er voor de
komende periode nog 2500 m2 nieuw toe te voegen is.

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Voorzitter, dat betekent dat - en dan kijk ik ook even naar
iedereen, want we hebben Cadenza uit ons amendement gehaald, dus ons amendement gaat niet
over die 13.000 m'maar over de 1í.000 m2, want Cadenza staat erbuiten en blijft erbuiten - we
zeggen voor het Stadshart, het deel stadscentrum, zo stond het nu ook in de stukken, ervan maken
dat het niet 8500 m' plus 1000 m2 wordt, maar 8500 m'? plus 2500 m". Zeg ik het nu goed?

Wethouder Rosier: Volgens mij bedoelen we allemaal hetzelÍde maar laten we even kijken hoe die
vierkante meters Cadenza wel of niet vallen. Maar volgens mij is de conclusie dat er niet ten opzichte
van de huidige situatie, los van de cijfers, nog 4000 tot 5000 m2 vrij te geven is, maar ongeveer rond
de 2500 m2 vrry te vergeven is en misschien moeten we dan even ambtehlk goed kijken hoe dat dan
het beste te formuleren is.

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): En in mijn amendement stond 1000 m2 erbij, maar dat
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wordt dan 2500 m" erbr1. Dan klopt het en dan wordt het niet 9500 m'maarwordt het 11.000 m2. En
dan is Cadenza apart. lk weet niet of we moeten schorsen, maar is iedereen die heeft mee-ingediend
eens met 1 1.000 m'z?

De voorzitter: Zyn er nog vragen hierover?

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Kan het CDA dan ook meedoen?

De voorzitter: De heer Van Gils heeft nog een vraag.

De heer Van Gils (WD): De wethouder gaf net aan, als er een compromisvoorstel is, dat het 13.000
m' is. Dat was dan denk ik met de gedachte dat er 4500 m2 nog vrij in te vullen was na dit besluit.
Verandert die aanbeveling nu, dus dat het meer dan 13.000 m2 zou moeten ztln? Of is het
compromisvoorstelwaar de wethouder mee kan leven nog steeds die 13.000 m'??
Wethouder Rosier: Het compromisvoorstel is het volgen van de Horecanota. Die 2000 m2 Cadenza zit
niet in dit bestemmingsplan dus die kan van die 13.000 m2 af. Dat betekent dat er nu een maximum
gesteld kan worden op 11.000 m2, wat vrije ruimte geeft voor de komende periode voor 2.500 m".

Mevrouw Van der Meer (Zól Zoetermeer): Dus waar in ons amendement staat... lk ga het nu
aanpassen, als iemand van de indieners dat niet wil, moet hij nu spreken. Dan passen we het aan.
Dat betekent dat waar... Toch iemand tegen? Nee. Waar staat '9.500 m'' wordt dat 'í 1 .000 m''. lk kijk
even achter me of iedereen het daarmee eens is.

De voorzitter: Amendement l, daar zou het dictum z;rjn 'aan besluit 5 toe te voegen met dien
verstande dat niet onbeperkt wordt maar wordt beperkt tot in totaal 11.000 m2 bruto vloeroppervlak'.

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): En dat gaat alleen over het stadsdeel, niet over Cadenza.

Amendement nr. í902-l' ingediend door Zól Zoetermeer, PvdA, PDvZ, GhristenUnie-SGP,
GroenLinks, SP
Geen onbeperkte ruimte voor horeca in het Stadshart

"De raad van de gemeente Zoetermeer in vergadering brleen op 1B februari2019;

besluit in het Raadsvoorstel 063733600í Raadsvoorstel vaststelling BP partiële herziening
Stadscentrum Dorpsstraat aan besluit 5 toe te voegen:
'Met dien verstande dat in alle bij dit besluit behorende stukken de hoeveelheid horeca voor het
Stadshart (deel Stadscentrum) niet onbeperkt wordt, maar wordt beperkt tot in totaal '11.000 m'z

bvo'."

De voozitter: Dan moet de toelichting ook nog worden aangepast. Maar dat is op zich niet essentieel
nu, het gaat om dat amendement, het dictum. lk k|k even of de wethouder namens college en de
eerder indiener, mevrouw Van der Meer nog een andere opmerking heeft of dat men het eens is dat
dit nu goed geformuleerd is met die 1í.000 m'z?

Wethouder Rosier: Volgens mijwel.

De voorzitter: Kunnen de andere indieners daar ook mee leven? Dan is amendement I in die zin
gewijzigd. De heer De Jong nog?

De heer De Jong (CDA): lk werd net door mevrouw Van der Meer gevraagd hoe het CDA hierin zit,
we hebben in onze termijn er iets over gezegd.

De voozitter: Maar dat komt zo bij de stemverklaringen wel.

De heer De Jong (CDA): Nou goed, maar ik wil nu vast aangeven dat we ermee akkoord zijn het zo te
doen.

De voorzitter: Dan vraag ik u: ls er behoeft aan een tweede termijn of zouden we kunnen overgaan
tot besluitvorming? Kan dat? Dank u wel. Dan zou amendement J iets verdergaan dan H, dus dan zou

a
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eerst J, het meest verdergaande amendement, in stemming moeten worden gebracht.
Dus stemming amendement nr. 1902-J over de evenementen. ls er behoefte aan stemverklaringen?
De heer Van der Snoek.

De heer Van der Snoek (LHN): Ja voorzitter. Zoetermeer Vooruit, geen uitbreidingen evenementen,
geen uitbreiding horeca, Zoetermeer achteruit, en wij zullen tegen stemmen.

De voorzitter: Andere stemverklaringen? Niet het geval, mag ik zien wie voor amendement J zijn?
Voor zijn Zoetermeer Vooruit, Fractie Van den Berg en PvdA, 5 voor, 32 tegen; verworpen.
Amendement nr. 1902-H. Behoefte aan stemverklaringen? Niet het geval. Mag ik zien wie voor
amendementH zryn?
Voor zijn Zol Zoetermeer, ChristenUnie-SGP, PDvZ, GroenLinks, Fractie Van den Berg, PvdA, 12
voor, 25 tegen; verworpen.
Amendement nr. 1902-l' Net gewijzigd naar 11.000 m'?.

Behoefte aan stemverklaringen? De heer Van Gils.

De heer Van Gils (WD): We hebben het idee dat, omdat er iets niet helemaal oke was met of het nu
wel of niet was meegenomen, we nu met 2500 m2 extra horeca niet voldoende ruimte hebben om in
de behoefte bij de schaalsprong te voorzien. Dus we zullen tegen dit amendement stemmen.

De voorzitter: Andere stemverklaringen? Niet het geval, mag ik zien wie voor amendement I zijn?
Voor zijn Zol Zoetermeer, ChristenUnie-SGP, CDA, D66, PDvZ, Groenlinks, Fractie Van den Berg,
PvdA, SP. Ben ik iets vergeten? Zoetermeer Vooruit ook. Het staat er al bt1, 23 voor, 14 tegen;
aangenomen.
Amendement nr. 1902-K. Behoefte aan stemverklaringen? Niet het geval, mag ik zien wie voor
amendementKztln?
Voor is de PW en PDvZ, 3 voor, 34 tegen; verworpen.
Amendement nr. 1902-L Stemverklaring? Ja, mevrouw Van der Meer.

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): Ja voorzitter, we vinden het prima dat het weer opnieuw
bekeken wordt. Horeca heeft onze instemming en als het gaat om maatschappelijk-cultureel heeft dat
onze instemming als er geen geld van de gemeente jaarlijks bij moet. Dus dat is bij ons wel een
voonrvaarde, maar zover zln we niet. We wachten daar de plannen af. We geven het vast mee. Dus
we zullen instemmen.

De voorzitter: De heer Van der Snoek.

De heer Van der Snoek (LHN): Voorzitter, wij zullen niet mee-instemmen, de bestemming Horeca
was prima. Helaas niemand gevonden. We zullen nu tegen stemmen.

De voorzitter: De heer Van Gils.

De heer Van Gils (WD): We zullen in lijn met wat mevrouw Van der Meer zegt, ook meestemmen
met dit amendement.

De voorzitter: Andere stemverklaringen? Niet het geval. Mag ik zien wie voor amendement L zijn?
Voor zijn PvdA, Fractie Van den Berg, SP, GroenLinks, PDvZ, D66, ChristenUnie-SGP, CDA, WD,
Zol Zoetermeer en Zoetermeer Vooruit, 30 voor, 7 tegen; aangenomen.
Dan krijgen we motie nr. 1902-08. Behoefte aan stemverklaringen? O, nee, eerst hetvoorstel. lk dacht
ik zal even doorfietsen, maar dat kan niet, dan krijgen we het voorstel zelve. Behoefte aan
stemverklaringen? Niet het geval. Ja, de heer Boerboom. Gaat uw gang.

De heer Boerboom (GroenLinks): Dank u wel voorzitter, we zijn blij met de aanpassingen over de
aantallen vierkante meters horeca en het aanpassen van het besluit over 't Oude Huis en zullen
daarom instemmen met het voorstel.

De voorzitter: Dank u wel. Dan de stemming, mag ik zien wie voor het voorstel zrln? Dal zijn alle
fracties met ui2ondering van Zoetermeer Vooruit en PDvZ, 34 voor, 3 tegen; aangenomen.
Motie nr. 1902-08. Behoefte aan stemverklaringen? Niet het geval, mag ik zien wie voor motie 08 zijn?
Voor zijn Zol Zoetermeer, ChristenUnie-SGP, D66, GroenLinks, PDvZ, Fractie Van den Berg, PvdA,
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SP en PW, 19 voor, 18 tegen; aangenomen.
Motie nr. 1902-09. Behoefte aan stemverklaringen? Niet het geval, mag ik zien wie voor motie 09 zijn?
Voor zijn PW en PDvZ,3 voor, 34 tegen; verworpen.

c. Raadsvoorstel Wensen en bedenkingen Zoetermeers Werkbedrijf

De voorzitter: Dan komen we bij agendapunt c, het raadsvoorstel wensen en bedenkingen
Zoetermeers Werkbedrijf. Een punt van orde? De heer Boerboom.

De heer Boerboom (Groenlinks): Gezien het tijdstip zou ik graag van de wethouder willen horen wat
er zou gebeuren als we dit besluit uitstellen tot de volgende raadsvergadering. Want het is inmiddels
al zo laat. Maar als er bloed uit vloeit, moeten we het wel gewoon doen. Maar ik wil graag van haar
horen wat de impact zou zln.

De voorzitter: De wethouder

Wethouder Van Driel: Dank u wel voorzitter. Het punt is dat dit besluit nodig is in deze raad. Niet
zozeet het besluit, maar dat u uw wensen en bedenkingen kenbaar maakt en amendeert met elkaar
en aan het college meegeeft om richting te geven aan het besluit dat we gaan nemen. Het college
neemt 5 oÍ 12 maart a.s. het besluit hierover en vervolgens betekent dat dat u in de raad van 8 april
a.s. ook het besluit neemt voor de start van de opheffing van de GR. En daarin zitten we in een heel
nauwe planning samen met Leidschendam-Voorburg en met Rijswijk. lk krjk voozichtig, maar ik weet
bijna zeker dat er geen enkele beweegruimte is om naar de volgende raad te gaan.

De voorzitter: Het college hecht eraan om nu besluitvorming te gaan doen. Laten we kijken of we het
voortvarend kunnen doen. De heer Zamani ook nog een punt van orde? Nee, u wilt het woord, dan
krijgt u als eerste het woord. De spreektijd is maximaal twee minuten maar het zou heel fijn zijn als
mensen het korter kunnen. En het is uw maidenspeech.

De heer Zamani (D66): Durf te dromen, durf groot te denken en durf te doen wat jij denkt dat jou
dichter bij je doelen brengt. Want wie durft, die bereikt zijn dromen. lk durf te dromen van een kansrijk
en sociaal Zoetermeer, van een stad waar we gaan voor groen, van een stad waar we vandaag
plukken, maar ook wat overlaten voor morgen. Of je nu geboren bent in een rijke omgeving, als kind
uit een kwetsbare wijk, als eerste generatie Nederlander of andere generatie, als je dezelfde kansen
krijgt, kun je bereiken wat je wilt bereiken en zijn wie je wilt zijn. Voor D66 is het daarom van groot
belang dat we mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt zo goed mogelijk helpen bij het vinden
van een baan. Het hebben van een baan creëert namelijk kansen tot ontplooiing, het leidt tot
zelfredzaamheid en het draagt bij aan geluk.
Vandaag mogen we het startsein geven aan de bouw van een nieuwe fase van deze belangrijke
publieke taak. Een mooi onderwerp voor mijn maidenspeech, dacht ik zo.
Tijdens de afgelopen commissievergadering heeft D66 haar bedenkingen geuit over de gekozen
rechtsvorm voor het toekomstig op te richten Zoetermeers Werkbedrijf. We zijn niet tegen privatiseren
van gemeentelijke taken, als het maar versterkend werkt voor het doel van het werkbedrijf. Daarom
hebben we in dit geval onze bedenkingen. Bij een bv, een vorm van verzelfstandiging, komen het
gemeentebestuur en de gemeenteraad met al hun wensen en idealen op aÍstand te staan. Volgens
ons zouden gemeenteraad en college in bepaalde mate betrokken moeten blijven zodat het
nagestreefde doel van het werkbedrijf, en ik noemde het al, het helpen van de kwetsbare doelgroep
naar vezelfstandiging, te allen tijde gewaarborgd blijft. Om dit te bewerkstellingen, dienen we twee
amendementen in waarmee we het college en de raad de kans willen geven om indien nodig bij te
sturen.
D66 gaat voor een sterk sociaal werkbedrijf. Bij zo'n werkbedrijf horen noodzakelijkenivijs ook kosten
en we hebben bij de DSW gezien dat er niet per se heel veel directe baten tegenover staan. Uitgaven
in het werkbedrijf betekenen wel, en we hoorden dat ook bij de presentaties in Rijswijk, als je het goed
doet, besparingen bij de sociale dienst. Het zijn communicerende vaten en je moet ze beide zien. De
samenwerking tussen WZI en DSW juichen wij toe, voor wat betreft een integrale aanpak van het
begeleiden van mensen naar werk.
lk rond af, voorzitter. De vraag blijft voor ons of de bv de juiste vorm is. Toch zien we een wethouder
die samen met de ondernemers en de maatschappelijke organisaties in de stad gaat voor het helpen
van de mensen die op weg zrjn naar de arbeidsmarkt om die zo goed mogelijk te begeleiden. Dank.
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Amendement nr. í902-0 ingediend door D66, GroenLinks,2'6lZoetermeer, PDvZ, GDA
lnformatievoorziening gemeenteraad over Zoetermeers Werk Bedrijf

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari 2019;
gelezen het voorstel van het college over de Besluitvorming Zoetermeers Werkbedrijf;

constaterende dat:
r het college van Zoetermeer op 18 december besloten heeft de mogelijkheden te verkennen om

een Zoetermeers Werkbedrijf (Z/VB) met de bv als rechtsvorm op te richten. Een constructie met
de gemeente Zoetermeer als 100% eigenaar/aandeelhouder;

o door de keuze van de rechtsvorm bv de gemeenteraad op meer afstand zal komen te staan;

overwegende dat:
. het in het belang van de kaderstellende en controlerende taak van de gemeenteraad is om tijdig

over informatie te kunnen beschikken;
. dit volgens het advies van PROOF Adviseurs kan worden geborgd door in de statuten van de bv

nadere bepalingen op te nemen;

besluit:
o beslispunt 1 komt als volgt te luiden:

1 . 'op grond van artikel 160 lid 2 Gemeentewet de volgende wensen en bedenkingen te hebben
op het ontwerpbesluit van het college van 18 december 2018 over het Zoetermeers
Werkbedrijf:

. in de statuten van het ZWB wordt geborgd dat de gemeenteraad van Zoetermeer zal worden
geïnformeerd over:
o begrotingen en jaarrekeningen;
o agenda's en notulen van de Algemene Vergadering van de bv;
o dienstverleningsovereenkomst (SLA);
zodra deze documenten beschikbaar zijn'."

Amendement nr. 1902-P ingediend door D66, GroenLinks,Zól Zoetermeer, PDvZ, PvdA
Klachtrecht medewerkers Zoetermeers Werkbedrijf

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari2019',
gelezen het voorstel van het college over de Besluitvorming Zoetermeers Werkbedrijf;

constaterende dat:
o de colleges van de gemeenten Zoetermeer, Leidschendam-Voorburg en Rijswijk op 15 februari

2018 hebben aangegeven de gemeenschappelijke regeling DSW te willen beëindigen;
o het college van Zoetermeer naar aanleiding hiervan besloten heeft de mogelijkheden te

verkennen om een Zoetermeers Werkbedruf (A/t/B) op te richten en hiervoor op 18 december
2018 een ontwerpbesluit heeft genomen;

ovenivegende dat:
o in een moderne organisatie serieus aandacht wordt besteed aan klachten van medewerkers;

besluit:
. beslispunt I komt als volgt te luiden:

1. 'op grond van artikel 160 lid 2 Gemeentewet de volgende wensen en bedenkingen te hebben
op het ontwerpbesluit van het college van 18 december 2018 over het Zoetermeers
Werkbedrijf:
o in de statuten van het ZWB zal worden geborgd dat de medewerkers van de vennootschap

een klachtrecht hebben omtrent de gedragingen van het bestuur'."

De voorzitter: Mijnheer Zamani, gefeliciteerd met uw maidenspeech. (applaus)
De heer Van der Vlies. Voor ik vraag wie wil, vraag ik hem gelijk, want dat is ook een maidenspeech.

De heer Van der Vlies (Zó! Zoetermeer): Dank u wel voorzitter. Aan de hand van een oud Turks
spreekwoord wil ik het standpunt van Zol Zoetermeer toelichten. Dat luidt als volgt: Bind eerst uw ezel
stevig vast en vertrouw hem dan toe aan de hoede van Allah. U begrijpt, dit is een internationale
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variant op het gezegde 'vertrouwen is goed, maar controle is beter'. En vertrouwen is waar het om lijkt
te draaien in de discussie over het nieuwe Zoetermeerse Werkbedrijf. Dat komt voornamelijk doordat
het college bij het raadsvoorstel dat voorligt artikel 160, lid 2 van de Gemeentewet in stelling brengt.
Dat artikel spreekt over de bevoegdheid van het college om een stichting of vennootschap op te
richten. Aangezien voor het nieuwe werkbedrijf een bv als bedrijfsvorm gedacht is, ligt de
bevoegdheid tot besluiten tot de oprichting daarvan bij het college. Volgens hetzelfde artikel moet de
raad dan nog wel even in de gelegenheid worden gesteld wensen en bedenkingen mee te geven. Dat
heeft het college keurig gedaan. Volgens Zol Zoetermeer heeft het college dat echter in een te vroeg
stadium gedaan. Als we kijken hoe dat in andere gemeenten is gegaan, blijkt dat de raad daar
beschikking had over alle relevante informatie voordat er om wensen en bedenkingen werd gevraagd.
Die informatie is nu nog niet beschikbaar. Van de raad wordt dus vertrouwen gevraagd in de goede
bedoelingen van het college, en ook als het gaat om de manier waarop het college rekening zal
houden met onze wensen en bedenkingen.
Tegenover de bevoegdheden van het college om een bv op te richten staan verantwoordelijkheden
van de raad. De raad heeft die kaderstellende en controlerende rol, maar hoe kan de raad de
uitvoering van de bevoegdheden van het college nu controleren zonder meetbare doelen? Hoe kan de
raad financiële kaders meegeven als er geen businesscase is? We hebben het uitgebreid in de
commissie en met de wethouder besproken. Dat heeft een amendement opgeleverd waarin het
vervolgproces helder wordt vastgelegd. Dit amendement dienen we samen in met D66, Groenlinks,
PvdA, ChristenUnie-SGP, PDvZ en Fractie Van den Berg.
Voorzitter, natuurlijk is het niet nodig om ons te houden aan elk Turks spreekwoord. Maar met dit
amendement hebben we de zekerheid dat we bij het proces betrokken blijven. We gaan ervan uit dat
het college voortvarend aan de slag gaat, rekening houdend met alle wensen en bedenkingen van de
raad en zorgt dat er een prachtig werkbedrijf komt. Dank u.

Amendement nr. 1902-M ingediend door Zól Zoetermeer, D66, GroenLinks, PvdA, Fractie Van
den Berg, PDvZ, ChristenUnie-SGP
Zoetermeers Werkbedrijf verder u itwerken

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari2019;

besluit:
in het Raadsvoorstel 0637390378 Besluitvorming Zoetermeers Werkbedrijf (art. 160 lid 2
Gemeentewet) besluit 1 te vervangen door:
1. 'op grond van artikel 160 lid 2 Gemeentewet de volgende wensen en bedenkingen over het

ontwerpbesluit van het college van 1B december 2018 over het Zoetermeers Werkbedrijf te
hebben;

2. de raad wenst voor de besluitvorming in december 2019 te beschikken over:
a. alle benodigde afgeronde onderzoeken;
b. de checklist verbonden partijen in zijn geheel uitgewerkt, zodat voor de start van het

werkbedrijf alles bekend en geregeld is en er geen punten open blijven staan tot na de
oprichting;

c. de businesscase met de financiële uitwerking en de risico's;
3. de raad wenst voor de finale besluitvorming daarna te beschikken over het conceptbesluÍt en de

conceptstatuten voor het Zoetermeers Werkbedrijf, met daarin duidelijke regels over de wijze
waarop de gemeenteraad ztln kaderstellende en controlerende taak kan uitoefenen'."

De voorzitter: lk feliciteer u met uw maidenspeech. (applaus) Wie kan ik als volgende het woord
geven? De heer Nawijn. lk heb daarna staan mevrouw Brouwer, de heer Zinck, de heer Smitskam,
wie nog meer? mevrouw Meurs, mevrouw Frinking, de heer Boerboom, mevrouw Kraneveldt en
mevrouw Van den Berg. De heer Blansjaar. Wie nog meer? De heer Beij. Heb ik dan iedereen
genoemd? Dank u wel. De heer Nawijn.

De heer Nawijn (Lijst Hilbrand Nawijn): Dank u wel mijnheer de voorzitter, ik zal het kort houden gelet
op het late uur maar wat ons betreft, staan we achter het voorstel van het college de DSW om te
bouwen tot een werkbedrijf. We vinden ook dat daar overigens onze inwoners die onder de
Participatiewet vallen en die goede begeleiding naar werk verdienen onder moeten vallen.
Een van de belangrijkste punten die we hebben, en daar zouden we graag de mening van het college
over hebben, is de vraag welk modelje nou kiest voor zo'n werkbedrijf. Je kunt er een vennootschap
van maken, maar je kunt er ook een stichting van maken. Dus er zijn meerdere mogelijkheden en
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daarvan is ook afhankelijk hoe je daar invulling aan geeft. Bij een stichting zou een Raad van Toezicht
het meest voor de hand liggen, denk ik, zoals wij dat zien. Dat heeft dan wat ons betreft de voorkeur
omdat je dan minder direct als gemeenteraad er bovenop zit. Want als er 700 mensen werken, zal er
altijd wel wat gebeuren en als dat steeds in de gemeenteraad moet komen, hebben we daar niet
zoveel zin in.
Aan de andere kant kun je ook aandeelhouders hebben en die moeten dan een Raad van
Commissarissen hebben. Dat is op zichzelf een wat zachtere vorm, maar op zich ook een mogelijke
vorm. Maar wij willen dat deze twee mogelijkheden nog eens door het college worden uiteengezet;
wat zijn de voor- en nadelen van het aandeelhoudersvergaderingmodel of het stichtingsmodel, of bv?
We hebben als fractie alle vertrouwen in de rol die het college op zich zal nemen, vanuit de blijvende
verantwoordelijkheid voor de uitvoering van de Participatiewet. We wachten even het antwoord van de
wethouder af en komt ze niet voldoende tegemoet, dan zullen we gedwongen zijn een amendement in
te dienen, maar dat houden we nog even achter de hand. Dank u.

De voorzitter: Dank u wel. Mevrouw Brouwer

Mevrouw Brouwer (ChristenUnie-SGP): Dank u wel voorzitter. De afgelopen maanden hebben we
ons intensief bezig gehouden met de vraagstukken rond het nieuw op te richten Zoetermeers
Werkbedrijf. Het heeft lang geduurd voor er voldoende duidelijkheid was over het ontwerpbesluit van
het college over de vorm en inhoud van het werkbedrijf. Het heeft ons geholpen dat we, nadat we de
raadsbehandeling hadden uitgesteld, alsnog de benodigde adviezen en zienswijzen hebben
gekregen. Daarnaast hebben we waardering voor de manier waarop wethouder Van Driel de
eindeloze stroom vragen heeft beantwoord. Haar betrokkenheid bij het onderwerp geeft ons meer
vertrouwen in het vervolg. Want voorzitter, we staan niet direct te trappelen bij het idee van het college
om een overheids-bv op te richten. Als het je gaat om directe sturing en democratische controle, doe
je zoiets niet. Dan richt je een gemeentelijke afdeling in en daar zit je dan als wethouder bovenop.
Maar de afgelopen week hebben we steeds meer inzicht gekregen in de andere motieven die je kunt
hebben, zoals wendbaarheid in de markt en het vertrouwen van bedrijven. We hebben gezien dat het
college wil sturen op duurzame uitstroom en maatschappehjk rendement, eerder dan een
winststreven. Al met al willen we ons aansluiten bij de uitspraak van de Adviesraad Sociaal Domein:
'De argumenten voor een keuze tussen bv en gemeentelijke afdeling of andere vormen zijn niet
eenduidig en dwingend. Welke vorm ook wordt gekozen, een heldere politieke aansturing en
verantwoording blijft nodig.'
We hebben het amendement van Zól Zoetermeer mee-ingediend waarin wordt opgesomd over welke
informatie de raad wenst te beschikken voor de finale besluitvorming. Velen van ons hadden deze
informatie al gewenst voor vandaag, maar voor nu vertrouwen we het college het vervolg toe zonder
alle details al te kennen. Het ontwerpbesluit geeft ons daar voldoende reden toe. Maar reken maar dat
we straks met extra aandacht zullen kijken naar de businesscase en de statuten om te zien of de
discussies die we met de wethouder hebben gevoerd, terug te zien zrln in de voorstellen en, niet te
vergeten, of de uitgesproken mooie woorden en intenties stand houden in de onderhandelingsfase.
Dank u wel.

De voorzitter: Dank u wel. De heer Zinck

De heer Zinck (WD): Ondanks dat er veel mensen werden en worden geholpen door de DSW, zijn
de ontwikkelingen niet volledig naar tevredenheid verlopen en daarom wordt nu ingezet op
effectievere en rendabelere re-integratieactiviteiten. Wat is daarvoor nodig?
Ten eerste volgens de WD een heldere doelstelling. De WD ziet het als vanzelfsprekend dat het
ZWB zich ervoor gaat inzetten dat leerlingen die begeleiding behoeven en volwassenen met een
beperking een plek in de gewone bedrijven krijgen en dat er voor degenen die nog niet, of misschien
nooit, in een gewoon bedrijf kunnen werken, altijd een beschutte werkomgeving beschikbaar is. We
steunen daarom de voorstellen van PvdA en Groenlinks en dienen die mede in.
Ten tweede is er een organisatievorm nodig waarin het bedrijf optimaal ondernemerschap kan tonen.
De WD juicht de intentie toe om het Zoetermeers Werkbedrijf als een zakelijke en slagvaardige
organisatie op te bouwen met een zo groot mogelijke invloed vanuit het gemeentebestuur. De controle
door een Raad van Commissarissen c.q. Toezicht is volgens de Zoetermeerse WD niet noodzakelijk.
Sterker nog, dergelijke vormen van toezicht doen juist afbreuk aan de beoogde invloed en daarom zijn
we daar ook niet voor.
Wat is er nog meer nodig? Er zijn nog medewerkers nodig die de doelstellingen van het ZWB volledig
omarmen en met grote zakelijke en sociale competentie het nieuwe bedrijf vanaf dag 1 professioneel

50 Raad 18 februari 2019



runnen. Aan die eis zal niet iedere medewerker zomaat kunnen voldoen. Details hoe hiermee het
beste kan worden omgegaan, zijn naar oordeel van de WD adequaat geregeld in het werkcontract en
het arbeidsrecht in het sociaal plan.

De voorzitter: Gaat u afronden?

De heer Zinck (WD): Ja. De raad kan er volgens de Zoetermeerse WD erop vertrouwen dat de
gemeente deze instrumenten op verantwoorde wijze gaat hanteren. Dank u wel.

De voorzitter: Dank u wel. De heer Smitskam.

De heer Smitskam (PW): Voorzitter, de gemeente Zoetermeer overweegt een nieuw werkbedrijf op
te richten waarvan de gemeente voor 100% eigenaar wordt. Dit betekent dat de gemeente een grote
verantwoordelijkheid aangaat voor de mensen die er werken en financiële verplichtingen aangaat die
verstrekkende gevolgen kunnen hebben. De PW is er absoluut voor dat mensen met een
arbeidsbeperking aan werk worden geholpen en worden gestimuleerd tot participatie aan de
arbeidsmarkt. Kunnen en mogen werken, kunnen voorzien in je eigen inkomen en arbeidsvreugde
mogen beleven, zijn tenslotte een kostbaar goed.
Nu Leidschendam-Voorburg en Rijswijk zich terugtrekken uit het samenwerkingsverband binnen DSW
zullen we iets moeten doen om de betreffende groep mensen die hiervan afhankelijk is continuïteit in
het arbeidsproces te bieden. We hebben echter wel een aantal kritische noten die wat de PW betreft
duidelijkheid vereisen om te voorkomen dat we over enkele jaren de zure vruchten mogen plukken
van een financieel fiasco.
ln het verleden zijn plannen gemaakt met de directie van DSW over de koers van de komende jaren.
Een van de doelstellingen was dat DSW op termijn kostenneutraal diende te worden. Maar de
middelen om daarop te kunnen sturen, ontbraken. Plannen om een eigen werkbedrijf binnen
Zoetermeer te runnen zijn mooi en gegeven de huidige situatie noodzakelijk om mensen met een
arbeidsbeperking niet buiten spelte zetten. Maarwe hebben ook de nodige scepsis bijdeze plannen.
ln de visie van het college moet het Zoetermeers Werkbedrijf een zelfdragende organisatie worden
met onder andere een eigen management en staf. Het huidige DSW heeft ook een eigen
management en rapporteert aan de betrokken gemeenten. Waar zit het verschil tussen de oude en de
nieuwe situatie als het gaat om doelstellingen, uitvoerbaarheid en realisme?
Als we kijken naar de voorlopige begrote opstartkosten, € 750.000,00 in totaal, vragen we ons af of
het niet iets minder kan.
lk sla even een stukje over om binnen de tijd te blijven.
Welke middelen krijgt het management om te sturen op resultaten en kostenbeheersing? lndien voor
een bv-constructie wordt gekozen, is het niet ondenkbaar dat deze failliet kan gaan. En stel dat dat
gebeurt. Laten we alsjeblieft zorgvuldig zijn in het maken van keuzes omtrent dit risicovolle project.

De voorzitter: Mevrouw Meurs

Mevrouw Meurs (Zoetermeer Vooruit): Mensen met een arbeidsbeperking hebben vaak begeleiding
en aanpassingen nodig om te kunnen participeren op de arbeidsmarkt. Ztl zrln aangewezen op een
beschutte, beschermde werkomgeving en gemeenten zijn er verantwoordelijk voor dat deze
werkplekken er komen en blijven.
Op het ontwerpbesluit van het Zoetermeers Werkbedrijf heeft Zoetermeer Vooruit een aantal
bedenkingen en ik zal de belangrijkste aanstippen.
Om te beginnen zien we nog steeds de noodzaak niet om van DSW een apart Zoetermeers
Werkbedrijf te maken in de vorm van een overheids-bv. Maar dat lijkt een gelopen race. We richten
ons daarom op mogelijke verbeteringen.
Ten eerste vinden we het dan belangrijk dat de doelgroep Beschut werk expliciet wordt opgenomen in
de visie.
Ten tweede vinden we dat de huidige ambtenaren goed moeten worden beschermd en goed begeleid
moeten worden naar hun nieuwe functie.
Ten derde vinden we dat er een Raad van Commissarissen moet komen in plaats van een Raad van
Toezicht.
En als vierde en laatste punt vinden we het belangrijk dat ook aandacht wordt geschonken aan de
koppeling met de Jeugdwet. De doelgroepen Voortgezet onderwijs en middelbare scholieren die
begeleiding en bemiddelingstrajecten behoeven, worden niet benoemd in de visie. Voor al deze
onderwerpen zijn amendementen ingediend in de hoop dat de beslissing om te komen tot een
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overheids-bv beter en rechtvaardiger is.
Zoetermeer Vooruit is zich bewust van de verplichting om als gemeente op te komen voor de
zwakkeren in onze samenleving. Omdat het een voorlopig tweede koersbesluit is dat voorligt, waarop
we als raad onze wensen en bedenkingen kenbaar mogen maken, gaan we ervan uit dat er niets
wordt vastgesteld behalve de wensen en bedenkingen die we in het raadsbesluit opnemen.

Amendement nr. í902-N ingediend door Zoetermeer Vooruit
Aanvullende doelgroep

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari2019;
gelezen het voorstel van het college over de Besluitvorming Zoetermeers Werkbedrijf;

constaterende dat:
o het college op 18 december 2018 een ontwerpbesluit heeft genomen over het Zoetermeers

Werkbedrijf waarin de doelgroepen waarop het Zoetermeers Werkbedrijf zich richt, worden
omschreven;

overwegende dat:
. in de visie een koppeling met de Jeugdwet ontbreekt. De doelgroepen voortgezet speciaal

onderwijs (vso) en (middelbare) scholieren, met name de groep 18+ met beperkingen, die een
begeleidings- en bemiddelingstraject behoeven, worden niet benoemd. Er is een groep voor wie
het lepen van stage al moeilijk is, dagbesteding niet wenselijk is en beschut werk (tijdelijk) een
uitkomst kan bieden. Nauw contact met vso-scholen, (middelbare) scholen en
opleidingsinstellingen in Zoetermeer en omgeving is wenselijk voor een goede bemiddeling en
begeleiding naar werk, in de visie vinden we daar niets over terug;

besluit:
. beslispunt I komt als volgt te luiden:

'op grond van artikel 160 lid 2 Gemeentewet de volgende wensen en bedenkingen te hebben op
het ontwerpbesluit van het college van 18 december 2018 over het Zoetermeers Werkbedrijf:
De doelgroep voortgezet speciaal onderwijs en (middelbare) scholieren, met name de groep 18+
met beperkingen, die begeleiding en bemiddelingstraject behoeven, dient expliciet opgenomen te
worden in de visie'."

De voorzitter: Dank u wel. Mevrouw Frinking.

Mevrouw Frinking (CDA): Voozitter, voor het CDA Zoetermeer staat bij het Zoetermeers Werkbedrijf
heel duidelijk de kwetsbare medemens voorop en de werkgever centraal. We herkennen dat in het
voorstel van het college over de inhoud en vorm van het Zoetermeers Werkbedrijf tot een overheids-
bv. Eerdere bedenkingen die mijn collega Fred Verhoeven in de commissievergadering heeft geuit,
zrjn grotendeels weggenomen. Daarvoor dank aan het college. Er blijven echter nog twee wensen
over.
CDA Zoetermeer is van mening dat voor een goede checks & balances in de nieuwe organisatie een
Raad van Commissarissen noodzakelijk is. Als we de aansturing via een bv serieus nemen, hoort
daar logischerwijs een Raad van Commissarissen bij. lnvloed van college en gemeenteraad zijn nog
steeds vezekerd en daarom dienen we een amendement in.
Het CDA Zoetermeer gaat mee in de gedachte dat de overheids-bv wendbaar en flexibel moet zijn en
goed moet aansluiten op de wereld van de ondernemers, maar ook de verschillende klantgroepen
stellen hoge eisen aan het personeel dat de begeleiding uitvoert. En ook hier geldt dat als we de
nieuwe vorm serieus willen nemen, de organisatie, maar ook het personeel daar de beste toerusting
voor verdient. Daarom dienen we ons tweede amendement in. En dat gaat over
personeelsontwikkeling, waarin echt de best passende mensen in het nieuwe werkbedrijf aan de slag
gaan.
Daarnaast adviseren we het college een WOR op te richten waardoor de medezeggenschap in het
proces nog beter tot zijn recht kan komen.
Voorzitter, kwetsbare mensen aan het werk helpen bij ondernemers, is een moeilijk maar dankbare
taak. We steunen het college in de aanpak en denken dat met het uitvoeren van onze wensen zoals
verwoord in onze amendementen het nog beter gaat lukken. We wensen het college succes met het
vervolg.
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Amendement nr. 1902-5 ingediend door CDA, Zoetermeer Vooruit, PvdA
Personeelsontwikkeling

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op í8 februari2019;
gelezen het voorstel van het college over de Besluitvorming Zoetermeers Werkbedrrlf;

constaterende dat:
o het personeelde voornaamste kritische succesfactor is;
. op basis van de nieuwe missie, visie en strategie en taken, andere competenties, attitude en

werk- en denkniveau wordt gevraagd;
a

overwegende dat:
o de klanten en opdrachtgevers van het Zoetermeers Werkbedrijf recht hebben op kwalitatief

hoogstaande begeleiding naar werk en op het werk;
. het niet plaatsen van de juiste manivrouw op de juiste plaats een groot afbreukrisico vormt voor

de betrokken werknemer, de klanten, opdrachtgevers evenals voor de nieuwe organisatie in
termen van uitkeringskosten;

besluit:
. beslispunt I komt als volgt te luiden:

'op grond van artikel 160 lid 2 Gemeentewet de volgende wensen en bedenkingen te hebben op
het ontwerpbesluit van het college van '18 december 2018 over het Zoetermeers Werkbedrijf:
o alle medewerkers waarvan de taken/functie, werk-denkniveau en/of andere competenties

en/of attitude vraagt, dienen uit oogpunt van een zorgvuldig HRM-beleid, een onafhankelijk
assessment te krijgen aan de hand van de nieuwe eisen; in het advies van het assessment
kan het volgende worden vastgesteld: a. direct geschikt, b. geschikt te maken binnen een jaar,
c. ongeschikt.

o de niet-geschikte medewerkers worden herplaatst binnen de gemeente Zoetermeer'."

Amendement nr. í902-T ingediend door CDA, Zoetermeer Vooruit
Personeelsontwikkel i n g

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari 2019',
gelezen het voorstel van het college over de Besluitvorming Zoetermeers Werkbedrijf;

constaterende dat:
. de gemeenteraad wilsturen op hoofdlijnen;

overwegende dat:
. in het advies een te beperkte invullíng wordt gegeven aan het zelfstandig functioneren van de bv;

besluit:
r beslispunt 1 komt als volgt te luiden:

'op grond van artikel 160 lid 2 Gemeentewet de volgende wensen en bedenkingen te hebben op
het ontwerpbesluit van het college van 18 december 2018 over het Zoetermeers Werkbedrijf:
binnen de bv dient een Raad van Commissarissen ingesteld te worden. Deze Raad van
Commissarissen moeten bestaan uit leden met een commerciële, financiële en
medezeggenschapsachtergrond, waarbij een van de leden wordt benoemd op voorstel van de
ondernemingsraad'."

De voorzitter: Dank u wel. De heer Boerboom

De heer Boerboom (Groenlinks): Voorzitter, ik neem het over van mijn collega die helaas is geveld
door de griep, dus het was even passen en meten vandaag, maar volgens mij hebben we toch nog
een mooi verhaal om het GroenLinksverhaalte vertellen.
Voorzitter, het opzetten van een Zoetermeers Werkbedrijf is een belangrijke verandering voor de stad.
Dit vraagt om een zorgvuldig proces en om deze redenen hebben we als raadsleden de afgelopen
weken veel gevraagd en veel gezegd over de inhoud en vorm van het Zoetermeers Werkbedrijf. lk
moet toegeven dat het niet makkelijk is geweest een beeld te vormen over dit werkbedrijf, over de
juridische vorm en welke eventuele gevolgen het kan hebben voor de doelgroep.
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Vanavond wil ik nogmaals benadrukken dat voor Groenlinks de mensen vooropstaan. Wat ons
betreft, moet het werkbedrijf in alles uitstralen niet voor, maar met de medewerker op zoek te gaan
naar een passende werkplek of ontwikkeltraject. Ook als het financieel slecht gaat, moet de
persoonlijke aandacht voor onze kwetsbare inwoners vooropstaan.
De afgelopen jaren zijn hier mooie stappen in gemaakt door proeftuinen als Zoete Kruimels en het in
beweging krijgen van medewerkers. Key hierbij is de persoonlijke aandacht. Wat Groenlinks betreft,
nemen we de ervaringen hiervan mee bij de verdere uitwerking van de financiële kaders en we dienen
daarom een amendement in samen met de PvdA en Fractie Van den Berg.
Wanneer het gaat om de mensen, is het ook belangrijk om te streven naar een inclusieve
arbeidsmarkt. Dat betekent aandacht voor alle doelgroepen. De Adviesraad Sociaal Domein vraagt in
een rapport expliciet aandacht voor de doelgroep van 1B-plus met beperkingen en het voortgezet
speciaal onderwijs. Dit sluit geheel aan bij datgene waar GroenLinks de afgelopen jaren al structureel
aandacht voor heeft gevraagd, om te zorgen dat er een betere aansluiting is tussen jeugd en
volwassenheid. We dienen daarom samen met de PvdA, PDvZ, WD, D66 en Fractie Van den Berg
een amendement in.
Tot slot zullen we een aantal amendementen mede-indienen die het werkbedrijf omvormen tot een
bedrijf dat draait om de ontwikkeling van mensen en de raad de kans geeft om hierop te blijven sturen.
Dank u wel.

Amendement nr. í902-U ingediend door GroenLinks, PvdA, PDvZ, WD, Fractie Van den Berg,
D66
Doelg roepen Zoetermeers Werkbedrijf

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering br.yeen op 18 februari 2019;
gelezen het voorstel van het college over de Besluitvorming Zoetermeers Werkbedrijf;

besluit:
. beslispunt 1 komt als volgt te luiden:

'1. op grond van artikel 160 lid 2 Gemeentewet de volgende wensen en bedenkingen te hebben
op het ontwerpbesluit van het college van í B december 2018 over het Zoetermeers Werkbedrijf:
voortgezet speciaal onderwijs (vso) en middelbare scholieren, met name de groep 18-plus met
beperkingen, die begeleiding en bemiddelingstraject behoeft, als doelgroep toe te voegen in
aanvulling op de in artikel 2a. van het ontwerpbesluit genoemde klantgroepen'."

Amendement nr. 1902-V ingediend door GroenLinks
Leren van ervaringen

"De raad van de gemeente Zoetermeer in vergadering bijeen op 18 februari 2019;
gelezen het voorstel van het college over de Besluitvorming Zoetermeers Werkbedrijf;

besluit:
o beslispunt 1 komt als volgt te luiden:

'op grond van artikel 160 lid 2 Gemeentewet de volgende wensen en bedenkingen te hebben op
het ontwerpbesluit van het college van L8 december 2018 over het Zoetermeers Werkbedrijf:
Bij het inhoudelijk vormgeven, en de op te stellen financiële kaders van het Zoetermeers
Werkbedrijf de evaluatie en eerdere positieve ervaringen van het actieplan 'Sociale Activering
onbenutte kwaliteiten en de Proeftuin 'Aandacht werkt' mee te nemen'."

De voorzitter: Dank u wel. Mevrouw Kraneveldt.

Mevrouw Kraneveldt (PvdA): Dank u wel voorzitter. De PvdA wil dat iedereen een waardige bijdrage
kan leveren aan onze maatschappij en zeker is van passend werk. Bij de DSW en haar partners
werken enthousiaste mensen die zich met passie inzetten en dat moet zo blijven. We zijn blij met de
inzet van de gemeente en de begeleiding van DSW. We merken dat hen er alles aan gelegen is om
van het Zoetermeers Werkbedrijf een succes te maken. We hebben wel nog vragen over governance
en over zekerheden voor het huidige personeel, over toekomstige kansen bij werkgevers en over de
financiële positie. Maar we begrijpen ook dat nog geen antwoord kan worden gegeven op alle vragen.
Daarom steunen we het koersbesluit en geven we via amendementen van onszelf en anderen
aandachtspunten mee.
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Het zal helaas niet voor iedereen mogeljk zijn om begeleid te worden naar regulier werk en daarom
wil de PvdA dat aan de primaire taken van het Zoetermeers Werkbedrijf ook wordt toegevoegd: het
bieden van beschut werk aan mensen die niet in staat zijn te werken bij een externe werkgever. Dit
amendement wordt breed gesteund in de raad, waarvoor dank. Daarnaast vinden we het belangrijk
dat ook jongeren uit het speciaal ondenivijs terechtkunnen bij het Zoetermeers Werkbedrrjf. Daarom
steunen we de amendementen hiertoe van Zoetermeer Vooruit en GroenLinks.
Belangrijk aandachtspunt is ook het personeel. Mochten medewerkers niet geschikt zijn voor hun
nieuwe taken en daar ook gelukkig van worden, dan moeten zij niet verplicht worden om mee te gaan
naar de ZWB. Het amendement van het CDA dat een assessment voorschrijft als dat het geval is,
dienen we mede in, en ook steunen we het amendement van D66 dat klachtenrecht voor het
personeel regelt.
Tot slot de organisatievorm. LHN en CDA willen respectievelijk een Raad van Toezicht en een Raad
van Commissarissen instellen. Wrj wachten eerst reactie van het college op die voorstellen af. Daar
zijn we nog niet uit. Dank u wel.

Amendement nr. 1902-W ingediend door PvdA, Zoetermeer Vooruit, GroenLinks, Zól
Zoetermeer, D66, CDA, SP, Fractie Van den Berg, WD, PDvZ
Extra primaire taak Zoetermeers Werkbedrijf

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 1B februari2019;
besluit:
o in raadsvoorstel nr. 0637390378 Besluitvorming Zoetermeers Werkbedrijf aan het lijstje met

wensen en bedenkingen het volgende punt toe te voegen:
dat het college in zijn definitieve besluit als vierde primaire taak van het Zoetermeers Werkbedrijf
toevoegt: 'Bieden van beschut werk aan mensen die niet in staat zijn om te werken bij een
externe werkgever en dus niet naar werk in een reguliere setting geleid kunnen worden'."

De voorzitter: Dank u wel, het woord is aan mevrouw Van den Berg.

Mevrouw Van den Berg (Fractie Van den Berg): Voorzitter en aanwezigen, allereerst hartelijk dank
aan de wethouder voor haar inzet en betrokkenheid bij dit onderwerp.
Het Zoetermeers Werkbedrijf wil iedereen met een afstand tot de arbeidsmarkt ondersteunen en
begeleiden, dat is een mooi uitgangspunt. Er zijn veel mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt
vanwege psychische problemen, of door niet-erkende ziektes en aandoeningen, vanwege huiselijke
problematiek, of uit onvermogen om het eigen leven op een goede manier in te richten. Het vergt niet
alleen begeleiding op maat en beschermde werkplekken, maar ook een cultuuromslag bij werkgevers.
Fractie Van den Berg ziet daarin binnen de vorm van een bv een mooie rol weggelegd voor het
Zoetermeers Werkbedrijf. De bv kan een mogelijkheid geven om te laten zien dat alle participanten
volwaardige werknemers kunnen zijn.
Dat neemt niet weg dat er ook aan dÍt plan risico's kleven. Niet alleen financiële risico's, maar Fractie
Van den Berg denkt hierbij ook aan de meest kwetsbaren binnen de Participatiewet voor wie zelfs
vrijwilligerswerk al een enorme drempel is om over te gaan. De behoeftes en belangen van de meest
kwetsbaren moeten beschermd worden. Niemand heeft er iets aan wanneer deze mensen niet goed
begeleid worden. Hoe meer kwalitatieve aandacht we besteden aan de doelgroepen die we op weg
willen helpen, hoe meer plezier deze doelgroepen zullen ondervinden in het traject naar werk, hoe
meer zelfuertrouwen zij zullen opbouwen en zich kunnen ontwikkelen in de richting die zij wensen en
echt kunnen participeren. Dat is de winst die het Zoetermeers Werkbedrijf kan maken. Mits er echter
zorgvuldig wordt omgegaan met de begeleiding van de mensen met de grootste afstand tot de
arbeidsmarkt. Daarom zal Fractie Van den Berg een aantal amendementen steunen en mee-indienen
die dit ten doel hebben.
Ook vindt Fractie Van den Berg het belangrijk dat de bv goed door de raad gecontroleerd wordt.
Daarom dient Fractie Van den Berg een aantal amendementen mee in om dit te waarborgen en steunt
ook een paar amendementen die kunnen helpen de kaderstellende taken van de raad vast te stellen.
lk rond af. Als alle puntjes op de i worden gezet heeft Fractie Van den Berg alle vertrouwen in het
ZWB. Hartelijk dank.

De voorzitter: Dank u wel. De heer Blansjaar.

De heer Blansjaar (PDvZ): Dank u wel voozitter. Ook wij hebben te maken met een ziek
commissielid die met een zware longontsteking ligt, dus ik heb ook niet alles kunnen bijhalen wat
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afgesproken is, maar de PDvZ kan wel instemmen met het onderbrengen van het werkbedrijf in een
zelfstandige bv.
Hierbij tekenen we wel aan dat er goed toezicht geregeld moet zijn. We steunen daarom ook wat
amendementen h ieromtrent.
We hebben wel nog wat bedenkingen bij de ambtenaren die overgaan naar het zelfstandig
werkbedrijf. Het marktgericht denken is anders dan ambtelijk denken en ik hoop dat ze daar wel goed
in worden begeleid. Tot zover, voorzitter.

De voorzitter: Dank u wel. De heer Beij.

De heer Beij (SP): Dank voorzitter, privatisering en de SP is over het algemeen niet een heel erg
goed huwelijk en om nu te zeggen dat de SP staat te springen voor een overheids-bv, nee. Het is wel
zo dat de mens altrjd voorop dient te staan, welke vorm het nu wordt. Of het nu door de gemeente
gerund wordt of door de particuliere sector. lk ben zelf aanwezig geweest bij de eerste
commissievergadering. Brj de tweede kon ik helaas niet aanwezig zr1n, maar ik heb het wel
teruggekeken. De wethouder heeft ook, moet ik eerlijk zeggen, daadwerkelijk alles uit de kast
getrokken om de vragen te beantwoorden en extra informatie te geven. Dus dat is heel erg fijn.
Zoals ik al zei, het gaat om de mens en dan de mensen die het wat zwaarder hebben dan de
gemiddelde. Ook bij de huidige sociale werkplaats zitten die en daarom moet er altijd ruimte blijven
voor beschut werk. We zijn ook blij dat er partijen zijn die daar een voorstel voor hebben ingediend.
En die dienen we dan ook met alle liefde mede in.
Ook de SP is er nog niet over uit of het nu een Raad van Commissarissen of een Raad van Toezicht
moet worden. Dus ik sluit me graag aan bij de PvdA, ik wacht daar het antwoord van de wethouder
nog even op af alvorens ik daar een beslissing over neem. En voor de rest, nogmaals ik begon
mijnbetoog met'ik sta er niet om te springen' en de DSW had kunnen en mogen blijven wat de SP
betreft, maar laten we alstublieft goed zorgen voor de mensen die er werken die de hulp nodig hebben
en laten we ze goed blijven begeleiden. Er ligt een belangrijke taak voor de gemeente daarin. Dank u
welvoorzitter, we wachten het af.

De voorzitter: Dank u wel. lk kijk even of het college direct kan antwoord of dat er nog tijd nodig is.
Hoe lang? Een minuut? Laten we dan even vijf minuutjes schorsen, lijkt me. MevrouwVan der Meer.

Mevrouw Van der Meer (Zó! Zoetermeer): lk neem even het woord als nestor van deze raad want
over precies een minuut is er iemand hier jarig die voor ons van buitengewoon belang is, dat is de
heer Nico Rexwinkel, die daar zit. En ik denk dat als we zo gaan schorsen, hij is om 24.00 uur jarig,
we hem dan even allemaal kunnen feliciteren.

De voorzitter: Dan schorsen we voor vijf minuten, dus tot 00.05 uur

Schorsing

De voorzitter: lk heropen de vergadering, het woord is aan wethouder Van Driel.

Wethouder Van Driel: Dank u wel voorzitter. We hebben een mooi proces met elkaar gehad en ik
vond het heel leuk om terug te horen hoe u dat ervaren heeft. Want zo hebben wij dat ook ervaren,
met ons team van ambtenaren en met onze collega's, maar ook met de collega-wethouders Rosier en
ledema die hierbij nauw betrokken zijn.
Het is een nieuw proces. Een proces waarin we u vragen om wensen en bedenkingen mee te geven
en die wensen en bedenkingen worden door u geamendeerd. Dat is wat u ons meegeeft als richting,
als college. Dat betekent dat al mijn discussie en toelichting voor u in de commissie heeft gezeten
want dit is iets waarvan we aan u vragen: Wat krrjgen we van u mee? Dus eigenlijk ga ik u nu niet
adviseren over positief en negatief want dat voelt ook niet goed en dat klopt ook niet met wat u van
ons verwacht en wat we van u willen ontvangen. Dat betekent dat we de geamendeerde wensen en
bedenkingen meekrijgen en ook meenemen in onze zienswijze. En ook de externe rapporten die we
hebben ontvangen, de adviezen van de verschillende OR'en en de adviezen van de Adviesraad
Sociaal Domein en dat het college op basis daarvan in maart een besluit neemt en dat we uiteraard
ook bij u terugkomen om te laten zien hoe we dat gaan aanpakken en wat wel en niet in welke mate is
meegewogen. En dat is eigenlijk wat ik op dit moment met u daarover zou willen delen.

De voorzitter: lk zie nog een vraag van mevrouw Frinking.
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Mevrouw Frinking (CDA): Van een aantal amendementen is gezegd door verschillende partijen: 'We
horen graag van de wethouder omdat we een aantal zaken niet kunnen overzien'. Kunt u niet een tipje
van de sluier oplichten van hoe u daarnaar kijkt? Want dat bepaalt natuurlijk ook hoe we met de
stemmingen omgaan. Want anders hoeven we niet te stemmen.

Wethouder Van Driel. Dat begrijp ik, maar in de commissie heb ik dat tipje van de sluier een aantal
keren al opgelicht, in de discussie, maar ook in de beantwoording van de schriftelijke vragen. En nu is
het moment dat we daar met het college naar gaan kijken. Dus ik denk niet dat het goed is om nu op
een of twee dingen wel in te gaan want dan zou het om mijn mening gaan en dat is niet wat het
college kan doen. Het college moet nu in zijn geheel naar dat hele aanbod kijken en daar de
overkoepeling in vinden van wat we kunnen meenemen in onze besluitvorming.

De voorzitter: Mevrouw Frinking.

Mevrouw Frinking (CDA): Nog even aanvullend, er zit nu een amendement van ons in voor een Raad
van Commissarissen en de LHN had een voorstel om na te denken over Raad van Toezicht, is het
dan de bedoeling dat we beide amendementen aannemen en dat u daar dan mee aan de slag gaat?

Wethouder Van Driel: Het amendement van de LHN is nog niet ingediend. En op het moment dat dat
wel ingediend zou worden, zou ik u inderdaad vooral adviseren om een van de twee amendementen
aan te nemen omdat dat met elkaar wel opvallend zou zijn.

De voorzitter: De heer Nawijn

De heer Nawijn (Lr1st Hilbrand Nawijn): Dank u wel. lk ben het met mevrouw Frinking eens, waar het
ons om gaat, is beide modellen naast elkaar te zetten, Raad van Commissarissen en Raad van
Toezicht en dat aan de raad te presenteren. lk denk dat dat belangrijk is om het besturingsmodel van
die overheids-bv duidelijk te hebben. En waar kiezen we dan voor? Gaat dat komen in de stukken die
u nog in maarUapril naar de raad stuurt?

Wethouder Van Driel: Dat hangt ervan af of dat een wens of bedenking is die wij meekrijgen van u als
raad oÍ dat we dat... Er is ook door de adviesraad iets over gezegd en door PROOF is er iets over
gezegd. Ook van de OR heb ik, dacht ik, iets daarover gelezen. Dat wordt dan allemaal meegenomen
door het college in de totale afweging.

De voorzitter: De heer Zamani.

De heer Zamani (D66): Dank voorzitter. Een vraag aan de heer Nawijn. Weet de LHN dan nog niet
voor welke vorm zij kiezen, of het een stichting of een bv wordt? Want volgens mij staat in de stukken
toch duidelijk dat de keuze van de wethouder uitgaat naar een bv.

De heer Nawijn (Lijst Hilbrand Nawijn): Met een bv hebben we geen probleem, maar het gaat ons
erom hoe de besturing in elkaar zit en dat we dat nog even met elkaar moeten afwegen want dat is
wel van belang. Zoals bijvoorbeeld de motie van het CDA, die gaat over de Raad van
Commissarissen. Het is natuurlijk heel erg van belang of je zo'n raad gaat instellen of een Raad van
Toezicht of nog iets anders. Wat ons betreft, moet er wel iets komen want anders kun je zo'n bv niet
besturen.

De voorzitter: De heer Zamani nog

De heer Zamani (D66): Dan nog een vraag aan de wethouder, voorzitter. We zijn bang dat een RvC,
de WD noemde dat ook al, juist tegenwicht gaat bieden aan de gemeente in plaats van aan het
bestuur en we zijn bang dat daarmee het doel van het Zoetermeers Werkbedrijf in gevaar komt. Deelt
het college die mening?

Wethouder Van Driel: Dank u wel voor uw vraag. Dat is iets waar het college zich de komende weken
over gaat buigen. Daar is in de technische beantwoording van de vragen wel iets over toegelicht.

De voorzitter: Mevrouw Meurs.
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Mevrouw Meurs (Zoetermeer Vooruit): Dank u wel, voorzitter. Hoor ik de wethouder zeggen dat alle
amendementen die zijn ingediend of voorliggen nu als wens of bedenking overgenomen kunnen
worden?

Wethouder Van Driel: Voor zover ik het proces goed heb begrepen, want het is een try-out, in dit
geval, is het zo dat u wensen en bedenkingen met elkaar formuleert en dat daar amendementen op
worden opgesteld en dat u straks gaat stemmen welke amendementen u aanneemt. Die worden
meegegeven aan het college.

De heer Nawijn (Lijst Hilbrand Nawijn): Dan dien ik nog een amendement in.

Amendement nr. í902-X ingediend door LHN
Zoetermeers Werkbed rijf

"De gemeenteraad van Zoetermeer, in vergadering bijeen op 1B februari20l9;

uit de stukken over het Zoetermeers Werkbedrt1f (ZWB) blijkt dat:
o Zoetermeel het Z/VB wil oprichten voor alle klantgroepen die vallen binnen het Sociaal

Domein en het college daartoe een voornemen tot besluit heeft genomen voor een
privaatrechtelijke rechtshandeling met een bv als rechtsvorm'

. voor verrichten hiervan en voor vorm en inhoud van de rechtspersoon het college bevoegd
is, echter niet eerder dan dat de raad wensen en bedenkingen kenbaar heeft kunnen maken;

r bedoelde klantgroepen, waaronder die van de DSW alle aandacht en zorg verdienen, nodig
voor het opbouwen van een bestaan en voor de begeleiding naar passend werk;

. uit de overwegingen en adviezen blijkt dat voorkeur voor het besturingsmodel uitgaat naar
een algemene vergadering van aandeelhouders (hierna AVA) en een bestuur (directie);

. daarmee voor het scheiden van rollen en verantwoordelijkheden een te beperkte invulling
wordt gegeven aan de verzelfstandiging en deze het beste wordt geborgd door een
besturingsmodel met een Raad van Toezicht;

. blUvende betrokkenheid van college en raad kan worden vastgelegd in de statuten Zwanenburg;

besluit raadsbesluit 0637390378 als volgt te wijzigen:
beslispunt 1 komt als volgt te luiden:
'op grond van artikel 160 lid 2 Gemeentewet de volgende wensen en bedenkingen te hebben
op het ontwerpbesluit van het college van í 8 december 2018 over het Zoetermeers Werkbedrijf:
als besturingsmodelte kiezen voor een algemene vergadering van aandeelhouders en/of
een Raad van Toezicht en een directie (desgewenst als raad van bestuur)'."

De voorzitter: lk denk dat er geen behoefte is aan een tweede termijn? Nee.

Mevrouw Van der Meer (Zo! Zoetermeer): Wel om even te schorsen voorzitter, want dit is niet handig
zoals het nu gaat. Kunnen we dan even schorsen voor nader overleg?

De voorzitter: Het amendement komt nog. Hoeveel minuten? Acht minuten, tot 00.20 uur geschorst.

Schorsing

De voorzitter: lk heropen de vergadering. Degenen die te laat zijn, krijgen de boete thuisgestuurd, die
gaat in het potje van de raad. Kunnen we tot besluitvorming overgaan? Dat is het geval.
Amendement M. Behoefte aan stemverklaring? Ja, mevrouw Brouwer.

Mevrouw Brouwer (ChristenUnie-SGP): Voorzitter, ik wil graag een algemene stemverklaring over de
komende stemmingen afleggen. We hebben als fractie besloten dat we een aantal open deuren mee
zullen intrappen, ook al zouden we dat zelf in dit stadium niet gedaan hebben.

De voorzitter: Open deuren intrappen, daar is heel wat over te zeggen. Maar dat zal ik niet doen.
Verder nog? Nee. Wie is voor amendement M?
Voor zijn de fracties van SP, PvdA, Fractie Van den Berg, PDvZ, Groenlinks, D66 ChristenUnie-SGP
Zol Zoetermeer, PW, 19 voor, 18 tegen; aangenomen.
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Amendement N. Mevrouw Meurs.

Mevrouw Meurs (Zoetermeer Vooruit): Dank u wel voorzitter. We zijn tot de conclusie gekomen dat
amendement N vrijwel identiek is aan U, dus we trekken N in.

De voorzitter: Amendement N is ingetrokken, dank u wel.
Amendement O. Behoefte aan stemverklaring? Niet het geval. Mag ik zien wie voor amendement O
ztln?
Voor zijn D66, Groenlinks, PDvZ, Fractie Van den Berg, PvdA, SP, CDA, Zoetermeer Vooruit,
ChristenUnie-SGP enZol Zoetermeer, 23 voor, '14 tegen; aangenomen.
Amendement P. Behoefte aan stemverklaring? Niet het geval. Mag ik zien wie voor amendement P
ztln?
Voor zijn SP, PvdA, Fractie Van den Berg, Groenlinks, PDvZ, D66, Zoetermeer Vooruit,
ChristenUnie-SGP, Zól Zoetermeer en de PW, 21 voor,16 tegen; aangenomen.
Amendement S. Behoefte aan stemverklaring? Ja, de heer Boerboom.

De heer Boerboom (Groenlinks): Dank u wel voorzitter, we delen het feit dat het belangrijk is om
aandacht te hebben voor de belangen van onze medewerkers, maar we vinden dit iets te veel sturen
op bedrijfsvoering en zullen daarom het amendement niet steunen.

De voorzitter: Dank u wel, andere stemverklaringen? Niet het geval. Wie is voor amendement S?

Voor zijn het CDA, Zoetermeer Vooruit, PDvZ, Fractie Van den Berg, PvdA, SP, 11 voor, 26 tegen;
verworpen.
Amendement T. Stemverklaring? De heer Zamani.

De heer Zamani (D66): Voorzitter, we begrijpen het amendement, toch zullen we tegen stemmen
omdat we bang zijn dat de RvC juist tegenwicht gaat bieden aan de gemeente en daardoor de
doelgroep in gevaar komt. Dank.

De voorzitter: Andere stemverklaringen? Niet het geval, wie is voor amendement T?
Voor zijn LHN, CDA, Zoetermeer Vooruit, 11 voor, 26 tegen; verworpen.
Amendement U. Behoefte aan stemverklaring? Niet het geval. Mag ik zien wie voor amendement U
zijn?
Voor GroenLinks, Fractie Van den Berg, PvdA, SP, D66, ZoetermeerVooruit, ChristenUnie-SGP, WD
en LHN, o, volgens mij bent u gewoon te laat, maar we zetten u erbij. Nee hoor, PDvZ ook, 29 voor, 8
tegen, aangenomen.
Amendement V. Behoefte aan stemverklaring? Niet het geval. Wie is voor V?
Voor zijn PDvZ, LHN, Fractie Van den Berg, Groenlinks, neem me niet kwalijk. Opnieuw. lk zou
zeggen, we schorsen en gaan morgenochtend door. Maar dat zal ik u niet aandoen, opnieuw.
Voor zijn PDvZ, Groenlinks, Fractie Van den Berg, PvdA, SP, D66, ChristenUnie-SGP en de PW, 17
voor, 20 tegen; verworpen.
Amendement W. Behoefte aan stemverklaring? Niet het geval. Mag ik zien wie voor amendement W
zln?
Alle Íracties met uitzondering van LHN en PW, 30 voor, 7 tegen; aangenomen.
Amendement X. Behoefte aan stemverklaring? Niet het geval. Mag ik zien wie voor X zijn?
Voor zijn LHN, PW, CDA en Fractie Van den Berg, 12 voor, 25 tegen; verworpen.
Dan ga ik kijken of ik met u, zonder dat we mensen geweld aandoen dat ze niet netjes hun
amendement kunnen toelichten, vlot door kunnen gaan.
De wensen en bedenkingen zelve nog, geamendeerd, niet het raadsbesluit. Het geamendeerde
besluit wensen en bedenkingen. Mag ik zien wie daarvoor zrln? Het geamendeerde besluit nog?
Dat is met algemene stemmen aangenomen.

d. Raadsvoorstel Rekenkamerondezoek Effectiviteit van du u rzaam in kopen

De voorzitter: Dan d. Er is door de heer Van Steenis gevraagd een amendement te mogen indienen
en het is tevens zijn maidenspeech. Het kan nooit zijn schuld zijn dat het na twaalven wordt, want dat
is het al. Gaat uw gang.

De heer Van Steenis (Groenlinks): Dank u voozitter. Geachte leden van de raad, college,
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aanwezigen ambtenaren en belangstellenden in de zaal, en natuurlijk ook nog de mensen thuis.
Ditmaal gebruik ik iets meer spreektijd, eenmalig, en daar ga ik geen gewoonte van maken, want ik
ben een voorstander van effectief vergaderen. Daar zijn we overigens als raadsleden zelf
verantwoordelijk voor met een belangrijke rol voor het presidium, de griffie in de voorbereidingen, en
uiteraard de voorzitter tijdens de vergadering zelf. U heeft hem vanavond zien optreden.
Waarom iets langer? Om een keer duidelijk aan te geven waarom ik hier sta. Mijn partij Groenlinks en
ook ikzelf maken ons zorgen, zorgen over hoe we met onze planeet omgaan. Hoe we de planeet
uitputten qua grondstoffen, olie, gas, edelmetalen, en ook de overproductie in de landbouw, kappen
van tropische oenryouden, waar palmolieproductie en soja wordt gekweekt en we roofbouw op onze
planeet plegen. We zien door menselijk toedoen afstervende koralen en uitstervende insecten. U heeft
er ongetwijfeld eerder over gehoord. En natuurlijk het ongebreideld blijven uitstoten van CO2, een
belangrijke veroorzaker van het broeikasgas, waardoor het klimaat verandert, de ijskappen en
gletsjers smelten met gevolg dat het zeeniveau stijgt. Daar merk je hier heel lang niets van, totdat het
over de dijken stroomt, zoals in 1953, en blijkt dat we echt meters onder zeeniveau leven. Voor
Nederland en voor ons in Zoetermeer een bedreiging. Kijken we iets verder dan Zoetermeer, gaat het
over de hele Randstad met ongeveer 10 miljoen mensen en een groot gedeelte van de Nederlandse
economische bedrijvigheid die daarmee direct bedreigd wordt. Dat zou toch te denken moeten geven?
En die zorgen die ik heb zijn niet eens zozeer voor mijzelf. Het zal mijn tijd wel duren, maar voor mijn
kinderen, onze kinderen en onze kleinkinderen, voorzitter. Datwas een paar jaargeleden voor mij de
reden om concreet de handen uit de mouwen te steken en mij verkiesbaar te stellen.
Hoe ziet Zoetermeer er in het jaar 2100 uit? Wat zal het effect op het klimaat voor Zoetermeer zijn?
Wonen we in de 22' eeuw nog in Zoetermeer en houden we droge voeten? We kunnen vanuit
Zoetermeer niet de hele wereld veranderen en werken wel samen met omliggende gemeenten,
provincies de waterschappen en talloze andere samenwerkingsverbanden. De provincie heeft direct
contact met het rijk en dat weer met Europa en Europa speelt mondiaal een belangrijke rol. Als een
scholier, het Zweedse meisje Greta Thunberg de wereld dusdanig kan beïnvloeden als we in de
afgelopen weken hebben gezien, moet je als stadsbestuurvan een 100.000-plus gemeente toch wat
kunnen bereiken?
We hebben invloed. Gebruik die invloed! We kunnen vanuit Zoetermeer niet de hele wereld
veranderen, zoals ik al zei, maar we gaan wel over ons eigen inkoopbeleid. En de invloed die wij
kunnen uitoefenen op onze samenwerkingspartners. ln jargon, de gebonden partijen. Het
inkoopvolume van de Zoetermeer is groot, maar dat van de gebonden partijen is vele malen groter.
Als gemeente Zoetermeer kunnen we gebruikmaken van ons recht om onze stem te laten horen bij de
gebonden partijen, zonder ons direct met hun bedrijfsvoering te bemoeien. Dat is een aanscherping
van het inkoopbeleid waarwe nu bewust nee tegen hebben gezegd.
Hiervoor heb ik een amendement opgesteld dat ik graag indien, mede namens WD, D66, PvdA, Zo!
Zoetermeer en het CDA. Met dit amendement wil ik het college een duidelijk kader meegeven. Deze
aanscherping kost niet direct extra geld, maar we benadrukken wel naar de buitenwereld dat wij als
gemeenteraad en als gemeente Zoetermeer het klimaat zeer serieus nemen. Het is een signaal naar
onze samenwerkingspartners, maar ook richting onze eigen ambtenaren. Op advies van de heer Dijk
van de Rekenkamercommissie spreek ik dit nog maar eens hardop uit.
Dan tot slot voorzitter, we moeten veel meer zaken aanpakken om de uitstoot van COz tegen te gaan,
en dat kost in bepaalde gevallen wel degelijk extra geld. Die lasten moeten we op een slimme manier
eerlijk verdelen; naar draagkracht zonder de administratieve lasten onnodig te vergroten. We hebben
wereldwijd een ontwikkeling doorgemaakt van onbewust onbekwaam, in het begin van de industriële
revolutie, via bewust onbekwaam in de jaren '70 en '80 en inmiddels zijn we terechtgekomen in de
fase bewust bekwaam. We weten de oorzaken en we weten welke maatregelen getroffen moeten
worden. Maar met dat bewustzijn en die bekwaamheid moeten we nu doorpakken want we zijn nog
lang niet in de slotfase gekomen, die van onbewust bekwaam.
En voorzitter, ik wil graag mijn betoog afsluiten met een oproep aan mijn collega-raadsleden om dit
amendement te steunen. We kunnen voor Zoetermeer en de regio het verschil maken. Verandering
begint hier, in Zoetermeer. Dank u collega's, voor de aandacht op dit late uur en dank u voorzitter.

De voorzitter: Dank u wel, ik feliciteer u met uw maidenspeech. (applaus) En ik was meteen geraakt
want u keek me aan toen u het over'onze kinderen en kleinkinderen' had, en dan wordt deze opa
altijd een beetje week. Dan kijk ik of er nog anderen iets over dit ondenverp willen zeggen. Dat is niet
het geval, het college. Wethouder Ter Laak een advies voer het amendement.

Amendement nr. 1902-Q ingediend door GroenLinks, WD, D66, CDA, PvdA, Zó!Zoetermeer
Vergroten effectiviteit van duurzaam inkopen
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"De raad van de gemeente Zoetermeer in vergadering bijeen op 18 februari20l9;

besluit:
in het Raadsbesluit 0637366743 "Onderzoek Rekenkamercommissie Effectiviteit van Duurzaam
inkopen" beslispunt 1a te vervangen door:

'Het college te verzoeken om gebruik te maken van de bevoegdheden die de gemeente als
deelnemer in verbonden partijen heeft om het inkoopbeleid van die partijen verder te
verduurzamen. Het gaat hierbij om alle verbonden partijen zoals gemeenschappelijke regelingen,
vennootschappen en stichtingen waar de gemeente deel van uit maakt. Benadruk op basis van
die bevoegdheden ook het belang van Maatschappelijk Verantwoord lnkopen. Rapporteer
jaarlijks aan de raad over de gerealiseerde verduurzaming van het inkoop(beleid) van de
verbonden partijen'."

Wethouder Ter Laak: Dank u wel voorzitter, en dank aan mijnheer Van Steenis voor zijn prachtige
maidenspeech.
lk heb uw amendement bestudeerd. Het college is bhj met het advies van de Rekenkamer en we
hebben er ook heel erg positief op gereageerd. lk heb ook aangegeven dat bij de eerstvolgende
evaluatie over de aanpak van plan van aanpak Maatschappelijk verantwoord inkopen u ook wordt
geïnformeerd hoe we de voorstellen, de aanbevelingen van de Rekenkamer, gaan implementeren en
hoe we daarmee aan de slag gaan.
Er zat een aanbeveling bij waarvan we hebben gezegd: 'Daar gaan we niet in mee met de
Rekenkamer'. Dat ging over maatschappelijk verantwoord inkopen bU de gemeenschappelijke
regelingen. Dat heeft ermee te maken dat we dat in het verleden nooit hebben meegegeven aan onze
gemeenschappelijke regelingen. Dat komt omdat de gemeente Zoetermeer er altijd voor heeft
gekozen te sturen op de uitkomsten en de resultaten van de specifieke gemeenschappelijke
regelingen. Om het nu in de bestaande GR'en vast te leggen, is een beleidswijziging nodig. En om
maatschappelijk verantwoord inkopen daadwerkelijk toe te passen, is instemming nodig van alle
betrokken partijen, van alle gemeenten die deelnemen aan die gemeenschappelijke regelingen.
Maar ik zal mijn collega's oproepen om maatschappelijk verantwoord inkopen en hoe dat in de praktijk
dan wordt toegepast te agenderen in de gemeenschappelijke regelingen waaraan we deelnemen.
lk wil daarbij wel meegeven dat in een aantal gemeenschappelijke regelingen waarin we deelnemen
wel al het een en ander gebeurt. Het is niet zo dat er niets gebeurt. Als we krjken naar de MRDH, is
daar een netwerk voor duurzaam inkopen. Als je kijkt naar de GGD, gaan we daar mee met de
bedrijfsvoering van de gemeente Den Haag.
Dan over uw amendement en dan wil ik even inzoomen op uw laatste zin. Daarin stelt u voor om
jaarlijks te rapporteren aan de raad over de gerealiseerde verduurzaming van het inkoopbeleid van de
gebonden partijen. lk zou eigenlijk willen voorstellen om dit praktisch op te pakken in de evaluatie die
ik u heb toegezegd over de uitvoering van de implementatie van de aanbeveling van de Rekenkamer.
ln die evaluatie wil ik de eerste keer graag aangeven hoe we het amendement hebben uitgewerkt en
hoe we het hebben meegegeven in de gemeenschappelijke regelingen en hoe het geagendeerd is,
maatschappelijk verantwoord inkopen. Maar vervolgens zou ik voorstellen om de rapportage terug te
laten komen in de reguliere jaarstukken van de verbonden partrjen.

De voorzitter: lk zie positief geknik. Mijnheer Van Steenis nog.

De heer Van Steenis (Groenlinks): Dank voorzitter, ik was inderdaad positief aan het knikken en het
lijkt me zeer verstandig om rapportages niet onnodig moeizaam te maken, maar inderdaad zoveel
mogelijk te laten aansluiten bij de bestaande mogelijkheden.

De voozitter: Dank u wel. Dan stel ik voor tot besluitvorming over te gaan.
Amendement Q. Behoefte aan stemverklaring? Niet het geval. Mag ik zien wie voor amendement Q
ztln?
Voor zijn alle fracties met uitzondering van LHN en PW, 30 voor, 7 tegen; aangenomen.
Het raadsvoorstel RekenkamerondezoekzelÍ. Behoefte aan stemverklaringen? Niet het geval. Wie is
voor het voorstel?
Voorzijn alle fracties met uitzondering van de PW, 35 voor, 2 tegen. O, sorry, de PDvZ ook tegen, 34
voor, 3 tegen; aangenomen.

e. Raadsvoorstel Vrijwilligersondersteuning (versie 2)
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De voorzitter: Mevrouw Meurs wilde een amendement of een motie indienen. Een amendement, gaat
uw gang.

Mevrouw Meurs (Zoetermeer Vooruit): Dank u wel voorzitter, ik doe het even vanaf deze plek, ook
gezien de tijd. U kent Zoetermeer Vooruit als een partij die graag op creatieve wijze omgaat met de
uitdagingen waar we als stad mee te maken krijgen. We zoeken graag creatieve oplossingen voor
onze problemen. Het college stelt voor een vrijwilligers ondersteunend samenwerkingsverband te
ontmantelen maar wij vragen ons af wat het probleem is dat daarmee wordt opgelost. We hebben dan
ook een amendement opgesteld waarin we ook uitleggen waarom we voorstellen om ZoSamen nog
tot 31 december 2021 de kans te geven om samen met de gemeente hun vrijwilligersondersteuning,
waar mogelijk, te verbeteren. Omdat het anders kan. Dank u wel.

Amendement nr. í902-R ingediend door Zoetermeer Vooruit, Fractie Van den Berg, PvdA
Vrijwilligersondersteu n ing

"De raad van de gemeente Zoetermeer, in vergadering bijeen op 18 februari2019;
gelezen het raadsvoorstel (0637339557) van het college over de Vrijwilligersondersteuning;

constaterende dat:
. er geen echt probleem aan ten grondslag ligt om een wijziging in de vrijwilligersondersteuning

zoals het college voorstelt, te rechtvaardigen;

overuegende dat:
. een plan van aanpak of een uitvoeringsagenda ontbreekt;
o het college niet met ZoSamen in gesprek is gegaan om te zoeken naar acties die de

slagi ngskansen van de vrijwilligerscoórdi natie zouden kunnen vergroten ;. een bestuurslid van een grote sportvereniging uit Zoetermeer aangaf dat een
verenigingsondersteuner Sport op generlei wijze vergehjkbaar is met een
verenigingsondersteuner voor vrijwilligers: sporfuerenigingen zijn niet alleen minder in aantal,
maar veelal ook groter qua ledenaantal en in sommige gevallen worden familieleden/ouders zelfs
verplicht om bepaalde klussen uit te voeren;

. er meer taken bij de vrijwilligersorganisaties zelf komt te liggen in plaats van minder;

. een en ander budgetneutraal uitgevoerd gaat worden;

. er een risico is voor de continuïteit van het vrijwilligerswerk als de voorgestelde aanpak met
gemeentelij ke veren igi ngsondersteu ners n iet blij kt te werken ;

besluit:
. beslispunt I als volgt aan te passen:

'1. verenigingen en vrijwilligersorganisaties in Zoetermeer zo te faciliteren dat zij hun eigen
vrijwilligers goed kunnen ondersteunen. Ter aanvulling op het huidige centraal georganiseerde
aanbod, de beschikbare middelen in gezamenlijkheid met ZoSamen op te pakken;'

. beslispunt 2 als volgt aan te passen:
'2. het college opdracht te geven de ondersteuning van deze verenigings- en

vrijwilligersondersteu ni ng uiterl ijk per I jan uari 2020 te starten ;'. beslispunt 3 toe te voegen:
'3. de resultaten van de samenwerking op 31 december 2021 te evalueren aan de hand van

prestatie-indicatoren die voor 1 januari 2020 zijn opgesteld en afgestemd met ZoSamen'."

De voorzitter: Zryn er andere leden? De heer Van der Vlies.

De heer Van der Vlies (Zó! Zoetermeer): We zullen het plan steunen, maar we willen wel eventjes
benadrukken dat de wethouder tijdens de commissie heeft toegezegd dat de uitvoeringsagenda met
de raad gedeeld zal worden. Daar willen we haar nog even aan herinneren.

De voorzitter: Andere leden? Nee, wethouder Ter Laak.

Wethouder Ter Laak: Dank u wel voorzitter. Dit college zet in op een sterke sociale basis en omzien
naar elkaar. Dat kan alleen als mensen in de stad bereid zrln zich voor elkaar in te zetten. Dit college
maakt zich sterk voor vrijwilligerswerk. Vandaar dat we het vrijwilligersbeleid willen verbeteren en dat
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hebben we niet zelf bedacht, daarvoor hebben we de verenigingen en de vrijwilligersorganisaties en
de vrijwilligers gevraagd en is dit in een samenspraaktraject tot stand gekomen.
Uw amendement, het amendement van Zoetermeer Vooruit, draait het raadsbesluit terug en wil de
verenigingsondersteuning ook bij de gemeente houden. Met uw voorstel wordt de situatie nog
complexer dan de huidige en zouden we opnieuw een tender moeten uitschrijven voor het
aanbesteden van vrijwilligerswerk. Dat is niet het plan en dat past niet in de visie en is ook niet goed
uitvoerbaar.
Dan de toezegging die ik heb gedaan in de commissie klopt, het uitvoeringsplan komt nog naar de
commissie toe.

De voorzitter: Ja, dus het college ontraadt het amendement. Behoefte aan tweede termijn? Nee, dan
wil ik overgaan tot besluitvorming.
Amendement R. Behoefte aan stemverklaring? Niet het geval. Ja, wel? Mevrouw Huijbens.

Mevrouw Huijbens (D66): Voorzitter, dank u wel. Het is nog onduidelijk hoe de vernieuwde aanpak
concreet zal worden aangepakt, echter in de commissie heeft de wethoudet, ze zei het net ook,
toegezegd dat er in het kader van het uitvoeringsplan bijeenkomsten georganiseerd zullen worden
waarbij maatschappelijke organisaties, vnlwilligers en de Adviesraad Sociaal Domein zouden worden
betroken. Ook heeft de wethouder toegezegd dat ze de commissieleden zou uitnodigen voor een
gesprek om ze te informeren. Met deze toezegging van de wethouder zullen we dan ook instemmen
met het raadsvoorstel. Dank u wel.

De voorzitter: Andere stemverklaringen? Niet het geval, dan eerst amendement R. Mag ik zien wie
voor amendement R zijn?
Voorzijn ZoetermeerVooruit, FractieVan den Berg, PvdAen SP,6voor,31 tegen; verworpen.
Raadsvoorstel zelf. Behoefte aan stemverklaring? ls er behoefte aan stemming of kunt u allemaal
instemmen? Nee? Mag ik zien wie voor zijn?
Voor zijn alle fracties met uitzondering van Zoetermeer Vooruit, 35 voor, 2 tegen; aangenomen.

8. Hamerstukken
a. Raadsvoorstel Benoemingen gremia gemeenteraad

De voorzitter: Dit is namens de raad, geen verzoek tot stemming, mag ik ervan uitgaan dat dat bij
acclamatie is? (applaus) dank u wel.

b. Raadsvoorstel Verlenging overeenkomst accountant

De vootzitter: Behoefte aan stemming of stemverklaring? Niet, met algemene stemmen
aangenomen.

c. NAAR DEBAT - Raadsvoorstel Rekenkameronderzoek Effectiviteit van duuzaam
inkopen
d. Raadsvoorstel Gontinuering Takkenroute (amendement 1711-ABl

De voorzitter: Behoefte aan stemverklaring? Stemming? Nee, met algemene stemmen aangenomen.

e. NAAR DEBAT - Raadsvoorstel Vaststelling Bestemmingsplan partiële heziening
Stadscentrum Dorpsstraat
f. NAAR DEBAT - Raadsvoorstel Masterplan en Gebiedsontwikkelingsplan 2019 De
Entree
g. Raadsvoorstel Energietransitie scholenbouw uitwerking vier projecten

De voorzitter: Behoefte aan stemverklaring? Ja, PW

De heer Mooiman (PW): Dank u wel voozitter, we zien dat het college € 2,2 milloen uit wil trekken
om vier schoolgebouwen van het gas af te halen. Of eerder, gasloos te bouwen. Dit om de COz-
uitstoot te reduceren. Het gekke daarbij is dat Nederland maar voor 0,35% verantwoordelijk is voor de
mondiale COz-uitstoot. En blijkbaar hebben we wel € 2,2 miljoen over voor deze krankzinnige
klimaatwaanzin, maar we hebben geen € 116.000,00 over voor onze handhavers. Dus we stemmen
tegen.
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De voorzitter: Nog andere stemverklaringen?

De heer Nawijn (Lijst Hilbrand Nawijn): De LHN zal ook tegen stemmen.

De voorzitter: Dan gaan we stemmen, mag ik zien wie voor voorstel g z4n?
Voor zijn alle fracties met uitzondering van PW, LHN en PDvZ, 29 voor, 8 tegen; aangenomen.

h. Raadsvoorstel Continuering programma Dutch lnnovation Park

De voozitter: Behoefte aan stemverklaring? Niet. Behoefte aan stemming? Niet, met algemene
stemmen aangenomen.

i. NAAR DEBAT - RaadsvoorstelVrijwilligersondersteuning (versie 2)

i. NAAR DEBAT - RaadsvoorstelWensen en bedenkingen Zoetermeers Werkbedrijf
k. Raadsvoorstel Technische begrotingswijziging MRDH-bijdrage

De voozitter: Behoefte aan stemverklaring? Niet. Behoefte aan stemming? Mag ik zien wie voor
voorstel kzln?
Voor zijn alle fracties met uitzondering van de PW, 35 voor, 2 tegen; aangenomen.

l. Besluitenlijst en notulen van 28 januari 2019

De voorzitter: Behoefte aan stemverklaring? Niet. Behoefte aan stemming? Niet, met algemene
stemmen aangenomen.

9. Sluiting

De voorzitter: En ook met algemene stemmen gesloten.

Sluiting om 0.44 uur

Vastgesteld in de openbare vergadering van í I maart 2019,

deg

MCM
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